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رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان وعده داد ، قم تا 
شش ماه آینده مشکلی در تامین مرغ و تخم مرغ ندارد. 
عبای پورمیدانی در گفت وگویی اظهارداشت: هم اکنون 

موجود  استان  سردخانه های  در  منجمد  مرغ  تن   ۳۰۰
است و مرغ گرم نیز به علت کاهش مصرف به مرغ منجمد 

تبدیل می شود.  وی با اشاره به اینکه هم اکنون با مازاد

مدیر حوزه های علمیه با بیان اینکه حوزه باید پاسخگوتر، 
بیدارتر، اجتماعی تر، انقلابی تر و علمی تر باشد، افزود: شورای 
عالی مجموعه ای از اسناد مدیریت حوزه را به تصویب نهایی 
در  دوشنبه  ظهر  اعرافی  علیرضا  الله  آیت  است.  رسانده 
اجلاسیه مدیران استانی و معاونین و مدیران مدارس علمیه 

مرکز استان با اعضای شورای عالی حوزه های علمیه که در 
کنفرانس  ویدئو  صورت  به  علمیه  حوزه های  مدیریت  مرکز 
برگزار شد، با بیان اینکه حوزه با وجود پیشرفت های خود، 
برخی از ظرفیت هایش به فعلیت نرسیده است، افزود: آینده 

تشیع، مکتب اهل بیت )ع(، اسلام و بشریت به کار حوزویان
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  هنوز برخی از ظرفیت های حوزه به فعلیت نرسیده است 

طرح ارتقا تصفیه خانه شماره ۲قم
 به بهره برداری رسید

سالگرد ارتحال امام خمینی)ره( و قیام خونین 15 خرداد را تسلیت می گوییم

در پیامی؛

رهبر معظم انقلاب درگذشت »رمضان 
عبدالله« را تسلیت گفتند

مقام معظم رهبری در پیامی درگذشت مجاهد مقاوم رمضان عبدالله را تسلیت گفتند.
به گزارش خبرگزاری مهر، حضرت آیت الله العظمی سیدعلی خامنه ای رهبر معظم 

انقلاب با صدور پیامی درگذشت رمضان عبدالله را تسلیت گفتند.
متن پیام رهبر معظم انقلاب اسلامی به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
درگذشت برادر مجاهد و مقاوم، آقای دکتر رمضان عبدالله را به ملت عزیز فلسطین 
و به همه ی مجاهدانی که دل در گرو مسأله ی فلسطین دارند و بخصوص به سازمان 
فداکار »جنبش جهاد اسلامی فلسطین« و نیز به خانواده ی آن فقید سعید تسلیت 
عرض می کنم. جریان مقاومت فلسطین عنصر بسیار صادق و ارزشمندی را از دست 
داد، امیدوارم با هدایت و کمک الهی، تلاش های جهادی جانشینان شایسته ای که راه 
مجاهدانی چون فتحی شقاقی و رمضان عبدالله را دنبال می کنند، این ضایعه را جبران 

کند. والله ولیّ التوفیق
سیّدعلی خامنه ای
۱۹ خرداد 

پیام رهبر انقلاب به پرسنل نفت کش های اعزامی به ونزوئلا:

حرکت شما جهادی بود، کشور را سرافراز کردید
رهبر معظم انقلاب در پیامی از پرسنل نفتکش های اعزامی به ونزوئلا تشکر کردند.

حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی با ارسال پیامی محبت آمیز 
از حرکت جهادی فرماندهان و کارکنان شناورهای نفتکش جمهوری اسلامی ایران که 

محموله فرآورده های نفتی را به کشور ونزوئلا منتقل کردند قدردانی کردند.
متن این پیام به شرح زیر است:

بسم الله الرحمن الرحیم
به همه شما عزیزان، کاپیتان و کارکنان کشتی خدا قوت می گویم. کار بزرگی کردید. 

حرکت شما حرکتی جهادی بود. کشور را سرافراز کردید.
ان شاالله موفق باشید.

سیدعلی خامنه ای

وزیر ارتباطات:

مشکلات شبکه »شاد« را نمی توان کتمان کرد
وزیر ارتباطات گفت: من پدر دو دانش آموز هستم و می دانم شبکه شاد مشکلاتی دارد 
که نمی توان آن را کتمان کرد. اما در این راه باید با آموزش و پرورش هم قدم شد و مشکلات 

را حل کرد. 
»محمدجواد آذری جهرمی« روز دوشنبه در حاشیه بازدید از پارک علم و فناوری پردیس 
در جمع خبرنگاران درباره مشکلات دسترسی دانش آموزان به بستر آموزش مجازی، 
افزود: اکنون دسترسی مردم شهر و روستا به اینترنت ۴G به ۹۵ درصد رسیده است. 

ضمن اینکه ۱۰۰ درصد شهرهای کشور نیز تحت پوشش اینترنت ۴G هستند.
او در خصوص زیرساخت شبکه ملی اطلاعات گفت: مدرسه ای که فرزندان من در آن 
درس می خوانند به دلیل مشکلاتی که وجود دارد، استفاده از شبکه شاد را به حداقل 
رسانده و از نرم افزارهایی مانند »بله« و »اسکای روم« استفاده می کنند. کاری که وزارت 
آموزش و پرورش انجام داد کار بسیار بزرگ و سنگینی بود. اشکالاتی هم دارد که نمی توان 
آن را کتمان کرد اما باید فرصت داد تا گام بزرگ و البته سنگینی که »حاج میرزایی« وزیر 

آموزش و پرورش برداشته است به نتیجه برسد.

کرونا و آینده جهان
ورود گسترده ویروس کرونا به متن زندگی مردم و عدم 
پی آمدهای  آن  با  مقابله  برای  جهانی  جامعه  آمادگی 

مختلفی را به دنبال داشته است:
– نخستین و ملموس ترین پیامد آن قربانی شدن جمع 
کثیری از شهروندان کشورهای مختلف پیش پای این 

غول ناپیدا به دلیل ناشناختگی آن و عدم آمادگی نهادهای علمی و اجرایی متولی سلامت 
در مبارزه با آن است؛ به نحوی که مدعیان برخورداری از بالاترین سطح دانش و امکانات 

پزشکی برای مبارزه با آن و حفظ شهروندانشان نیز در مقابل این پدیده کم آورده اند.
– دومین پیامد آن آشکار شدن عجز و ناتوانی بشر امروز که به دلیل غرور ناشی از 
برخورداری از بالاترین سطح دانش ها ودستاوردهای علمی و فنی گمان نمی برد روزی 
گرفتار یک موجود مرموز میکروسکوپی همچون کرونا بشود. کرونایی که پیر و جوان، زن 
و مرد، دارا و ندار، مسئول و غیر مسئول نمی شناسد و تهدیدی برای جان همه انسانها 
شده است؛ تاجایی که توانسته حتی تا دست نایافتنی ترین لایه امنیتی کاخ باکینگهام 

هم نفوذ کند.
– سومین پیامد آن چالش جدی ای است که دنیای سرمایه داری به دلیل تردید در 
اولویت در حفظ جان انسان ها یا سرمایه و آثار ترجیح هریک از این اولویت ها با آن مواجه 

است.
– چهارمین پیامد آن به چالش کشیده شدن اتحادهای صوری جهان سرمایه داری 
است که معلوم شده ریسمان پیوند دهنده آنها چون تار عنکبوتی لرزان است. دنیا تاکنون 
تجربه اتحاد سیاسی و نظامی در رویارویی با دشمن مشترک را تجربه کرده است؛ اما امروز 
در مواجهه با این دشمن مرموز که از قضا سلامت شهروندان و به تبع آن اقتصاد و نظام 
سیاسی همه کشورها را هم به مخاطره انداخته، نه تنها شاهد انسجام و همبستگی بین 
دولتها نیستیم، بلکه برخی اتفاقات همچون راهزنی های دریایی برای به چنگ آوردن 

امکانات بهداشتی دیگر کشورهای هم پیمان از نشانه های آن است.
– پنجمین پیامد آن تغییر مفهوم اقتدار دولت ها به دلیل تردید ملت ها در ناتوانایی آن ها 

در مواجهه با پدیده هایی از قبیل ویروس کرونا است.
– ششمین پیامد آن تردید مردم در اعتماد صرف به دانش و فن آوری برای موفقیت 
در رویارویی با این گونه پدیده ها و گرایش فطری به سمت نیروی لایزال الهی است. 
نیایش های فردی و جمعی مردم در کشورهای مختلف و استغاثه به درگاه باریتعالی نه 

فقط در اماکن مذهبی، بلکه در میادین و خیابانها جلوه روشنی از این سوگیری است.
هفتمین پیامد آن تغییر سبک زندگی مردم به دلیل: –  تعطیلی یا تغییر روش بسیاری 
از کسب و کارها که به به بیکاری تعداد زیادی از افراد و پدیدآمدن شغل های جدید 

می انجامد. – آسیب های اجتماعی ناشی از ترس و دلهره از آلوده شدن به ویروس کرونا.
– آسیب های اجتمای ناشی از افزایش بیکاری و فوت سرپرستان خانوار و عدم توانایی 
تأمین نیازهای اقشار آسیب دیده توسط دولت ها به دلیل درگیر شدن آنها با بحران های 
اجتماعی و کاهش درآمد عمومی. – جابه جایی اقلام سبد خانوارها به دلیل ضرورت 
رعایت دستورالعمل های بهداشتی برای مصونیت در مقابل ویروس کرونا. – کاهش حضور 
در اماکن عمومی نظیر اماکن مذهبی، اماکن ورزشی- تفریحی و …. – کاهش ارتباطات 
چهره به چهره به دلیل فاصله گزاری های اجتماعی که به کاهش ارتباطات فامیلی و 
دوستانه می انجامد. – برجسته شدن نقش فضای مجازی در تأمین بسیاری از نیازهای 
آموزشی، مایحتاج عمومی و…حتی حضور در اماکن مذهبی و تاثیر آن بر سبک زندگی 
مردم. اما به رغم همه این پیامدها و پیامدهای احتمالی دیگر، یک سؤال اساسی مطرح 
است و آن این که آیا ظهور پدیده کرونا نقطه عطفی در حیات بشر محسوب می شود؟ و 
آیا می توان جهان را به دو دوره پیش و پساکرونا تقسیم کرد؟ یا این که کرونا نه به عنوان 
یک پدیده که نقطه عطفی در تاریخ تحولات اجتماعی مطرح شود؛ بلکه فقط نقش یک 
شتاب دهنده ای را ایفا می کند که حرکتی را که چند دهه قبل با ظهور انقلاب اسلامی 
آغاز شده، سرعت می بخشد. واقعیت این است که بررسی رخدادهای مهم چند صد سال 
اخیر جهانی حاکی از این حقیقت است که هیچکدام از این رخدادها نتوانسته همچون 
انقلاب اسلامی، استوانه هایی را که قدرت و مناسبات جهانی ناشی از آن را اینچنین به لرزه 
درآورد. فروپاشی اتحاد جماهیر شوروی، تلاش حکومت ها برای پناه بردن به اتحادیه های 
منطقه ای و فرامنطقه ای برای مصون ماندن از خطراتی که موجودیت آنها را تهدید می کند، 
ظهور قدرت های رو به گسترش مردمی جدیدی که بر پایه ایمان به خدا و به منظور رهایی 
انسان از چنگال ظلم و بی عدالتی نهادینه شده در جهان، به وجو آمده، … در کنار 
روی آوری گسترده مراکز مهم پژوهشی به آینده پژوهی؛ به ویژه پیرامون حقایقی همچون 
انقلاب اسلامی، مهدویت و ظهور، همگی نشانه هایی از آثار و نتایج رو به گسترش انقلاب 
مبارک اسلامی تا رسیدن به مرحله نهایی ظهور است. حقیقتی که آن را در رویکرد جدید 

ملت ها و حتی برخی دولتها به انقلاب اسلامی و رهبری آن می توان درک کرد.

معاون  و  دادستان کل کشور  به  قوه قضاییه ضمن صدور دستور  رئیس   
بین الملل قوه قضاییه برای پیگیری مجدانه بازگرداندن مفسدان متواری به 
خارج از کشور گفت: متهمان خود را تسلیم عدالت کنند و بدانند که گریزی از 

چنگ عدالت نخواهند داشت. 
به گزارش روز دوشنبه مرکز رسانه قوه قضاییه، حجت الاسلام والمسلمین 
ابراهیم رئیسی در جلسه شورای عالی مسئولان قضایی افزود: یکی  سید 
از مصادیق بی عدالتی و ظلم های بزرگ به بشریت، پناه دادن به مفسدین 
اقتصادی و پول های حرام آنها توسط برخی از کشورهای مدعی مبارزه با فساد 
سازمان یافته و پولشویی است؛ چرا برخی از کشورهای غربی پناهگاه مجرمان 

و مفسدان شده اند.
وی در بخش دیگری از سخنان خود در واکنش به گزارش دادستان کل 
کشور درخصوص خبر سرقت اطلاعات کاربران یکی از اپراتورهای تلفن همراه 
اظهار داشت: »دارندگان« اطلاعات کاربران درفضای مجازی نسبت به تامین 
امنیت و صیانت از اطلاعات مردم و حفظ حریم خصوصی آنها مسئول هستند 
و صیانت از حریم خصوصی مردم در فضای مجازی به عنوان یک حق عامه 

توسط دادستان کل کشور پیگیری شود.
رهبر معظم انقلاب پرچمدار تحولخواهی هستند

رئیس قوه قضاییه با گرامیداشت یاد و خاطر امام خمینی )ره(، تحول خواهی 
و تحولگرایی را از مهم ترین ویژگی های شخصیتی و فکری آن حضرت دانست 
و اظهار داشت: امام خمینی )ره( به ما آموخت که دین و آموزه های دینی 

می تواند زندگی انسان معاصر را اداره کند.
وی تحول در نگاه به ابرقدرت ها را از دیگر ویژگی های خط امام و آموزه های آن 
حضرت عنوان کرد و افزود: ملت ایران در سایه رهبری حضرت امام به منزلتی 
دست یافت که می تواند در مقابل قدرت های بزرگ بایستد و آنها را از روحیه 

تفرعن و خوی استکباری پشیمان کند.  
رئیسی از عدالتخواهی به عنوان دیگر شاخص خط امام )ره( یاد کرد و گفت: 
امروز پرچم عدالتخواهی و تحولخواهی پس از امام )ره( به دست مقام معظم 
رهبری است و ایشان در سیره و سلوک شان نشان دادند که اهل ایجاد تحول 

هستند.
رئیس قوه قضاییه، تحول در حرکت علمی و تحول در قدرت نظامی و امنیتی 
و افزایش اقتدار نظامی کشور همچنین تشکیل جبهه بین الملل مقاومت را از 
مهم ترین توفیقاتی دانست که در سایه رهنمودها، حمایت ها و هدایت های 

مقام معظم رهبری به دست آمده اند.
عدالت بعد از توحید فراگیرترین مفهوم دینی است

رئیسی با تأکید بر لزوم اجرای عدالت گفت: بعد از توحید، هیچ مفهومی در 
آموزه های دینی ما فراگیرتر از عدالت نیست و همه قوا و دستگاه ها در تحقق 
عدالت در کشور نقش دارند که باید فراتر از حر ف ها و بخشنامه ها، برای تحقق 

عدالت گام جدی بردارند.
توصیه به مجریان عدالت

رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: عدالتخواهی باید سرلوحه اندیشه و اقدامات 
مجریان عدالت باشد تا مردم به معنی واقعی کلمه طعم شیرین عدالت را 

بچشند.
وی از اقدامات صورت گرفته در ادوار مختلف دستگاه قضایی تقدیر و تأکید 
کرد: اراده جدی نیروهای کارآمد می تواند منشاء خدمات و تحولات و انجام 

کارهای بزرگ باشد.
رئیسی در همین راستا خاطر نشان کرد: در مدت اخیر و با وجود شیوع کرونا، 
۵۱ درصد پرنده های معوق در استان تهران و ۶۰ تا ۷۰ درصد این پرونده ها 

دربرخی استان های دیگر کشورمان رسیدگی و مختومه شده اند.
غرب به بی عدالتی پایان دهد

رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اعتراضات 
عمومی در غرب اظهار داشت: مستکبران سال ها با کشتار و خونریزی حقوق 
ملت ها و مستضعفین را تضییع کرده اند و اعتراضاتی که در پی یک اقدام 
نژادپرستانه شکل گرفت، فریاد آزادیخواهان جهان در برابر ظالمان است که با 

سرکوبگری و برخوردهای پلیسی خاموش نمی شود.
رئیسی با انتقاد از سکوت مجامع بین المللی و مدعیان حقوق بشر در برابر 
سرکوب معترضان در آمریکا و برخی کشورهای اروپایی افزود: عجیب است که 
داعیه داران حقوق انسان برای انتقال یک زندانی از یک زندان به زندانی دیگر 
یقه می درند اما در برابر قتل و جرح و شکنجه و بازداشت هزاران نفر از مردم 

آمریکا و اروپا دم نمی زنند.
رئیس قوه قضاییه با بیان این که این فریاد عدالتخواهی که امروز در عالم 
برخاسته است، گفت: این جریان زمینه ساز یک نهضت جهانی علیه ظلم و بی 

عدالتی خواهد بود و می تواند آغازی برای نابودی مستکبران باشد.
رئیسی خشم مردم به  پاخاسته در عالم را نتیجه زانو گذاشتن نظام سلطه 
بر گلوی مستضعفین جهان دانست و به سردمداران دنیای غرب توصیه کرد 
به جای سرکوب، رفتارشان را تغییر داده و به بی عدالتی پایان دهند تا شرایط 

جدیدی برای جهان رقم بخورد.
مبارزه با فساد و پولشویی صرفاً با معاهده های کاغذی امکان پذیر 

نیست
رئیس قوه قضاییه همچنین با اشاره به قاطعیت دستگاه قضایی در رسیدگی 
به پرونده های فساد اقتصادی، یکی از مصادیق ظلم و بی عدالتی را پناه  دادن 
غربی ها به مجرمان و مفسدان و غارتگران اموال مردم و منافقین عنوان کرد و 
گفت: این که غرب به یک متهم یا مجرم اقتصادی که با پول های حرام فرار کرده 

پناه بدهد، با هیچ یک از قواعد بین المللی سازگار نیست.
رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه مبارزه با پولشویی و جرایم سازمان یافته صرفاً 
با تدوین و تصویب معاهدات و میثاق نامه ها تحقق نمی یابد بلکه باید اراده 
جدی برای اجرای این میثاق نامه ها هم باشد، دادستان کل کشور و معاون بین 
الملل قوه قضاییه را مأمور پیگیری استرداد متهمان متواری پرونده های مفاسد 

اقتصادی کرد.
تهدید حریم خصوصی شهروندان غیرقابل اغماض است  

رئیس قوه قضاییه هم در واکنش به این گزارش دادستان کل کشور تصریح 
کرد: حفظ حریم خصوصی شهروندان یک اصل قطعی و غیر قابل اغماض 
است و دارندگان اطلاعات کاربران فضای مجازی در صیانت از این اطلاعات 
و تأمین امنیت داده ها، مسئول هستند و نباید اجازه داد اطلاعات مردم مورد 

تهدید قرار گیرد.
رئیسی خاطرنشان کرد:  دادستان کل کشور به عنوان مدعی العموم، موضوع 
صیانت از اطلاعات شهروندان و حفظ حریم خصوصی آنها را به عنوان یک حق 

عمومی پیگیری کند.
آتش سوزی های اخیر نمی تواند تصادفی باشد

رئیسی در این نشست همچنین در خصوص گزارش وزیر دادگستری و رئیس 
مرکز حفاظت اطلاعات قوه قضاییه درباره آتش سوزی های اخیر در مراتع 
و فضاهای سبز تهران و برخی مناطق کشور، اظهار داشت: این تعداد آتش 
سوزی و دست داشتن برخی عناصر سابقه دار در این موارد نمی تواند تصادفی 
باشد و لازم است دادستان های سراسر کشور با شناسایی و برخورد قاطع با 

عاملان این اقدامات، مانع از تکرار این موارد شوند.
بازگشت بدهی ۳ هزار میلیاردی بدهی به نظام بانکی کشور

علی القاصی مهر دادستان تهران هم در این جلسه با ارائه گزارشی درباره 
پرونده یک ابربدهکار بانکی که بیش از ۳ هزار میلیارد تومان به بانک های 
مختلف بدهی داشته است، اعلام کرد که با پیگیری ها و اقدامات صورت 
بانک  های عامل  به  دادسرا  در مرحله  این شخص  بدهی  مبلغ  گرفته، کل 

بازگردانده شده است.
رئیس قوه قضاییه ضمن تقدیر از دادستان تهران و سازمان اطلاعات سپاه 
به عنوان ضابط پرونده، از دادستان کل کشور و سازمان بازرسی خواست که 
با استفاده از ظرفیت شورای پول و اعتبارو انجام اقدامات پیشگیرانه همچون 
نظارت بر پرداخت تسهیلات به تولید، جلوگیری از پراخت تسهیلات به افراد 
فاقد صلاحیت و پرداخت تسهلات بدون اخذ وثایق کافی مانع از شکل گیری 

معوقات بانکی شوند.

هشدار رئیسی به مفسدان اقتصادی متواری ؛

متهمان فراری نمی توانند از چنگ عدالت بگریزند

مسئول پروژه باغ پرندگان قم با بیان اینکه از اوایل نیمه دوم سال این مجموعه برای 
استفاده عموم آماده سازی می شود، گفت: تاکنون ۲۱ میلیارد تومان برای احداث این 
پروژه هزینه شده است. سید مهدی هاشمی با بیان اینکه جانمایی باغ پرندگان قم از 
سال ۹۵ با دستور شهردار قم آغاز شده است، افزود: مساحت این مجموعه ۱۲ هکتار 
است که از این میزان ۶ هکتار فنس کشی شده و داخل آن طرح باغ پرندگان اجرا شده 
است. وی بیان کرد: تاکنون ۲۱ میلیارد تومان برای احداث باغ پرندگان هزینه شده که 
این هزینه به جز فضای سبز است و شامل عمران، ابنیه، برق، تأسیسات و قفسه های

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم از اجرای پارکومترهای هوشمند 
در قم خبر داد و گفت: در چهار خیابان اصلی شهدا، بلوار نیایش، بلوار محمدامین)ص( 
و ۱۹دی به زودی سیستم پارکومترهای هوشمند نصب می شود  علی نیک با اشاره به 
مطالبه مردم برای ایجاد پارکینگ در هسته مرکزی شهر و معابر اصلی، اظهار داشت: 
باید بپذیریم ایجاد پارکینگ یک عامل تشویقی برای استفاده از خودروی شخصی و 
درنتیجه ایجاد ترافیک بیشتر است. مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری 

قم با توصیه به مردم برای استفاده از حمل ونقل عمومی، افزود: در یک سال گذشته

مسئول پروژه باغ پرندگان قم :

باغ پرندگان تا نیمه دوم امسال تکمیل می شود
مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم:

پارکومترهای هوشمند در قم نصب می شود
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با حضور مدیرعامل شرکت مهندسی آبفای کشور و استاندار قم ؛

واگذاری امتیاز نماینده فوتسال قم در لیگ برتر به زنجان

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار قم گفت: نباید این گونه 
اما پروژه هیچ پیشرفتی  فرض شود که عده ای زمین گرفته اند 
شوند  تکلیف  تعیین  زمین ها  این  باید  درنتیجه  است؛  نداشته 
و مجوز شرکت ها لغو و زمین به دولت برگردانده شود. محسن 
بهشتی در جلسه بررسی پروژه های اقتصاد مقاومتی پیرامون 
احداث شهرک حمل ونقل کالا و دهکده لجستیک در نزدیکی 
با  درگیر  نباید  را  خصوصی  بخش   : اظهارداشت  نظامی  پادگان 

نهادهای امنیتی و اطلاعاتی کنیم و چه بسا حساسیت هایی که

سرپرست هیأت فوتبال استان قم گفت: بابت در اختیار قرار 
ندادن دفتر و اموال این هیأت از مسوولان سابق هیأت فوتبال 
می کنیم.  شکایت  دارند،  موضوع  این  با  ارتباط  که  آنهایی  و 
قدرت الله باقری در گفت وگویی راجع به عدم تحویل ساختمان 
هیأت فوتبال و همچنین در اختیار قرار ندادن اسناد و مدارک 
این هیات،اظهارداشت: وسایل ما تصرف عدوانی شده، وسایل 
مال ما است و باید به ما بدهند، اگر دفتر هیأت را ندهند شکایت 
می کنیم.  سرپرست هیأت فوتبال استان قم افزود: ما از مسوولان

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار قم :

باید پروژه های بدون پیشرفت 
تعیین تکلیف  شوند

سرپرست هیأت فوتبال استان قم :

دفتر هیأت را تحویل  ندهند
 شکایت می کنیم
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رئیس جمهور جهش تولید را رمز عبور از مشکلات کشور دانست و گفت: تحقق شعار 
جهش تولید با همکاری و تلاش همگانی، قطعا مردم را نسبت به آینده امیدوار و دشمنان 

را ناامید خواهد کرد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، حجت الاسلام والمسلمین حسن 
روحانی روز دوشنبه در دومین جلسه برنامه ریزی برای تحقق شعار جهش تولید، اظهار 
داشت: با تلاش همه جانبه در مسیر جهش تولید باید نقشه ها و برنامه های دشمنان ایران 

و ملت را که همواره بدنبال ناکارآمد نشان دادن نظام و دولت بوده اند، نقش بر آب کنیم.
رییس جمهوری با بیان اینکه تحقق شعار جهش تولید نماد تمام عیار کارآمدی نظام 
خواهد بود، گفت: توسعه، پیشرفت و آبادانی کشور با جهش تولید، افزایش امید، اعتماد 

و رضایت مردم را بدنبال خواهد داشت.
روحانی با تاکید بر اینکه محقق شدن شعار جهش تولید و اشتغال فراگیر نیازمند یک 
همکاری همه جانبه و تلاش همگانی است، خاطرنشان کرد: باید در نظر داشته باشیم 
که تحقق این شعار صرفا برعهده دولت و یک دستگاه خاص نیست اگرچه میدان داری 

آن با دولت است.
رییس جمهوری با تاکید بر پررنگ بودن نقش و سهم مردم در تحقق شعار جهش 
تولید، تصریح کرد: مشارکت جدی و نقش آفرینی مردم و مساعدت و همکاری همه قوا و 

دستگاه ها در این موضوع ضروری و لازم است.
دستگاه ها راهبرد خود را برای تحقق جهش تولید مشخص کنند 

وی با اشاره به اهمیت نقش دستگاه های تبلیغاتی و رسانه ای در این زمینه، گفت: 
دستگاه های اجرایی و تبلیغاتی می بایست با ارائه راهکارها، شیوه ها و آموزش های موثر 
و کارآمد، نحوه مشارکت مردم در تحقق این شعار را تبیین و تحلیل کنند تا مردم بتوانند با 

مشارکت فعال خود نقش آفرین باشند.
رییس جمهوری در ادامه اظهار داشت: دولت و تمامی وزرا و روسای دستگاه ها باید با 
تلاش های خود و همکاری با سایر قوا از جمله مجلس شورای اسلامی در تصویب قوانین 
و سازوکارهای حقوقی تقویت کننده جهش تولید و حذف قوانین دست و پاگیر و موانع 

پیش روی تحقق این شعار تلاش کنند.
روحانی همچنین در این جلسه با تعیین ماموریت های ویژه برای دستگاه های اجرایی 
برای پیشرفت کشور، تاکید کرد: هر دستگاهی باید راهبرد خود را در این زمینه مشخص و 
به طور مداوم گزارش ها، اطلاعات و فعالیت های خود را با دقت و پردازش مناسب منتشر 

و منعکس کند.
لزوم ارائه گزارش های ملموس به مردم

انعکاس گزارش ها و اطلاعات  از  تاکید بر خودداری  با  رییس جمهوری همچنین 
غیرموثر، اظهار داشت: ارائه گزارش ها و اطلاعات باید به گونه ای باشد که مردم دریافت 

عینی و ملموس از اثر بخشی اقدامات دستگاه ها داشته باشند.
سوی  از  عمومی  افکار  و  رسانه ای  پیوست  طراحی  ضرورت  به  اشاره  با  روحانی   
دستگاه ها در راستای معرفی دستاوردها و اقدامات برای تحقق شعار تولید، افزود: تمامی 
دستگاه های تبلیغاتی کشور اعم از رسانه ملی، خبرگزاری ها و روزنامه ها باید در این زمینه 

مشارکت داشته باشند.

رییس جمهوری تاکید کرد: ارائه این دستاوردها صرفا بیان اقدامات دولت و یا یک 
دستگاه اجرایی یا اقتصادی خاص نیست  بلکه دستاورد ملت، نظام و حاصل همکاری 
قوای سه گانه و نیروهای مسلح کشور است که در سخت ترین سال با وجود اعمال 
تحریم های شدید و غیرقانونی و همچنین پیامدهای سخت شیوع ویروس کرونا بر اقتصاد 

کشور و جهان، بدست آمده است.
 روحانی با اشاره به اقدامات دولت تدبیر و امید در دو دوره یازدهم و دوازدهم از این دوران 
به عنوان دوران گشایش و پیشرفت یاد کرد و گفت: در دولت یازدهم اگر چه تحریم ها 
برقرار بود، اما با اقداماتی مانند توافق اولیه در ۱۰۰ روز اول و تعدیل تحریم ها ماهانه ۷۰۰ 
میلیون دلار از اموال بلوکه شده ایران آزاد می شد و اقدامات بسیار مهمی انجام گرفت 

که در نهایت به توافق هسته ای و موفقیت در زمینه هسته ای و رفع تحریم ها منجر شد.
زانوی آمریکا بر گلوی دولت و ملت ایران

رییس جمهوری افزود: در دوره سه ساله اخیر یعنی دوره مقاومت و بردباری پس از 
خروج آمریکا از برجام با سیاست ذاتی آمریکایی ها یعنی قرار دادن زانو بر گلوی مخالفان 
خود مواجه شدیم و آن همین اقدامی است که امروز به وضوح در آمریکا شاهد آن هستیم.
 روحانی خاطر نشان کرد: آمریکایی ها با سیاست »زانو بر گلو« شدیدترین تحریم ها را 
علیه دولت و ملت ایران اعمال کردند و هدف شان این بود که مردم در تأمین اولیه ترین 
امکانات زندگی خود نظیر انرژی، آب، برق، گاز، مواد غذایی و دارو دچار مشکل شوند و با 
افزایش فشارها این روند به فروپاشی کشور منجر شده و آنها بتوانند به هدف اساسی خود 

که از ابتدا آن را دنبال می کردند، یعنی تغییر نظام سیاسی در ایران برسند.
رییس جمهوری افزود: امروز پس از گذشت بیش از ۲ سال از فشار آنان دولت با 
هدایت های رهبری و همراهی مردم و وحدت و انسجامی که در جامعه بوجود آمده، 

نگذاشته زانوی آمریکایی ها برگلوی ملت فشار آورده و نفس آنها را تنگ کند.
روحانی خاطر نشان کرد: امروز نه تنها در تأمین کالاهای اساسی زندگی مردم از جمله 
غذا و دارو و خدمات ضروری مورد نیاز دچار مشکل نیستیم، بلکه حتی توانسته ایم 
علیرغم سنگین ترین و شدیدترین تحریم های اقتصادی رشد منفی اقتصادی را جبران 

کرده و حتی در برخی زمینه ها شاهد رشد و پیشرفت باشیم.
افزایش ۹ برابری مستمری اقشار کم برخوردار

وی با اشاره به اینکه در برخی از بخش ها حرکت های خوبی انجام شده و اقداماتی به 
ثمر رسیده که فوق انتظار بوده است، گفت: در زمینه رفاه اجتماعی و بهره مندی اقشار 
کم برخوردار کار بزرگی انجام گرفته و مستمری  بگیران توانسته اند ۹ برابر مستمری 

دریافت کنند.
روحانی با اشاره به اینکه در سال های قبل از دولت تدبیر و امید میزان اضافه حقوق 
کارمندان با تورم همخوانی نداشت، گفت: در دولت تدبیر و امید تلاش کرده ایم نسبت 
واقعی میان تورم و افزایش حقوق ها و مزایا وجود داشته باشد و در حوزه های دیگر مثل 
فناوری، شرکت های دانش بنیان، دولت الکترونیک، گردشگری و محیط زیست نیز شاهد 

پیشرفت های بسیار خوبی بوده ایم.
رییس جمهوری با تقدیر از تمامی دست اندرکارانی که در این سال ها با مقاومت و 
بردباری زمینه های رشد و پیشرفت را در کشور بوجود آورده اند، به حرکت های امیدآفرینی 
که اخیراً در بورس آغاز شده، اشاره کرد و افزود: باید این تلاش ها به گونه ای برنامه ریزی 
شود که با شفافیت و تعادل دقیق در این بازار بتوانیم این حرکت بزرگ را ماندگار کنیم و 

مردم احساس کنند که یک اقدام مؤثر در اقتصاد کشور و زندگی آنها انجام گرفته است.
کارهای بزرگی در حوزه دفاعی انجام شده است

رییس دولت تدبیر و امید خاطرنشان کرد: اگر چه این دولت به دولت صلح و ثبات 
معروف شده، اما اقدامات و تلاش های صورت گرفته در حوزه قدرت ملی و از جمله قدرت 
دفاعی و تأمین تجهیزات مورد نیاز بخش دفاعی کشور به هیچ وجه با دوره های قبل قابل 
مقایسه نبوده و در مجموع کار عظیم و بزرگی در طول سال های گذشته از عمر دولت تدبیر 

و امید انجام شده است.
در این جلسه مقرر شد در چارچوب سیاست ها و برنامه هایی که اعلام شد، وزارت کشور 
با ابلاغ به استانداران، مسئولان مناطق و نواحی در خصوص هماهنگی با وزارتخانه ها 
و دستگاه های محلی و منطقه ای دستاوردهای دولت و کشور را در زمینه سلامت مردم 
و رشد تولید و فعالیت های انجام شده در طول سال های گذشته در دولت تدبیر و امید 

تبیین و اطلاع رسانی کنند.
روحانی همچنین ارتباط مستمر مردم با کارشناسان و متخصصان  در تحقق اهداف 
نظام را امری ضروری و قابل توجه دانست و افزود: در آستانه ورود به سده جدید، کشور 
می بایست دستاوردهای بزرگ در مسیر توسعه و پیشرفت داشته باشد و تحقق شعار تولید، 

دروازه ورود ایران به سال ۱۴۰۰ و قرن جدید خواهد بود.

معاون کنسولی، مجلس و ایرانیان وزیر امور خارجه:

با جدیت پیگیر آزادی شهروندان دربند 
ایرانی هستیم 

معاون کنسولی، مجلس و ایرانیان وزیر امور خارجه گفت: دولت و وزارت امور خارجه 
با جدیت و پشتکار تلاش می کنند تا پرونده شهروندان ایرانی که در چهارچوب سیاست 

فشار حداکثری آمریکا گرفتار پرونده سازی آمریکایی ها شده اند، مختومه شود. 
حسین جابری انصاری بامداد امروز دوشنبه در مراسم استقبال از دکتر مجید طاهری 
اظهارداشت:  خوشحال هستیم که بعد از ماه ها تلاش فشرده و پیگیری مستمر وزارت 
امور خارجه در هماهنگی نزدیک با نهادهای مختلف کشور با همکاری دولت سوئیس 

امکان رهایی آقای دکتر طاهری فراهم شد.
وی اضافه کرد: چند روز قبل هم آقای دکتر سیروس عسکری به کشور بازگشتند که 
البته ایشان تبرئه شده بودند در دادگاه منتها گرفتاری دیگری ایجاد شده بود ایشان 

هم بازگشتند.
معاون وزیر امور خارجه خاطرنشان کرد: متاسفانه با تحریم های ظالمانه و یکجانبه 
آمریکا برخی از اتباع جمهوری اسلامی ایران از جمله آقای طاهری در چهارچوب 
سیاست فشار حداکثری با پرونده سازی های خاص در معرض اتهامات واهی قرار 
گرفتند. وظیفه اساسی ما به عنوان مجری دیپلماسی و سیاست خارجی پیگیری کار 
و پرونده این شهروندان عزیز است که در خدمت به منافع ملت خودشان از جنبه های 
پزشکی و علمی از باب انسان دوستانه تلاش کردند و هیچ گونه تخلفی نداشتند با 

پرونده سازی های خاص مواجه شدند.
جابری انصاری یادآورشد: خوشحال هستیم که امروز با بازگشت  دکتر طاهری یک 
برگ دیگر از این کتاب قطور ظلم و ستمی که آمریکا علیه دولت ملت و اتباع ایران می 
کند، بسته می شود. وی گفت: مایلم به همه خانواده های عزیز ایرانیانی که در سراسر 
جهان گرفتار این پرونده سازی ها شدند و دائما، پیگیر هستند این بشارت را بدهم که 
دولت و وزارت خارجه به وظیفه خود آشنا با جدیت و پشتکار وزیر محترم معاونین و 
مجموعه وزارت خارجه در صف و ستاد وزارت خارجه بسیج هستند برای اینکه پرونده ها 
مختومه شود. معاون وزیر امور خارجه اضافه کرد: همه تلاش مان را به کار می بریم و 
امیدوار هستیم که لبخند امروز آقای طاهری و خانواده شان بر لب همه خانواده ها و 
گرفتاران ایرانی که در سراسر دنیا با پرونده سازی های آمریکا مواجه شدند بنشیند و ما 
شاهد رهایی و آزادی همه عزیزان ایرانی که در نقاط مختلف دنیا و آمریکا گرفتار هستند 

باشیم و در این جهت از حداکثر ظرفیت استفاده خواهد شد.
دکتر مجید طاهری هم پس از بازگشت به کشورمان در جمع خبرنگاران، با اشاره به 
اینکه اتهام آمریکا علیه من، دور زدن تحریم ها در رابطه با موضوعات پزشکی بود، گفت: 
از دولت و مسئولان مربوط و وزیر خارجه تشکر می کنم، آن ها ماه ها وقت گذاشتند تا به 

من به عنوان پزشک ایرانی کمک کنند.
وی تصریح کرد: من در حال کمک به گروهی در دانشگاه تهران در رابطه با ساختن 
واکسن علیه ویروسی که در انسان ها به ویژه در خانم ها موجب سرطان می شود، بودم. 
با پژوهشگرانی در این رابطه آشنا شدم و دوست داشتم به هموطنان و همنوعان خود به 
عنوان یک پزشک کمکی کرده باشم که وظیفه حرفه ای، اخلاقی و ملی من این است 
که به دیگران کمک کنم. طاهری افزود: می خواستیم کاری در این رابطه انجام دهیم که 
برای سلامت ایرانی ها و پیشرفت دانش پزشکی باشد، اما متاسفانه آن ها یک اتهام بی 
انصافانه و واهی به من زدند و در آنجا برای یک سال و شش ماه در زندان بودم، تا با کمک 

خداوند و مسئولان، آزاد شدم و من سپاسگزار و مدیونشان هستم.
 

 معاون امور مجلس رییس جمهوری:

 سیاست دولت تعامل حداکثری با مجلس است
 معاون امور مجلس رییس جمهوری با تاکید بر این که سیاست دولت تعامل حداکثری 
با مجلس است، گفت: معاونان پارلمانی با قوت و با رویکرد همراهی و تعامل سازنده با 

نمایندگان برای حل مشکلات مردم حضور خواهند یافت. 
 شورای معاونین و مدیران کل پارلمانی وزارتخانه ها و دستگاه های اجرائی امروز 
دوشنبه راه کارهای ارتقای تعامل دولت و مجلس را بررسی کردند  »حسینعلی امیری« 
معاون امور مجلس رییس جمهوری در این جلسه به سالگرد ارتحال حضرت امام 
خمینی )ره( و قیام ۱۵ خرداد اشاره کرد و از خداوند متعال خواستار توفیق حرکت در 
راستای آرمان های حضرت امام )ره( و رهنمودهای رهبر معظم انقلاب شد. وی اعضای 
این نشست را به عنوان بدنه کارشناسی- تخصصی دولت در حوزه پارلمانی نام برد و 
یادآور شد: نگاه کارشناسانه و دقیق دولت تدبیر و امید موجب شد، روزهای همراه با 
تعامل و همکاری با مجلس دهم در راستای رفع مشکلات کشور را پشت سر بگذاریم 
که البته باید به نقش علی لاریجانی به عنوان رییس و اعضای هیات رییسه مجلس 
دهم شورای اسلامی در ایجاد فضای تعامل و همکاری دولت و مجلس اشاره کرد. 
معاون امور مجلس رییس جمهوری با استناد به اصل ۶۵ و ۹۳ قانون اساسی تاکید 
کرد: برای جلوگیری شائبه از دخالت نمایندگان دستگاه های اجرائی در شکل گیری 
کمیسیون های مجلس شورای اسلامی، در نظر داریم حضور منظم و مستمر معاونین 
پارلمانی در مجلس شورای اسلامی را به زمان پس از تشکیل کمیسیون ها موکول  کنیم 
البته حضور موردی مسئولین اجرایی همچنان انجام می گیرد. امیری یادآور شد: پس از 
تصویب اعتبارنامه نمایندگان و تعیین وضعیت کمیسیون های تخصصی مجلس، با قوت 
و با رویکرد همراهی و تعامل با مجلس شورای اسلامی در مجلس حضور خواهیم یافت 
و همانگونه که رییس جمهوری در اولین جلسه دولت بعد از تشکیل مجلس یازدهم به 
این موضوع تاکید داشتند، با تعامل سازنده با نمایندگان گام های اساسی در راستای 
مشکلات کشور برخواهیم داشت.   وی گفت: رییس جمهور متواضعانه طلب همکاری 
از مجلس شورای اسلامی را داشت و گفت، دولت دست خود را به سوی مجلس یازدهم 
دراز می کند، ما از مجلس اخوت را می خواهیم همانطور که از رهبر معظم انقلاب ابویت 
را می خواهیم و مطمئنم که با همکاری یکدیگر در این سال سخت موجب امید بیشتر 
مردم و یاس برای دشمنان نظام و ملت خواهیم شد و پیشرفت کشور را ادامه خواهیم 
داد. امیری افزود: تجربه نشان داده است نتیجه عدم همراهی و تعامل، ضرر و خسران 
ملت و کشور را به دنبال دارد و همکاری و همراهی و درک مشترک آثار خیر و برکات زیادی 

برای مردم بدنبال خواهد داشت.
  

حجت الاسلام بهمن شریف زاده: 

احمدی نژاد تصمیمی برای حضور در 
انتخابات 1۴۰۰ ندارد

 یک روحانی نزدیک به احمدی نژاد، گفت: مشکلات و بحران های موجود در کشور 
به صورتی است که تا حدی می توان گفت تحولات سال جاری هم قابل پیش بینی 
نیست چه رسد به سال آینده و این بحران ها به سیاستمداری مثل احمدی نژاد اجازه 
تصمیم گیری برای سال آینده را نمی دهد.  حجت الاسلام بهمن شریف زاده در خصوص 
برخی گمانه زنی ها مبنی بر حضور احمدی نژاد در انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۰، 
گفت: ظاهرا برخی آقایان با این ادعاهایی که مطرح می کنند، بیشتر از خود آقای 
احمدی نژاد از مقاصد ایشان باخبر هستند؛ چراکه هنوز آقای احمدی نژاد چنین قصد 
و تصمیمی ندارد اما دیگران از حضور قطعی ایشان صحبت می کنند.  وی همچنین 
درخصوص مطرح شدن احتمال عدم تایید صلاحیت و یا رأی نیاوردن وی در صورت 
تایید صلاحیت، اظهار داشت:  این نوع اظهارنظرها نشان دهنده میزان اعتبار و ارزش 
ادعاهای این افراد است، آقای احمدی نژاد چنین تصمیمی ندارد، اما دیگران از حضور 
قطعی ایشان صحبت می کنند و حتی افزون بر اینکه حضور ایشان را قطعی دانسته اند، 
حتی نتیجه را هم اعلام کرده اند، ظاهرا برخی آقایان فکر می کنند صاحب تحلیل 
سیاسی عمیقی هستند که اینگونه مطالب را عنوان و تحلیل می کنند. شریف زاده ادامه 
داد: من نمی گویم آقای احمدی نژاد تصمیم بر نیامدن دارد، بلکه می گویم ایشان تا این 
لحظه هیچ تصمیمی برای این عرصه ندارد. وی افزود: مشکلات اقتصادی قابل توجهی 
در کشور وجود دارد و با شتاب زیادی در حال حرکت به سمت بحران هستیم تا حدی 
که می توان گفت تحولات سال جاری هم قابل پیش بینی نیست چه رسد به سال آینده 
و این بحران ها به فرد زیرک و سیاستمداری مثل آقای احمدی نژاد اجازه تصمیم گیری 
برای سال آینده را نمی دهد.  سردبیر ماهنامه بهارجاودانه در پاسخ به سوالی پیرامون 
علت این میزان از اظهارنظرها در خصوص حضور احمدی نژاد در انتخابات ریاست 
جمهوری، ابراز داشت: علت این مساله همان علت مانور دادن روی فعالیت ایشان در 
انتخابات مجلس است که از یک سال و نیم قبل گفتند که احمدی نژاد می آید و لیست 
می دهد یا اینکه با آقای قالیباف ۳-۴ دیدار داشته است، که همه اش دروغ و کذب بود و 
کذب بودن آن اخبار هم معلوم شد. علت این مساله شور بخشیدن به انتخابات و افزایش 
حضور مردم در انتخابات است که در نهایت هم دیدیم انتخابات اخیر با کمترین میزان 
مشارکت در تاریخ ادوار مجلس برگزار شد و البته با افزایش بحران هایی که در حال لمس 

آن ها هستیم، مشارکت در آینده کمتر هم خواهد شد!

غرقِ در شکوه دیگران
فرض کنید که فردی در جستجوی خانه ای برای 
نگاه  در  و  می بیند  را  موردی  است.  اجاره  یا  خرید 

نخست می پسندد.
از کارمند آژانس مسکن خواهش می کند تا درباره آن»مورد اکازیون« بیشتر 
بگوید. کارمند آژانس با افتخار و به شکل تحسین آمیزی می گوید »رضا عطاران 
اینجا می شینه، می شناسین دیگه؟« و دیگر به ویژگی خاصی اشاره نمی کند. آن 
فرد پس از سکونت در آن ساختمان به همه قوم و خویش خود اطلاع می دهد که  
به ساختمان جدیدی نقل مکان کرده که رضا عطاران هم ساکن آن است. باز فرض 
کنید که فردی دنبال کننده)فالوور( صفحه یک اینفلوئنسر یا ستاره اینستاگرام 
شور و شوقی  با  فرد  این  می کند  کسب  موفقیتی  اینفلوئنسر  آن  وقتی  است. 
وصف ناپذیر خبر موفقیت او  را در بین خانواده و دوستانش جار می زند. او مدام 
خودش را به آن اینفلوئنسر می چسباند و به شکل کسالت باری در این خصوص 
مانور می دهد. حال موفقیت آن اینفلوئنسر هم گرفتن عکسی با یک اینفلوئنسر 
بسیار مشهورتر از خودش است. در واقع اینفلوئنسر نخست هم عکس گرفتن با 
اینفلوئنسر مشهورتر از خود را در صفحه اش جار می زند و آشکار یا پنهان با اتصال 
خود به او پُز می دهد. رابرت سیالدینی در سال ۱۹۷۶ به مطالعه آنچه در سطرهای 
قبل توصیف شد پرداخت. او طی آزمایش هایی مشاهده کرد که دانش آموزان با به 
تن کردن لباس های ورزشی تیم های موفق و برنده، موفقیت آنها را در واقع موفقیت 
خودشان قلمداد می کنند و به این شکل تلاش می کنند تا مقام و موقعیت فردی 
خودشان را برتر جلوه دهند و این در حالی بود که آنها هیچ نقشی در موفقیت 
تیم های مورد نظر نداشتند. رابرت سیالدینی طی این تحقیقات از پدیده »غرقِ 
به  گفت.  اختصاری»بی.آی.آر.جینگ«  حروف  با  یا  انعکاس یافته«)۱(  شکوه 
بیانی، شکوه و افتخاری که بازتاب یافته و فرد خود را غرق آن کرده است. از آن 
زمان تاکنون تحقیقات درباره این رفتار اجتماعی همچنان ادامه داشته است. در 
این خصوص گفته می شود که افراد بنا به دلایلی همچون ارتقاء اعتمادبه نفس، 
تأثیر بیشتر بر دیگران، کسب هویت اجتماعی، کسب تمایز و تفاخر، و جلب توجه 

اطرافیان، »غرق در شکوهِ انعکاس یافته« می شوند. 
ولی  نه،  که  غرق  شاید  روزمره مان  زندگی  در  گاهی  ما  همه  تردید  بدون 
جسته گریخته به شکوه انعکاس یافته متوسل می شویم. به دلایل مختلف، گاهی 
سعی می کنیم خودمان را به چیزی متصل کنیم تا منزلت اجتماعی به دست 
آوردیم یا در زندگی مان- حتی برای مدت زمان کوتاهی- احساس افتخار داشته 
باشیم و در مقابل، گاهی خودمان را از آنچه موجب تنزّل منزلت اجتماعی مان 
می شود دور می کنیم. ما گاهی نیاز داریم تا خودمان را عضو گروهی بدانیم و به 
این امر مباهات کنیم. ولی آنچه در پدیده »غرق در شکوه انعکاس یافته« موجب 
نگرانی و شاید سرزنش باشد رضایت به موفقیت دیگران و اکتفای فرد به آن است. 
به عبارت دیگر، شاهد وضعیتی باشیم که در آن فرد شکوهِ خود)۲( را به کل از یاد 
برده و تنها راضی به شکوه انعکاس یافته دیگران شده است. با گسترش شبکه های 
اجتماعی و به ویژه اینستاگرام و استقبال درخور تأمل ایرانیان از آن، توجه به پدیده 
»غرق در شکوه انعکاس یافته« می تواند از جهات گوناگون مفید و مؤثر باشد. 
در صفحات مختلف ستاره های اینستاگرام و اینفلوئنسرهای ایرانی شاهد انبوه 
جمعیت دنبال کنندگانی هستیم که به انتظار موفقیت های بعدی و بعدی و باز 
بعدی آنها نشسته اند تا آنرا با اشتیاق برای اطرافیان خود تعریف نمایند. نگاهی به 
قسمت نظرات این صفحات هر محققی را به تأمل درباره حسرت ها، ناکامی ها، و 
غبطه های دنبال کنندگان وامی دارد. با مرور این نظرات می توان دریافت که تعداد 
زیادی از این دنبال کنندگان به معنای واقعی کلمه» غرق در شکوه انعکاس یافته« 
اینفلوئنسرها گشته اند. آنان برای ارتقاء اعتمادبنفس خود یا کسب افتخار و غرور 
مدام به موفقیت های اینفلوئنسر موردِ ستایش خود متوسل می شوند و دقیقه به 

دقیقه، و اینجا و آنجا موفقیت های آنان را نقل می کنند.
شکوه خود، این آن چیزی است که باید جدی گرفت.

* عضو گروه جامعه شناسی دانشگاه گیلان

سخنگوی ستاد مقابله با کرونا وزارت بهداشت :

تعداد جان باختگان کرونا در کشور به 
۸۳5 1 نفر رسید

 رییس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی گفت: تا کنون ۱۷۳ هزار و ۸۳۲ نفر در کشور به طور قطعی به ویروس 
کرونا مبتلا شده و با فوت ۷۰ نفر در ۲۴ ساعت گذشته، جان باختگان کرونا در 

کشور به ۸۳۵۱ نفر رسید. 
کیانوش جهانپور روز دوشنبه درباره آخرین آمار مبتلایان قطعی به ویروس کرونا 
در کشور و موارد فوت ناشی از این ویروس بیان کرد: از دیروز تا روز ۱۹ خرداد 
۱۳۹۹ و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، دو هزار و ۴۳ بیمار جدید مبتلا 
به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد که ۷۱۳ مورد بستری شدند. مجموع بیماران 

کووید۱۹ در کشور به ۱۷۳ هزار و ۸۳۲ نفر رسید.
وی ادامه داد: متاسفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته، ۷۰ بیمار کووید۱۹ جان 

خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به ۸۳۵۱ نفر رسید.
جهانپور بیان کرد: خوشبختانه تاکنون ۱۳۶ هزار و ۳۶۰ نفر از بیماران، بهبود 
یافته یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند. همچنین ۲۶۱۹ نفر از بیماران مبتلا به 

کووید۱۹ در وضعیت شدید این بیماری تحت راقبت قرار دارند.
وی افزود: تا کنون یک میلیون و ۱۰۷ هزار و ۲۵۴ آزمایش تشخیص کووید۱۹ در 
کشور انجام شده است. سخنگوی ستاد مقابله با کرونا وزارت بهداشت اظهار کرد: 
خوزستان همچنان در وضعیت قرمز قرار دارد و استان های هرمزگان، کردستان، 
آذربایجان های شرقی و غربی، کرمانشاه، سیستان و بلوچستان، بوشهر و خراسان 
رضوی در وضعیت هشدار قرار دارند.  وی بیان کرد: بر اساس همه شواهد و 
مطالعات و توصیه های جهانی، همچنان شستن مکرر دست ها برای ۲۰ ثانیه با آب 
و صابون، رعایت فاصله گذاری و استفاده از ماسک به خصوص در هنگام حضور 
در تجمعات و فروشگاه ها به قوت خود باقی است. جهانپور گفت: نگاهی به تعداد 
افراد بستری در بیمارستان ها نشان می دهد که افزایش اندک روزانه را در روزهای 
اخیر شاهد هستیم و مردم باید بیشتر به رعایت نکات بهداشتی توجه کنند. به 
نظر می رسد در مورد کرونا، عادی پنداری اتفاق افتاده که پیامدهای ناگواری را 
در روزهای آتی خواهد داشت. رییس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت 
بهداشت اظهار کرد: البته بسیاری از شهرستان ها در وضعیت سفید هستند و 
انتظار داریم مردم با رعایت نکات بهداشتی این وضعیت سفید را حفظ کنند و 

وضعیت استان های با وضعیت قرمز نیز سفید شود.
رئیس انجمن مددکاران اجتماعی ایران:  

لایحه حمایت از اطفال و نوجوانان 
مطالبه همگانی است

و  اطفال  حقوق  از  حمایت  لایحه  ایران  اجتماعی  مددکاران  انجمن  رئیس   
نوجوانان را یک مطالبه و خواست همگانی دانست و گفت: با تبدیل این لایحه 
به قانون، مددکاران اجتماعی نقش ضابط را پیدا می کنند و زمانی که تشخیص 

احتمال بروز خطر را بدهند می توانند بدون حکم قضایی ورود کنند. 
سید حسن موسوی چلک با تاکید بر اینکه وجه غالب این لایحه تفکر مددکاری 
اجتماعی بود، گفت: لایحه حمایت از حقوق کودکان و نوجوانان یک مطالبه و 
خواست همگانی و بازنگری قانون حمایت از کودکان و نوجوانان در ۸ ماده بود 
که در سال ۸۱  اجرا می شد. این قانون به دلیل کامل نبودن، در سال ۸۷ و زمان 
رئیس قوه قضائیه وقت مورد بازنگری قرار گرفت و پیش نویس لایحه حمایت از 
حقوق کودکان و نوجوانان با ۵۴ ماده به تصویب رسید و به دولت ارسال شد که 

حال با پروسه ۱۰ ساله بناست به مرحله قانون و اجرا برسد.
رئیس انجمن مددکاران اجتماعی ایران با بیان  اینکه همواره در جلسات بررسی 
و تدوین این لایحه حضور داشته است، ادامه داد: این لایحه در عین حال که یک 
لایحه قضایی است، یک لایحه با رویکرد اجتماعی است و در آن بیشترین نقش را 

مددکاران اجتماعی و سازمان بهزیستی دارند.

اخبار

فردین علیخواه*

 رییس مجلس شورای اسلامی، رمز پیروزی و اقتدار 
نیروهای مسلح و توان بازدارندگی آن در برابر دشمن 
را مردمی بودن این نیرو دانست و گفت: اگر اقتصاد و 

صنعت نیز مردمی شود، پیشرفت خواهد کرد.
نیروهای مسلح کشور  ارشد  فرماندهان  از  جمعی 
عصر امروز دوشنبه ۱۹ خردادماه  با حضور در دفتر 
انتخاب  اسلامی،  شورای  مجلس  رئیس  قالیباف، 
تبریک  را  اسلامی  ریاست مجلس شورای  به  ایشان 

گفتند.
براساس این گزارش سردار سرلشکر پاسدار محمد 
سردار  مسلح،  نیروهای  کل  ستاد  رئیس  باقری، 
سرلشکر پاسدار غلامعلی رشید، فرمانده قرارگاه مرکزی 
حسین  پاسدار  سرلشکر  سردار  )ص(،  خاتم الانبیاء 
سلامی، فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، 
سردار حسین اشتری فرمانده نیروی انتظامی و جمعی 
دیگر از فرماندهان ارشد نیروهای مسلح کشور با رئیس 

مجلس شورای اسلامی دیدار کردند.
حصن  را  مسلح  نیروهای  دیدار،  این  در  قالیباف 
و  دانست  ملت  مستحکم  بازوی  و  امنیت  استوار 
رزمندگان  و  فرماندهان  داشتن  با  ایران  ملت  گفت: 
رشید و شجاعی که دل های آنان با نور ایمان روشن 
آرمان های  به  باور  با قدرت و صلابت  اراده هایشان  و 
انقلاب، مستحکم است، دارای اقتداری است که نظیر 

آن را در سراسر جهان نمی توان یافت.

رئیس مجلس شورای اسلامی، رمز پیروزی و اقتدار 
نیروهای مسلح و توان بازدارندگی آن در برابر دشمن 
را مردمی بودن این نیرو دانست و افزود: اگر اقتصاد و 
صنعت نیز مردمی شود، پیشرفت خواهد کرد و همان 
گونه که در صنایع دفاعی به پیشرفت های درخشان 
دست یافته ایم، خواهیم توانست در تولید ملی نیز 

شاهد جهش و موفقیت های چشمگیر باشیم.
قالیباف در این دیدار بر اهتمام همه جانبه مجلس 
شورای اسلامی بر تقویت نیروهای مسلح تاکید کرد 
و  مجلس  صمیمانه  همکاری  با  امیدواریم  افزود:  و 
نیروهای مسلح، نیازها و ضرورت های دفاعی کشور در 

حوزه وضع قوانین کارآمد و راهگشا برطرف شود.
با اشاره  در این نشست همچنین سرلشگر باقری 
رئیس  عنوان  به  قالیباف  دکتر  جدید  مسئولیت  به 
گفت:  ایشان  به  تبریک  و  اسلامی  شورای  مجلس 
اطمینان داریم حضرتعالی که از فرماندهان پرافتخار 
دفاع مقدس و دلسوز انقلاب هستید و در مناصب و 
مسئولیت های مختلف از اوان جوانی در انقلاب حضور 
داشته و در عرصه های سخت به مردم خدمت رسانی 
کرده اید، در این مسئولیت نیز همچون مناصب پیشین 

منشأ خیر و برکت خواهید بود.
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح کشورمان با یادآوری 
فرمایش های امام خمینی )ره( مبنی بر اینکه مجلس 
در رأس امور است، تصریح کرد: حقیقتاً مردم ایران و 

همه دلسوزان انقلاب به این مجلس یازدهم دل بسته 
اند و امیدواریم با تدابیر ارزشمند مقام معظم رهبری که 
در پیام افتتاحیه مجلس یازدهم قرائت شد و با تلاش، 
مدیریت و مجاهدت حضرتعالی انتظارات مردم برآورده 

شود.
سرلشگر باقری افزود: مجالس گذشته نیز اقداماتی 
را انجام دادند و فراز و فرودهایی را پشت سرگذاشتند، 
اما این مجلس خاص که با انتخاب تعداد کثیری از 
رزمندگان، ایثارگران و افراد مورد اعتماد مردم تشکیل 
شده، امید و دلگرمی زیادی را در مردم ایجاد کرده تا 

بسیاری از مسائل بر زمین مانده کشور حل شود.
وی در ادامه با اشاره به قوانینی که از منظر فرماندهان 
نظامی کشور بااهمیت قلمداد می شود، گفت: اصلاح 
قانون بکارگیری سلاح مصوب سال ۱۳۷۳ نواقصی 
دارد که مشکلاتی را در این حوزه ایجاد کرده است و 
همچنین قانون استفاده از خانه های سازمانی نیاز به 

اصلاح و توسعه دارد.
سرلشگر باقری ادامه داد: همچنین قانون خدمت 
وظیفه عمومی به اصلاحاتی نیاز دارد، زیرا در طول 
این سال ها اکثر محدودیت ها برای سربازان در قوانین 
دیگر رفع شده است و این افراد برای اخذ گواهینامه، 
وام و اشتغال مشکلی ندارند. این در حالی است که 
۷۰۰ هزار نفر سالانه مشمول خدمت وظیفه عمومی 

می شوند، اما تنها نیمی از آنها به خدمت می روند.

قالیباف در دیدار با فرماندهان ارشد نظامی کشور؛
نیروهای مسلح، الگوی مردمی شدن اقتصاد و صنعت هستند

رییس جمهوری جلسه برنامه ریزی برای تحقق شعار جهش تولید :

جهش تولید، رمز عبور از مشکلات کشور است 

 وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با اشاره به مسئولیت این وزارتخانه درشش حوزه کاری، 
برضرورت ارائه تصویر روشن ازآن ها بین دستگاه ها و مردم تاکید کرد و گفت: منابع ما بسیار 
حداقلی بوده وهمین موضوع کار ما را بسیار سخت می کند.  سید عباس صالحی روز 
دوشنبه در نشست شورای معاونین و مدیران کل امور مجلس وزارتخانه ها و سازمان های 
دولتی، گفت: برخی از وزارتخانه ها به دلیل اینکه دارای فعالیت تک موضوعی هستند 
در میان اعضای دولت و عموم دارای تصویر روشنی هستند، اما وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی دارای شش حوزه کاری است که این تعدد فعالیت ها کار آن را سخت تر کرده است. 
عضو کابیته دولت دوازدهم با قدردانی از معاون حقوقی رئیس جمهور و همکاران شان در 
تعامل دولت با مجلس شورای اسلامی،  اظهارداشت: تلاش های معاونت پارلمانی ریاست 
جمهوری در طول این هفت سال برای تعامل دولت و مجلس بسیار مهم بوده و کارکنان 
این معاونت افسران خاموشی بودند که با تدبیر در مسیر همکاری مشارکت لازم را داشتند.

رشد چشمگیر در حوزه سینما 
وی با اشاره به حوزه هنر خاطرنشان کرد: در حوزه هنر به علت گستردگی این بخش تنها 
به حوزه سینما اشاره می کنیم، در کل سال ۹۲ فروش سینما ۳۰ میلیارد و در سال ۹۸ این 
آمار به ۳۰۰ میلیارد بدون احتساب اسفندماه که کشور درگیر ویروس کرونا بوده رسیده 
است، همچنین تماشاگران ما از ۷ میلیون و ۸۰۰هزار نفر در سال ۹۲ به ۲۸ میلیون نفر در 
سال ۹۷ رشد داشته اند. صالحی یادآور شد: سالن های سینمای ما از ۳۱۸ سالن در سال 
۹۲ به ۶۰۸ سالن در سال ۹۸ رسیده است، همچنین سینمای ایران در طول هفت سال 
گذشته در  ۲۰۵ جایزه بین المللی برنده جایزه های جهانی شده است. در بخش های دیگر 
حوزه هنر می توان به سند توسعه هنری اشاره کرد، این سند آماده و در دست شورای عالی 
انقلاب فرهنگی است که امید است با تصویب این سند تصویر روشن تری از آینده هنری 

کشور ترسیم شود.
حضور ۲۶۶ شهر طرح شبکه شهرهای خلاق

وی افزود: در حوزه هنر طرح شبکه شهرهای خلاق را نیز داریم که خوشبختانه در این 
طرح تا به امروز ۲۶۶ شهر حضور پیدا کردند، تلاش ما در این طرح براین است که هر 
شهر نمایه یکی از هنرهای دارای مزیت شناخته شود، از طریق این شبکه شهرهای خلاق 
فرصتی فراهم می شود تا شهرها آمایش و ظرفیت های هنری خود را پیدا کنند. همچنین 
در حوزه اجراهای صحنه ای و هنری مثل کنسرت، تئاتر و گالری ها در فضای هفت ساله 
دولت شاهد روند روبرو رشد هستیم، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی ابراز داشت: در بخش 
فرهنگ و پژوهش نیز ۳۶۵ کتابخانه در سه سال گذشته احداث شده و فضای کتابخانه ها 
به باشگاه های فرهنگی اجتماعی با محوریت کتاب تبدیل شده اند، براین اساس کتابخانه 
فقط محل کتاب خوانی نیست، تلاش ما بر این بوده که کتابخانه ها به فضای فرهنگی 

اجتماعی با نگاه محله محور و با تحرکات اجتماعی فرهنگی تبدیل شود.
روند رو به رشد اقتصاد نشر

صالحی با اشاره به اقتصاد نشر به عنوان یکی از بخش های مهم حوزه فرهنگ گفت: 
جریان اقتصاد نشر به رغم همه مشکلات در سال های اخیر روند رو به رشدی را داشته 
است، در سال ۹۸ در نمایشگاه کتاب ۱۳۰میلیارد فروش رقم خورده است، همچنین 
نمایشگاه ها صرفا محل فروش کتاب نبوده بلکه باشگاه فرهنگ و اندیشه هم بوده اند، تا 
پایان بهمن سال گذشته ۲۳نمایشگاه کتاب استانی برگزار شده است که علاوه بر کمک 
به اقتصاد نشر، ۳۰۰نشست فرهنگی، علمی و ادبی در آن برگزار شده است. همچنین 
باشگاه های کتاب خوانی، جشنواره روستاها و عشایر دوستدار کتاب و پایتخت کتاب ایران 

به فرهنگ کتاب خوانی کشور کمک کرده است.

وزیر فرهنگ تاکید کرد:

منابع حداقلی کار وزارت فرهنگ را سخت تر می کند
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راه های پیشگیری و درمان عرق سوز

افراد اغلب فکر می کنند که حلقه های تیره ی دور یا زیر چشم ناشی از خستگی و کمبود 
خواب است. اگرچه این ها می توانند یکی از دلایل آن باشند، اما دلایل دیگری نیز برای 

تیرگی زیر چشم ها وجود دارد، مانند آلرژی یا روند پیری طبیعی.
دایره های تیره زیر چشم بسته به رنگ پوست ممکن است بنفش یا آبی تا قهوه ای تیره 
یا سیاه به نظر برسند. این حلقه ها به ندرت دلیلی برای نگرانی دارند؛ اما ممکن است افراد 
بخواهند آن ها را به دلیل زیبایی ظاهری کاهش دهند. در بعضی موارد، دایره های تیره 
زیر چشم می تواند نشان دهنده نیاز به تغییر در شیوه زندگی باشد، مانند بهبود عادات 

خواب یا رژیم غذایی.
علل و عوامل خطر

ناحیه زیر چشم به دلیل رگ های خونی منقبض شده ناشی از هایپرپیگمنتیشن 
)تیرگی یا لکه های پوستی( یا نازک شدن پوست اطراف چشم می تواند تیره تر به نظر 

برسد.
تمام دلایل ایجاد این دایره های تیره در زیر چشم شامل موارد زیر است:

. کمبود خواب یا عادت های بد خوابیدن . آلرژی، ازجمله تب یونجه . هایپرپیگمنتیشن 
)زمانی اتفاق می افتد که بدن ملانین بیشتری تولید می کند( . کاهش سطح بافت چربی 
در اطراف چشم . نازک شدن پوست زیر چشم . کم خونی ناشی از کمبود آهن . قرار 
گرفتن بیش  از حد در معرض نور خورشید . مالیدن مکرر چشم ها . افزایش سن . سیگار 
کشیدن . ارثی و ژنتیکی . بیماری های تیروئیدی . کمبود آب بدن . درماتیت . قطره های 

چشمی درمان گلوکوم )آب سیاه( مانند بیماتوپروست
احتمال ایجاد حلقه های تیره رنگ زیر چشم با برخی عوامل افزایش می یابد، ازجمله:

بالا رفتن سن: از دست دادن بافت چربی و نازک شدن پوست اطراف چشم بخشی 
از روند پیری است. طبق گفته ی آکادمی چشم پزشکی آمریکا، هرچه سن بالاتر می رود، 
بافت اطراف چشم ها ضعیف تر می شود. این خرابی کلاژن می تواند باعث انتقال چربی 
به قسمت های تحتانی پلک ها و ایجاد سایه های تیره و پف زیر چشم شود. در واقع این 
تغییرات باعث می شود که حلقه های تیره رنگ زیر چشم در افراد مسن تر مشخص تر ظاهر 

شوند.
نژاد غیر سفید: حلقه های تیره در افرادی که رنگ پوست تیره تری دارند بیشتر دیده 
می شود و بیشتر از افراد سفیدپوست روی افراد رنگی اثر می گذارد. تصور می شود این 

ریسک فاکتور به دلیل تغییرات رنگ دانه ای باشد.
ژنتیک: حلقه های تیره می توانند ارثی باشند. تحقیقات نشان داده است که اگر 
شخصی دایره های تیره ای زیر چشم خود داشته باشد، این مورد در برخی دیگر از 

اعضای خانواده اش نیز ظاهر می شود.
درمان های خانگی

ممکن است افراد با درمان های خانگی ساده بتوانند بروز حلقه تیره رنگ زیر چشم را 
کاهش دهند. اگرچه برخی از این راه حل ها از نظر علمی اثبات نشده اند، اما ارزش آن 

را دارند که امتحان شوند؛ زیرا بسیاری از آن ها ارزان هستند و عوارض جانبی ندارند.
مصرف شکلات سیاه، ماهی و گردو

شکلات تلخ غنی از فلاونول است که به افزایش جریان خون کمک می کند. مصرف 
روزانه حدود ۳۰ گرم از آن و مصرف غذاهای غنی از اسیدهای چرب امگا ۳ مانند ماهی 

سالمون و گردو می توانند جریان خون به پوست را بهبود بخشند.
افراد باید اطمینان حاصل کنند که هر شب خواب کافی داشته باشند تا به کاهش یا 
جلوگیری از ایجاد حلقه های تیره رنگ کمک کند. بالاتر قرار دادن سر روی بالش های 
بلندتر ممکن است به کاهش حلقه های تیره رنگ و تورم اطراف چشم کمک کند. بهتر 

است برای روبالشی ها از پارچه های لطیف و ضدحساسیت استفاده شود.
خیار

قرار دادن برش های خیار بر روی چشم می تواند باعث تسکین خستگی چشم ها شده 

و تورم را کاهش دهد. مقدار آب زیاد و ویتامین C خیار به تغذیه و مرطوب کردن پوست 
کمک می کند. خیار همچنین حاوی سیلیس است که برای داشتن بافتی سالم ضروری 

است.
سیب زمینی

سیب زمینی حاوی ویتامین C، یک آنتی اکسیدان شناخته شده برای درمان سرطان، 
سرماخوردگی و بیماری های چشمی است. آنتی اکسیدان ها سلول های آسیب دیده 
پوست را ترمیم می کنند و تولید ملانین پوست که یکی از دلایل لکه های تیره است را 
کاهش می دهند. پس از پوست کردن سیب زمینی و شستشوی کامل آن، سیب زمینی ها 

را برش داده و آن ها را روی چشم قرار دهید.
گلاب

مطالعات ثابت کرده اند گلاب یک محصول ضدالتهابی است که باعث نرمی، طراوت و 
از بین رفتن قرمزی پوست می شود. هنگامی که گلاب به رژیم زیبایی روزانه و شبانه شما 
اضافه شود، می تواند دایره های تیره ی زیر چشم را از بین ببرد. پنبه ای را با گلاب خیس 

کرده و آن را مستقیم روی پلک های بسته ی خود قرار دهید و استراحت کنید.
کمپرس سرد

گذاشتن کمپرس سرد بر روی چشم ها می تواند عروق خونی را منقبض کرده و ظهور 
حلقه های تیره را کاهش دهد. برای کمپرس سرد می توانید از شیر خنک نیز استفاده 
کنید. اسیدلاکتیک موجود در شیر به از بین بردن چین و چروک، تمیز کردن منافذ و 

ترمیم پوست به عنوان لایه بردار کمک می کند.
چای های کیسه ای

تی بگ ها یا همان چای های کیسه ای می توانند به کاهش حلقه های تیره رنگ و پف 
زیر چشم کمک کنند. کافئین خاصیت آنتی اکسیدانی دارد و گردش خون در اطراف 

چشم ها را تحریک می کند.
بدین منظور فرد می تواند دو کیسه چای را در آب جوشانده و قبل از اینکه خنک شود 
آن ها را روی هر چشم قرار دهد. گذاشتن چای کیسه ای جوشیده شده ابتدا در یخچال 
و سپس استفاده از آن می تواند یک اثر خنک کننده نیز روی چشم ها داشته باشد. بدین 

منظور می توان از چای های کیسه ای سیاه، سبز یا گیاهی استفاده کرد.
ماساژ صورت

گردش خون ضعیف در اطراف چشم می تواند باعث ظهور حلقه های تیره شود، 

بنابراین ماساژ ملایم صورت در اطراف ناحیه چشم می تواند به بهبود گردش خون کمک 
کند. یکی از روغن های خوب برای ماساژ ملایم صورت روغن نارگیل است که حاوی 
غلظت بالایی از اسیدهای چرب با زنجیره کوتاه است. این اسیدهای چرب می توانند با 
کاهش التهاب و افزایش گردش خون از ایجاد تیرگی زیر چشم جلوگیری کنند. قبل از 
این که به رختخواب بروید، به مدت ۳۰ ثانیه روغن نارگیل خالص با دمای اتاق که با روش 
فشار سرد تهیه شده است را روی صورتتان ماساژ دهید. برای دیدن نتایج ممکن است 

چند هفته وقت لازم باشد.
محصولات مراقبت از پوست آنتی اکسیدانی

کرم های صورت و محصولات زیر چشم که حاوی آنتی اکسیدان هستند می توانند 
به کاهش ظهور حلقه های تیره کمک کنند. ویتامین های E و C آنتی اکسیدان هایی 

هستند که به درمان این دایره های تیره کمک می کنند.
آرایش صورت

اگرچه آرایش باعث اصلاح حلقه های تیره نمی شود، اما ممکن است برخی افراد 
بخواهند از کانسیلرهای زیر چشم برای اهداف زیبایی استفاده کنند.

درمان های پزشکی و دارویی
اگر با روش های خانگی از حلقه های تیره زیر چشمتان خلاص نشدید، می توانید برای 

مشاوره در مورد درمان پزشکی، به پزشک یا متخصص پوست خود مراجعه کنید.
گزینه های درمانی شامل موارد زیر است:

کرم های موضعی
کرم های سفیدکننده می توانند به کاهش هایپرپیگمنتیشن )تیرگی یا لکه های پوستی( 

کمک کنند. این ها شامل موارد زیر هستند:
. هیدروکوئینون . ترتینوئین  . ترکیبی از هر دو

برای این که اثر هیدروکوئینون مشاهده شود شاید لازم باشد حداقل ۳ ماه از آن 
استفاده شود.

اسید کوژیک
گزارش های موردی توضیح می دهد که اسید کوژیک )اسید کوجیک( در درمان 
حلقه های تیره دور چشم مؤثر است. کوژیک اسید یک محصول طبیعی است که از دو 
نوع قارچ حاصل می شود. با این حال، این مهم است که بدانید عوارض جانبی اسید 

کوژیک می تواند شامل درماتیت تماسی و قرمز شدن پوست باشد.

آزلائیک اسید
افراد ممکن است از اسید آزلائیک برای درمان هایپرپیگمنتیشن زیر چشم ها استفاده 

کنند و استفاده از آن در طولانی مدت بی خطر است.
ویتامین C موضعی

در درمان حلقه های  ویتامین ث ۱۰ درصد  لوسیون  اثرات  بررسی  به  یک مطالعه 
تیره رنگ زیر چشم به مدت بیش از ۶ ماه پرداخت. نتایج نشان داد که لوسیون در روشن 

کردن تیرگی های زیر چشم مؤثر بود.
لایه برداری شیمیایی

اسید  مانند  هیدروکسی،  آلفا  اسیدهای  از  استفاده  با  شیمیایی  لایه برداری های 
گلیکولیک، می توانند به روشن شدن هایپرپیگمنتیشن زیر چشم ها کمک کنند.

برای نتیجه گیری بهتر افراد می توانند از لایه بردارهای شیمیایی در ترکیب با کرم های 
موضعی استفاده کنند.

استفاده از لیزر
لیزردرمانی می تواند یک درمان مؤثر برای حلقه های تیره رنگ باشد. روش های لیزری 
کمتر تهاجمی، مانند لیزرهای پالس رنگی یا لیزرهای دیودی می تواند احتمال خطر 

جای زخم یا سایر عوارض جانبی احتمالی را کاهش دهند.
پرکننده ها

اگر نازک شدن پوست یا از بین رفتن بافت چربی باعث ایجاد حلقه های تیره در زیر 
چشم ها شده باشد، پرکننده ها می توانند انتخاب خوبی باشند. در این روش پلاسمای 

غنی از پلاکت یا ژل اسید هیالورونیک به ناحیه زیر چشم تزریق می شود.
عمل جراحی

یک نوع جراحی به نام بلفاروپلاستی می تواند حلقه های تیره ای که ناشی از رسوب 
چربی یا پوست اضافی در اطراف چشم هاست، را از بین ببرد.

ناحیه زیر چشم بسیار ظریف است و مردم همیشه باید درباره عوارض جانبی احتمالی 
آن با پزشکشان بحث و گفتگو کنند. علاوه بر این، کسانی که می خواهند این جراحی 
را انجام دهند باید اطمینان حاصل کنند که فقط یک متخصص پوست و موی معتبر و 
مجرب این کار را برایشان انجام دهد. در نهایت این که اگر فردی داروهای خاصی، مانند 
بیماتوپروست را برای گلوکوم مصرف می کند، باید بداند که پس از قطع مصرف دارو، 

دایره های تیره از بین خواهند رفت.
پیشگیری

افراد می توانند با ایجاد تغییراتی در سبک زندگی از بروز حلقه های تیره رنگ در اطراف 
چشم هایشان پیشگیری کنند:

- خواب کافی و کاهش استرس: محققان دریافتند که استرس باعث افزایش بروز 
حلقه های تیره رنگ زیر چشم ها می شود، در حالی که استراحت و داشتن عادت های 

سالم در زندگی موجب کاهش آن می شود.
- محافظت از چشم در برابر آفتاب: استفاده از عینک آفتابی محافظ در برابر اشعه 
ماوراءبنفش خورشید یا UV که اطراف چشم را می پوشاند و استفاده از کرم ضدآفتاب 
در اطراف چشم، می تواند به جلوگیری یا کاهش سیاهی زیر چشم کمک کند. در واقع 
یکی از دلایل ایجاد حلقه های تیره قرار گرفتن در معرض آفتاب است؛ زیرا خورشید باعث 

می شود بدن ملانین بیشتری تولید کند.
- ترک سیگار و الکل: سیگار کشیدن و مصرف الکل می توانند روند پیری بدن را تسریع 

کنند و احتمال ایجاد حلقه های تیره زیر چشم را افزایش دهند.
- پرهیز از مصرف زیاد نمک: مصرف روزانه مقدار کمی نمک برای یک رژیم غذایی 
سالم ضروری است؛ اما زیاده روی در تنقلات پر از سدیم اثرات منفی بر بدن دارد. مصرف 
زیاد نمک و ننوشیدن آب کافی بدنتان را دهیدراته می کند که خشکی پوست و پف کردن 

فقط برخی از عوارض آن است.

چه عواملی باعث ایجاد سیاهی زیر چشم می شوند؟

حلقه های تیره زیر چشم؛ علل، پیشگیری و درمان

سلامت 

اولین سوالی که در مورد مکمل های خود باید بپرسید این است که آیا واقعا به این 
میزان از مکمل ها نیاز دارید یا خیر. پاسخ کوتاه است که شاید نیاز داشته باشید.

درصد   ۴۰ از  بیش  بیماری ها،  از  پیشگیری  و  کنترل  مرکز  تحقیقات  طبق 
آمریکایی ها هر روز نوعی مکمل مصرف می کنند. اما تحقیقات نشان می دهند 
که مکمل ها در بیشتر موارد ضروری نیستند. یک مشکل اساسی که در مورد آن ها 
وجود دارد، این است که مکمل ها دقیقا آنچه را که ادعا می کند انجام نمی دهند. در 
مورد ویتامین ها و مواد معدنی بسیاری از افسانه ها و سوتفاهم ها از نظر میزان نیاز و 

اثرات جانبی مثبت و منفی وجود دارند.
اولین سوالی که در مورد مکمل های خود باید بپرسید این است که آیا واقعا به این 
میزان از مکمل ها نیاز دارید یا خیر. پاسخ کوتاه است که شاید نیاز داشته باشید. در 
عین حال اگرچه بیشتر افراد قادر به دریافت مقدار کافی ویتامین ها و مواد معدنی 
از رژیم غذایی خود هستند اما گروه هایی وجود دارند که ممکن است به مکمل نیاز 
داشته باشند. به عنوان مثال در بارداری و یا رژیم های وگان به حمایت بیشتری نیاز 
است. در دوران بارداری به عنوان مثال مقدار کافی آهن برای جلوگیری از نقص 
هنگام تولد بسیار مهم است. همچنین گیاهخواران ممکن است در مورد مواد مغذی 
مانند B۱۲ کمبود داشته باشند. ویتامین B۱۲ بیشتر در گوشت، ماهی و غذاهای 

لبنی است و ممکن است گیاهخواران نیاز به مصرف ویتامین داشته باشند.
استفاده بیش از حد ویتامین ها و مواد معدنی می تواند اثرات جانبی 

منفی داشته باشد
بدن انسان به ویتامین ها و مواد معدنی احتیاج دارد، اما اگر ویتامین بیش از حد به 
شما برسد می تواند خطرناک باشد. به عنوان مثال مقادیر زیاد ویتامین B۶ می تواند 
باعث درد عصبی شود، ویتامین های محلول در چربی می تواند سمی باشد، و یا 

مصرف ویتامین c بیش از حد می تواند باعث حالت تهوع و اسهال شود.
تفاوت بین ویتامین های محلول در آب و محلول در چربی را بشناسید

بعضی از ویتامین ها محلول در آب هستند، به این معنی که بدن از آنچه در 
بدن به آن ها احتیاج دارد استفاده می شود و اضافی آن از راه ادرار دفع می شود. 
ویتامین های محلول در چربی در صورتی که بیش از حد در بدن وجود داشته باشد، 
 K و A برای مدت زمان طولانی ذخیره می شود. این ویتامین ها به ویژه ویتامین های
هستند که باید توجه داشته باشید بیشتر از میزانی که مورد نیاز است مصرف نکنید.

برخی از ویتامین ها اثر داروها را کاهش می دهد
وقتی که می خواهید مکملی را مصرف کنید، یکی از عواملی که باید به آن توجه 
کنید سایر داروهایی است که شما مصرف می کنید.  ویتامین   Kبرای کسانی که 
داروهای رقیق کننده خون مصرف می کنند خطرناک است زیرا می تواند اثربخشی 
تأثیر  را کاهش دهد. به عنوان مثال درمان های شیمی درمانی می تواند تحت 

ویتامین های C و E قرار گیرد.
آنطور همان طور که فکر می کنید نیستند

خیلی از مکمل های دارویی ادعاها و اثربخشی دارند اما هیچگاه این اثربخشی ها 
تأیید نشده است. FDA نیز فقط در آزمایش هر عنصر جدیدی که در بازار نبوده 
است وارد می شود. به عنوان مصرف کننده ما باید روی تولیدکنندگان مکمل ها 
تحقیق کنیم و فقط از مکمل های معتبر خریداری کنیم. سازندگان مکمل برای 
محصولات  روی  را  تغذیه ای  نادرست  اطلاعات  بارها  خود  محصولات  فروش 

می نویسند. بنابراین باید دقت کنیم و انتخاب کنیم.
برخی از ویتامین ها می توانند روی تحرکات روده شما اثر منفی بگذارند

ویتامینC، ویتامینB۱۲ و اسیدفولیک می توانند به درمان یبوست کمک کنند 
اما اگر این موارد را به صورت مولتی ویتامین دریافت می کنید، ممکن است اثرات 
مثبت آن را نبینید. این به آن دلیل است که سایر ویتامین های موجود به ویژه کلسیم 
و آهن می توانند باعث یبوست شوند. انواع مختلف از کلسیم میتوانند کم و بیش 

باعث یبوست شوند.
در سایت های معتبر تحقیق کنید

شما می توانید برگه های مکمل را از موسسه ملی بهداشت و درمان مکمل های 
غذایی بخوانید تا تمام اطلاعات مورد نیاز خودتان را اعم از اینکه چقدر در روز مورد 
نیازمان است تا آخرین اطلاعاتی که در مورد مزایای سلامتی یک مکمل خاص 

وجود دارد را دریافت کنید.

همه ما از اهمیت غذای سالم در پیشگیری از سرطان اطلاع داریم، اما آنچه کم تر در 
مورد آن صحبت می شود، نقش نوشیدنی ها است.

سرطان یکی از بیماری هایی است که هنوز هم افراد زیادی را درگیر می کند و راه درمان 
قطعی برایش وجود ندارد و در بسیاری از موارد عوارض جانبی بسیاری را باقی می گذارد. 
همه ما از اهمیت غذای سالم در پیشگیری از سرطان اطلاع داریم، اما آنچه کم تر در مورد 
آن صحبت می شود، نقش نوشیدنی ها است. برخی نوشیدنی ها خطر سرطان را افزایش 
می دهد و بهتر است از خوردن آن ها دوری کنیم. از شنیدن برخی از آن ها شگفت زده 

خواهیم شد:
۱. آب شیر: بسیاری از زیرساخت های لوله کشی در تمام کشورها به موقع تعمیر 
نمی شوند و ممکن است مواد شیمیایی سمی برای پاکسازی آلاینده های مضر وجود 
داشته باشد. کلر یکی از این مواد شیمیایی است که در آب شیر یافت می شود. کلر ماده 

سرطان زایی است که در هر نمونه آب شیر در ۴۳ ایالت امریکا هم یافت می شود.
۲. آب بطری: مضرترین عنصر آب بطری، خود بطری است. نه تنها پلاستیکی که 
از هر بطری دور می اندازیم یک فاجعه زیست محیطی است، بلکه مواد شیمیایی 
خطرناک را به شما منتقل می کند. یک نمونه قابل توجه BPAیا بیسفنولA است. این 
ماده شیمیایی در بسیاری از بطری های پلاستیکی آب استفاده می شود و خطر ابتلا به 

سرطان پروستات و پستان و همچنین اختلالات متابولیکی را افزایش می دهد.
انرژی زا شما را در چند ساعت قوی و  نوشیدنی های  ۳. نوشیدنی های انرژی زا: 
شکست ناپذیر می کند اما آن ها آسیب های مستمری در بدن شما ایجاد می کنند. در 
درجه اول قند، کافئین و رنگ های مصنوعی آن ها، می تواند فشار خون و قند خون شما 

را افزایش دهد.
بسیاری از مردم به علت خوردن آن ها، از مشکلات قلبی و تشنج جان خود را از دست 
داده اند. هر چیزی که سیستم بدن شما را تضعیف کند، می تواند در را برای سرطان باز 
کند. شکر غذای مورد علاقه سرطان است و نوشیدنی های انرژی زا مقدار زیادی از آن را 

برای تغذیه سلول های سرطانی فراهم می کند.
مانند  ندارد.  سلامتی  ارزش  هیچ  سودا  معمولی:  گازدار  نوشیدنی های   .۴
نوشیدنی های انرژی زا، حاوی مقادیر بالای شکر، کافئین و مواد مصنوعی است. رنگ 

قهوه ای کولا هم یکی از مواد سرطان زا است.
۵. نوشیدنی های گازدار رژیمی: سودای رژیمی قند بسیار کمی دارد اما در عوض 
جایگزین قند مانند ساکارالوز، ساکارین یا آسپارتام دارد. این قندهای جعلی در فرآیندها 
متابولیکی بدن شما اختلال ایجاد می کند و باعث ذخیره چربی و در نهایت منجر به 
دیابت و بیماری های قلبی می شود. همچنین تحقیقات نشان داده اند خوردن آن ها با 

سرطان مثانه و مجاری ادراری در رابطه هستند.
۶. نوشیدنی های بسیار داغ: نوشیدنی های بسیار داغ می توانند موجب سرطان گلو 
شوند. نوشیدنی باید حداقل ۱۴۹ درجه فارنهایت باشد. برای خوردن نوشیدنی خود 

صبور باشید و ریسک سرطان را به جان نخرید.
۷. نوشیدنی های قهوه فانتزی: قهوه های سرشار از مواد مغذی و آنتی اکسیدان 
هستند و از ابتلا به سرطان پیشگیری می کنند. برخی از نوشیدنی هایی که حاوی قهوه 
هستند، خامه و قند بسیار زیادی دارند. افزودن شربت، شکلات، کارامل، کرم فندوق و... 
مزایای نوشیدن قهوه را از بین می برد. به عنوان مثال یک شکلات سفید با شید و خامه و 

چربی بالایی ساخته شده است و در نتیجه موجب چاقی و دیابت خواهد شد.
۸. آب میوه و نوشیدنی های میوه ای: تصور می کنی آب میوه چیز سالمی است و 
ویتامین ها و مواد معدنی زیادی را به ما می دهد. اما باید توجه داشته باشیم که برخی از 
آبمیوها قند بسیار بالایی دارند. برخی آبمیوه ها از نظر قند با نوشابه ها برابری می کنند. 

مصرف مکرر این نوع آبمیوه ها با سرطان رابطه دارد.
۹. اسموتی های بیرون از خانه: اسموتی ها انتخاب های بهتری از آبمیوه ها هستند 
و فیبر بسیار بالایی را در خود حفظ می کنند. اما همیشه اسموتی ها را در خانه درست 
کنید. بیرون از خانه برای صاف و غلیظ شدن اسموتی ها ممکن است موادی اضافی 
کنند که چربی و قند آن را بالا ببرند. این واقعیت را در نظر بگیرید که اسموتی های بیرون 

از خانه ممکن است سرطان زا باشند.
۱۰. نوشیدنی های ورزشی

نوشیدنی های ورزشی ممکن است به صورت مستقیم باعث سرطان نشوند اما پله پله 
شما را به آن سو می برند. نوشیدنی های ورزشی دارای قند و کربوهیدرات هستند. مگر 
اینکه تمام روز را کار کنید، وگرنه خوردن آن ها کاملا غیرضروری است. کالری اضافی 
نوشیدنی های ورزشی می تواند منجر به چاقی و دیابت نوع ۲ شود و هر دو با افزایش خطر 

ابتلا به سرطان رابطه دارند.

۶ مورد حیاتی که باید قبل از مصرف 
مکمل های ویتامین بدانید

1۰ نوشیدنی سرطان زا که باید از 
خوردن آن اجتناب کنید
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طرح توسعه،  بازسازی و ارتقا تصفیه خانه فاضلاب شماره ۲ قم روز دوشنبه،  با 
حضورمدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور، استاندار قم و جمعی از 

مسئولان استان به بهره برداری رسید.
استاندارقم درحاشیه این مراسم طی سخنانی ضمن تبریک هفته محیط زیست 
به حامیان طبیعت اظهار کرد: طرح ارتقاء تصفیه خانه بزرگ فاضلاب قم متناسب 

با این ایام است.
بهرام سرمست توسعه تصفیه خانه را در راستای سیاست های نظام در رابطه با 
اقتصاد مقاومتی عنوان کرد و افزود: انتظار داریم در خصوص تصفیه خانه آب قم 

نیز قدم های موثری در راستای افتتاح تصفیه خانه جدید آب قم برداشته شود.
وی چرخه کامل استفاده بهینه از پساب را نیازمند برنامه ریزی و حمایت های 
جدی وزارت نیرو دانست و تصریح کرد:  امیدواریم با پیگیری وزارت نیرو شاهد 

بهره برداری از طرح های آبفای قم باشیم.
 مدیرعامل شرکت آبفا:

مصرف آب در کشور ۱۱ درصد افزایش یافته است
مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور  نیز در این مراسم گفت: میزان 
مصرف آب در کشور از ابتدای سال جاری تاکنون نسبت به مدت مشابه سال قبل 

۱۱ درصد افزایش یافته است.
حمیدرضا جانباز کرد: حتی در برخی از شهرها در آغاز شیوع ویروس کرونا و 
افزایش شست وشوهای ناشی از آن تا ۴۵ درصد میزان مصرف آب نسبت به مدت 

مشابه سال قبل بیشتر شد.
وی تاکید کرد: به طور میانگین نیز در کل کشور ۱۱ درصد نسبت به مدت مشابه 
سال گذشته افزایش مصرف آب داشتیم و با این روند خیلی زود به پیک مصرف 

می رسیم.
وی افزود: باید سطح تاب آوری تاسیسات آب و فاضلاب به دلیل افزایش میزان 
مصرف آب در اثر شیوع ویروس کرونا و بالا رفتن دمای هوا،  افزایش یابد تا در تامین 
پایدار آب موردنیاز مردم مشکلی ایجاد نشود. جانباز گفت: البته در این میان باید 
برنامه های منسجمی نیز برای آگاه سازی مردم توسط شرکت های آب و فاضلاب 
و رسانه ها دنبال شود تا با رعایت الگوی مصرف صحیح، شرایط تامین آب پایدار 

برای همه مردم به وجود آید.
وی بیان کرد: با توجه به شرایط پیش آمده صنعت آب و فاضلاب کشور در 
وضعیت خاصی به سر می برد اما بااین وجود تلاش کردیم خدمت رسانی به مردم 
در عرصه تامین آب و تصفیه فاضلاب به صورت بی وقفه انجام شود.  وی ادامه 
داد: باوجود سختی  تامین اعتبار طرح های عمرانی در صنعت آب و فاضلاب، 
افتتاح است. مدیرعامل شرکت  به طور مستمر در حال  این بخش  پروژه های 
اثر  در  استانی  و فاضلاب  آب  و فاضلاب کشور گفت: تشکیل  آب  مهندسی 
تجمیع آب و فاضلاب شهری و روستایی با یکدیگر تحول بزرگی بود که در این 
حوزه رقم خورد و با حذف تعداد قابل توجهی از پست های دولتی،  نقش مهمی در 
کوچک سازی دولت داشت. وی بیان کرد: اکنون کارکنان این شرکت ها در قالب 
ساختار یکپارچه مشغول به فعالیت هستند و این تحول موجب یکسان نگری و 
سرعت یافتن طرح های عمرانی صنعت آب و فاضلاب و همچنین افزایش کیفیت 

خدمت رسانی به مردم در همه مناطق شده است.
وی در ادامه با اشاره به اجرای پویش #هر_هفته_الف_ب_ایران تاکید کرد:  
وزارت  توسط  مهمی  و  بزرگ  طرح های  هفته  هر  پویش  این  قالب  در  امسال 
نیرو در سراسر کشور به بهره برداری می رسد که نقش مهمی در ارتقای کیفیت 
نقش مهم بخش  به  مردم خواهد داشت. جانباز همچنین  به  خدمت رسانی 
خصوصی در اجرای این طرح های صنعت آب و فاضلاب اشاره کرد و گفت: 
امروز اعتماد به توانایی بخش خصوصی به یک باور تبدیل شده است و فعالان این 
عرصه با استفاده از موقعیت ایجادشده در اجرای طرح های صنعت آب و فاضلاب 

می توانند فرصت های شغلی متعددی را در کشور ایجاد کنند.
وی در ادامه بر لزوم استفاده از پساب در بخش های مختلف همچون صنعت 
اشاره کرد و افزود: انتظار ما این است که از پساب تصفیه خانه های فاضلاب که 
برای تولید آن سرمایه گذاری  زیادی انجام شده است، به نحو احسن استفاده شود. 
وی با اشاره به اهتمام دولت برای افزایش ظرفیت تصفیه فاضلاب در کشور، بیان 
کرد: پساب های خروجی از تصفیه خانه ها دارای کیفیت بالایی است و می توان از 

این ظرفیت به بهترین شکل استفاده کرد.
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار قم :

مشکلات فاضلاب پردیسان قم هرچه سریع تر برطرف شود
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار قم نیز در این  مراسم  با تاکید بر حل 
مشکلات  فاضلاب پردیسان گفت: با اقداماتی که شرکت آب و فاضلاب استان 
در طول یک سال گذشته در منطقه پردیسان انجام داده اند کلًا نقاط حاد در 
این تصفیه خانه مرتفع شده است. محسن بهشتی اظهار داشت: شرکت آب و 
فاضلاب استان بدون خدشه ای به سایر پروژه ها احداث این  تصفیه خانه  را به 

سرانجام رساند و خوشبختانه سرعت بخشی به پروژه ها را در استان شاهد هستیم.
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار قم با تاکید بر حل مشکلات  فاضلاب 
پردیسان گفت: با اقداماتی که شرکت آب و فاضلاب استان در طول یک سال 
گذشته در منطقه پردیسان انجام داده اند کلًا نقاط حاد در این تصفیه خانه مرتفع 
شده است،اما برای برطرف شدن کامل مشکل باید طرح تهیه شده از سوی 
شرکت آب و فاضلاب در این منطقه اجرایی شود. وی بیان کرد: مصوباتی در این 
رابطه در شورای برنامه ریزی استان داشته ایم اما چنانچه اگر نیاز است بحث های 
فنی انجام شود از سوی مسئولان سازمان آب و فاضلاب کشور در جانمایی سایت 
و نحوه اجرای پروژه هر چه زودتر اقدامات لازم انجام گیرد تا شاهد شروع پروژه 

باشیم.
بهشتی با اشاره به مشکلات جعفرآباد و مرکزی گفت: با توجه به گرمای زودرس 
هوا و بالا رفتن مصرف آب این مشکلات خود را بیشتر نشان داده است، به صورت 
موقت این مشکلات برطرف شده و امیدواریم این مشکلات با تمهیدات شرکت 

آب و فاضلاب به موقع برطرف شود.
انتقال  سهمیه  اختصاص  قم  استاندار  عمرانی  امور  هماهنگی  معاون 
سرشاخه های دز به بخش جعفرآباد و خلجستان قم را مورد تأکید قرارداد و افزود: 

باید در این زمینه برای انتقال آب و لوله گذاری دوباره کاری صورت نگیرد.
بهشتی با اشاره به افتتاح تصفیه خانه شماره دو قم گفت: شاهد فعالیت گسترده 
شرکت آب و فاضلاب در استان بودیم اما از پساب نتوانسته ایم استفاده بهینه 
ببریم، تا الآن بر اساس تخصیصی که از طرف وزارت نیرو به استان داده شده هنوز 
از پساب استفاده بهینه نداشته ایم، ان شاء الله از ظرفیت سرمایه گذاران در بخش 
صنعت و پروژه ها به پشتوانه پساب بتوانیم استفاده کنیم. وی با بیان اینکه شرکت 
آب و فاضلاب استان قم جزو فعالان احداث نیروگاه های خورشیدی بوده است، 
افزود: این شرکت از کمترین فضاهایی که در اختیار شرکت آب و فاضلاب بوده 
بیشترین بهره برداری را انجام داده است، همه این اتفاقات به دلیل حمایت ها و 

پشتیبانی های وزارت نیرو بوده است.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم  مطرح کرد

صرف هزینه  ۲۰ میلیاردی برای بازسازی تصفیه خانه فاضلاب قم
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم  نیز در  این مراسم از تخصیص ۲۰۰ 
میلیارد ریال اعتبار به منظور ارتقا، توسعه و بازسازی این تصفیه خانه با استفاده 
از ۵۵ درصد منابع داخلی و ۴۵ درصد منابع استانی خبر داد.  علی جان صادق 
پور با اشاره به یکپارچه سازی امور مربوط به شرکت آب و فاضلاب اظهار کرد: 
بحث یکپارچه سازی از فروردین ماه آغاز شده و پس از صدور ابلاغیه ها تا نیمه 

اردیبهشت ماه تمام امور مرتبط با یکپارچه سازی انجام شد.
وی با بیان اینکه با وجود یکپارچه سازی پروژه های آب و فاضلاب با سرعت در 
حال پیگیری است گفت: پیش بینی می کنیم طبق پیش بینی تا پایان مردادماه به 
برنامه قبلی دست پیدا کنیم. مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم با اشاره به 
افتتاح پروژه تصفیه خانه فاضلاب شماره دو قم گفت: این پروژه یکی از پروژه های 

اقتصاد مقاومتی بوده که مورد بهره برداری قرار گرفته است.
وی با بیان اینکه مطالعات اولیه فاضلاب قم از سال ۶۵ آغاز شده است افزود: در 
مرحله اول هزار و ۶۸۶ هکتار و ۳۵۰ هزار نفر زیر پوشش قرار گرفتند و مرحله دوم 

برای پوشش ۸۰۰ هزار نفر بود که هنوز اجرایی نشده است.
صادق پور پردیسان، مناطق دو، سه و ۶ و هفت شهرداری را جزو مناطق تحت 
پوشش فاضلاب عنوان کرد و افزود: تاکنون ۱۲۶ هزار فقره انشعاب فاضلاب در 
مناطق مختلف شهر واگذار شده و ۳۸ میلیون مترمکعب تولید پساب صورت 

می گیرد.
وی با اشاره به چالش های فاضلاب استان قم گفت: ۱۲۰ کیلومتر شبکه نیاز به 
اصلاح و بهسازی دارد و هر روز در قسمت هایی از شهر دچار مشکلاتی می شویم 

که به طور مرتب این بخش ها بازسازی می شود.
۳۰۰ کیلومتر از خطوط فاضلاب شهر باید بازسازی شود 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم گفت: تا ۱۰ سال آینده باید ۳۰۰ 
کیلومتر خط فاضلاب شهر بازسازی و اصلاح شود که یکی از راهکارها در این 
زمینه استفاده از ظرفیت بخش خصوصی در این زمینه است. وی با بیان اینکه 
۸ مدول تصفیه خانه با جمعیت ۳ میلیون نفر برای شهر قم پیش بینی شده است 
گفت: تصفیه خانه فاضلاب شماره دو قم دچار مشکلات متعددی از آن جمله 
فرسودگی بالا، راندمان پایین بخش های مختلف، افزایش پارامترهای ورودی 
نسبت به طراحی اولی، عدم ایمنی کلرزنی، عدم عملکرد مناسب آشغالگیر 
و... بود. صادق پور از تخصیص ۲۰۰ میلیارد ریال اعتبار به منظور ارتقا، توسعه 
و بازسازی این تصفیه خانه با استفاده از ۵۵ درصد منابع داخلی و ۴۵ درصد 
منابع استانی خبر داد و گفت: اضافه کردن واحد شن گیر، طراحی و احداث 
دانه گیر، ساخت و نصب آشغال گیر ریزدانه، اجرای سیستم جمع آوری کفاب و 
لجن، استانداردسازی کانال های برق، ترمیم و اجرای پوشش ضدخوردگی برای 
سطوح بتنی در معرض آسیب، نوسازی تجهیزات الکترومکانیکال مستهلک، 
اصلاح و ایمن سازی واحد کلرزنی و اصلاح مشکلات هیدرولیکی تصفیه خانه  جزو 

بخش های این پروژه بوده است.
با بهره برداری از طرح توسعه و ارتقا تصفیه خانه فاضلاب شماره ۲ قم،  ۲۵۰ هزار 
تن از مردم شهر قم از خدمات این طرح بهره مند خواهد شد.این طرح ظرفیت 
تصفیه ۵۰ هزار متر مکعب فاضلاب در هر شبانه روز را دارد.نوسازی تجهیزات 
فرسوده، افزایش کیفیت تصفیه با بهره گیری از دستگاه های پیشرفته، ارتقا 
ایمنی واحد کلرزنی و تکمیل محوطه سازی از جمله اقداماتی است که در راستای 
توسعه، ارتقا و بازسازی تصفیه خانه فاضلاب شماره ۲ شهر قم در سال جهش 

تولید به انجام رسیده است.
#هر_هفته_الف_ب_ایران عنوان پویشی است که رضا اردکانیان وزیر نیرو برای 
افتتاح هفتگی طرح های بزرگ و مهم صنعت آب و برق مطرح کرده است. در این 

پویش طرح های مهم این وزارتخانه در ۳۱ استان کشور افتتاح می شود.

آیت الله حسینی بوشهری خواستارشد:

توجه به کیفیت گرایی در گزینش طلاب
 دبیر شورای عالی حوزه های علمیه با بیان اینکه حوزه امروز ما انقلابی است، گفت: 
در تاریخ هر جا روحانیت از نهضت ها کنار کشید، کار ناقص ماند اما هرجا روحانیت وارد 

کار شد نتیجه مطلوب حاصل شد.
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری در اجلاسیه مدیران استانی و معاونین و مدیران 
مدارس علمیه مرکز استان با اعضای شورای عالی حوزه های علمیه که در سالن آیت الله 
حائری مرکز مدیریت حوزه های علمیه به صورت ویدئو کنفرانس برگزار شد، با اشاره به 
لزوم آینده نگری در برنامه های حوزه های علمیه عنوان کرد: به تعبیر امیر مؤمنان علی 
)ع( از آمادگی در برابر مقتضیات زمان غافل نمی ماند؛ همچنین مؤمنان کسانی هستند 

که آینده نگری داشته و اهل برنامه ریزی هستند.
وی افزود: خوشبختانه در همه ادوار و این دوره رابطه تنگاتنگی بین شورای عالی و 
مدیریت حوزه های علمیه وجود داشته و شورا برنامه های مدیریت را در عموم موارد تأیید 

و با آن همراهی کرده است.
دبیر شورای عالی حوزه های علمیه گفت: در برنامه ریزی ها باید توجه داشته باشیم که 
می خواهیم متربیان ما به کجا برسند؛ رهبر معظم انقلاب به عنوان یک کارشناس و خبره 

کار، اهداف زیبایی را برای حوزه های علمیه ترسیم می کنند.
آیت الله حسینی بوشهری تاکید کرد: در این عصر غیبت بار سترگ دینداری بر دوش 

حوزه های علمیه بوده و تا آخر باید پای این حرکت بزرگ بمانیم.
وی با اشاره به روایتی از امام صادق )ع( مطرح کرد: مبنا باید کتاب و سنت باشد، 
کسانی که صرفاً با حرف های دیگران وارد دین می شوند، چون پایه ای ندارند، با حرف 
دیگران نیز از دین خارج می شوند؛ اما کسانی که مبنای کار آنها کتاب و سنت باشد، اگر 

کوه ها هم از بین بروند، دین آنها باقی خواهد ماند.
دبیر شورای عالی حوزه های علمیه یادآور شد: اینگونه نیست که دل خوش کنیم به 
کسانی که نام عالم را یدک می کشند، چرا که بایدها و نبایدهایی متوجه عالم های دین 
است، عالمان دین باید در مردم تأثیر مثبت بگذارند، برخی افراد نیز هستند که مردم به 
آنها دل خوش کرده اند، اما اهل هوای نفس هستند. آیت الله حسینی بوشهری تاکید 
کرد: برخی از علما از توانایی ها و علم بالایی برخوردارند، اما نتوانسته اند جامعه را بهره 

مند کنند، این از نبایدهای عالمان دین به حساب می آید.
طلاب باید نسبت به زمانه خود شناخت داشته باشد 

وی با اشاره به نقش های طلاب بعد از تحصیل اضافه کرد: نقش هدایت گری برای 
جامعه نخستین نقش است، هدایت گری سیاسی دیگر نقش طلاب در جامعه است، 
این نقش و بصیرت افزایی به عنوان یکی از اهداف اساسی حوزه های علمیه است؛ 
همچنین راهنمایی و حضور در عرصه های مختلف خدمت های اجتماعی از دیگر 
باید نسبت به زمانه خود  نقش های طلاب است. امام جمعه قم ادامه داد: طلاب 
شناخت داشته باشد، اگر فضای مجازی به تخریب کردن می پردازد، طلبه باید بتواند با 

اشراف کامل به این شبهات پاسخ بگوید.
آیت الله حسینی بوشهری هدایت گری عملی را مکمل و مهمتر از هدایت گری 

تبلیغی دانست و ابراز کرد: این نوع هدایت گری از وظایف حوزویان است.
وی خاطرنشان کرد: برخی اعتقادات به صورت موروثی است، نقش علمای ما این 
است که برخی از این اعتقادات را پالایش و برخی از اعتقادات صحیح را تقویت می کنند.
دبیر شورای عالی حوزه های علمیه تصریح کرد: اگر امروز نامی از دین و مکتب به 

گوش ما می رسد، به دلیل تلاش های علمای دین بوده است.
آیت الله حسینی بوشهری عنوان کرد: ما به جای کمیت گرایی، باید به دنبال کیفیت 
گرایی باشد، اگر یک عالم درست تربیت شود، شعاع وجودی او خیلی جاها را پوشش 
می دهد، اما اگر طلاب غیر تأثیر گذار تربیت شود ناموفق خواهیم بود، بنابراین باید در 

گزینش طلبه دقت فراوان شود.
وی بیان کرد: ویروس کرونا در زمینه گزینش از ما فرصت ها را گرفت و امیدواریم با 

تمدید زمان گزینش افراد متناسب با فضای حوزه را جذب کنیم.
طلاب ما امروز برای حفظ جان مردم به میدان آمده اند

دبیر شورای عالی حوزه های علمیه افزود: ما باید روی تعلیم و تربیت طلاب سرمایه 
گذاری ویژه ای انجام دهیم، استاد و مدیر مدارس استان ها باید از این نظر وضعیت 

مطلوبی داشته باشد، چرا که امر تهذیب طلاب بسیار مهم است.
آیت الله حسینی بوشهری تصریح کرد: اینکه رهبر معظم انقلاب روی انقلابی ماندن 
و بصیرت افزایی در حوزه تاکید می کنند، مشخص می کند نکته بسیار مهمی است، 
برخی طلاب از نظر علمی وضع مناسبی دارند، اما نسبت به انقلاب بی تفاوت هستند، 
این افراد نه تنها بویی از انقلاب نبرده اند، بلکه در مقابل اهداف انقلاب قرار دارند، حوزه 

ما باید طلاب را به سمت بصیرت سیاسی رهنمون کنند.
وی ادامه داد: البته حوزه امروز ما انقلابی است و ما آن تعداد محدود را به حساب حوزه 
نمی گذاریم؛ در تاریخ می بینیم که هر جا روحانیت در نهضت ها کنار کشید، کار ناقص 

ماند، اما هر جا روحانیت وارد کار شد، نتیجه مطلوب حاصل شد.
امام جمعه قم با بیان اینکه در شیوع ویروس کرونا طلاب وارد میدان شدند، عنوان 

کرد: حضور گسترده طلاب در میدان برگ زرینی در کارنامه روحانیت بوده است.
آیت الله حسینی بوشهری تصریح کرد: مدیر حوزه های علمیه درباره معیشت طلاب 

پیگیری جدی داشتند، طلاب ما امروز برای حفظ جان مردم به میدان آمده اند.
وی اضافه کرد: چنانچه در سیل سال گذشته ۱۴ هزار طلبه فداکارانه در میدان حضور 

پیدا کردند.
 

مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور:

حوزه در ایام کرونا الگویی منطبق بر 
عقلانیت را به جامعه ارائه کرد

مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور گفت: یکی از دستاوردهای کرونا برای حوزه، نشر 
سخن واحد از حوزه و روحانیت است که در این راستا توانست منطق و الگویی منطبق بر 

عقلانیت را به جامعه ارائه دهد.
آیت الله اعرافی غروب یکشنبه در نشست کمیته علمی و محتوایی ستاد حوزوی 
بحران و حوادث غیرمترقبه که در مرکز مدیریت حوزه های علمیه برگزار شد، یکی از 
دستاوردهای کرونا را برای حوزه آشنایی با نحوه ورود به فضای مجازی دانست و افزود: 
طی ایام تعطیلات ۹۵ درصد دروس سطح یک حوزه، ۲۰ درصد درس خارج و ۶۰ تا ۷۰ 

درصد دروس سطوح عالی در فضای مجازی برگزار شده است.
وی بیان کرد: یکی از دستاوردهای ایام کرونایی برای حوزه، نشر سخن واحد از حوزه و 
روحانیت است که در این راستا توانست منطق و الگویی منطبق بر عقلانیت را به جامعه 
ارائه دهد. مدیر حوزه های علمیه با اشاره به اهمیت حوزه به حوادث موجود در جامعه 
افزود: حوزه علمیه در ایام شیوع ویروس کرونا توانست الگوی مناسب حوزوی و انقلابی 
به مکاتب و ادیان مختلف ارائه دهد که این امر مورد استقبال سایر مکاتب نیز قرار گرفته 

است.
وی مهمترین دستاوردهای حوزه را در ایام کرونا اعتماد رهبری و جامعه و نظام به این 
نهاد دانست و افزود: مراقبت از مسائل شرعی از جمله مسائلی است که حوزه در ایام 

کرونا مورد توجه ویژه قرار داد که از جمله می توان به غسل اموات کرونایی اشاره کرد.
آیت الله اعرافی تدوین الگویی مناسب در برخورد با مشکلات ناشی از شیوع ویروس 
کرونا را مورد تأکید قرار داد و تصریح کرد: پاسخ به سوالات و شبهات، تولید سوالات نو، 

نشر و چاپ و داشتن رویکرد بین المللی باید مورد توجه قرار گیرد.
 

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی قم:

نشان جغرافیایی سوهان قم ثبت 
بین المللی شد

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی قم با بیان اینکه نشان جغرافیایی سوهان ثبت 
بین المللی شد، گفت: نشان جهانی مالکیت معنوی و فکری سوهان از آن استان قم 

گردید. 
" اسرافیل شعاعی" عنوان کرد: برای حفاظت از نام، اصالت و حقوق مالکیت فکری 
محصولات در بازارهای منطقه ای و جهانی، نشان جغرافیایی محصولات در سازمان 

جهانی مالکیت معنوی )WIPO( ثبت می شود.
وی اضافه کرد: این مساله علاوه برافزایش ارزش افزوده، سهولت درصادرات و واردات، 
نظم بخشی و کیفی نمودن بازار داخلی و ماندگاری محصولات در بازارهای صادراتی و 

تبلیغ آن ها و ارزآوری بیشتر برای کشور را به همراه دارد.
شعاعی همچنین اهمیت حفظ اصالت و مالکیت منطقه ای سوهان قم را مورد تاکید 
قرارداد و اظهار داشت: پس از ثبت ملی سوهان قم در مرکز مالکیت معنوی قوه قضائیه، 
تصمیم به ثبت بین المللی این سوغات ارزشمند استان گرفته شد که در سال ۹۹ و 

"جهش تولید" این کار به سرانجام رسید.
وی یادآور شد: ثبت نشان بین المللی سوهان قم باوجود شرایط سخت ناشی از 

تحریم ها انجام گرفته که مساله ارزشمندی است.

  رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان وعده داد :

قم تا شش ماه آینده مشکلی در تامین 
مرغ و تخم مرغ ندارد

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان وعده داد ، قم تا شش ماه آینده مشکلی در 
تامین مرغ و تخم مرغ ندارد.

عبای پورمیدانی در گفت وگویی اظهارداشت: هم اکنون ۳۰۰ تن مرغ منجمد در 
سردخانه های استان موجود است و مرغ گرم نیز به علت کاهش مصرف به مرغ منجمد 

تبدیل می شود.
وی با اشاره به اینکه هم اکنون با مازاد مرغ و تخم مرغ در قم مواجه هستیم افزود: 

بخشی از تخم مرغ مازاد استان به کشور های عراق، کویت، و قطر صادر می شود.
رئیس سازمان جهادکشاورزی اضافه کرد : جوجه ریزی ماهانه استان در چندماه 
گذشته از ۹۰۰ هزار قطعه به یک میلیون و ۴۰۰ هزار قطعه رسیده است ، بنابراین تا 

شش ماه آینده هیچ مشکلی در تامین مرغ و تخم مرغ در استان نداریم.
 پورمیدانی با اشاره به مشکل تامین نهاده های دامی در استان گفت : حدود ۴۵ 
درصد نهاده های دامی را برای مرغداران تامین کرده ایم، اما علت کمبود فعلی تامین 
ارز مورد نیاز برای ورود نهاده های دامی موجود در بنادر است که باید توسط بانک 
مرکزی تامین و پرداخت شود. وی افزود : ارز مورد نیاز نهاده ها تا کنون به قیمت 
۴۲۰۰ تومانی پرداخت میشده که احتمال دارد از مدتی دیگر با قیمت ارز نیمایی 
پرداخت شود. خداپرست یکی از تولید کنندگان مرغ استان قم هم ، در این برنامه 
نیاز استان را به نهاده های دامی ماهانه ۱۵ هزار تن شامل ذرت و سویا اعلام کرد و 
گفت: به علت کمبود نهاده ای دامی در چندماه گذشته تنها یک سوم آن تامین شده 
است. وی گفت: به همین علت قیمت ذرت در چندماه گذشته از ۱۳۵۰ به ۲۵۰۰ و 
قیمت سویا از ۲۴۵۰ به ۵۵۰۰ تومان رسیده و ضروریست مسئولان چاره ای برای این 
مشکل بیندیشند. سیدمصطفوی دبیر انجمن طیور ایران ، مشکل تامین و تخصیص 
ارز مورد نیاز برای خرید نهاده های دامی را مورد توجه قرار داد و گفت: این مشکل 
موجب نگرانی ما از آینده شده است. وی نیاز کشور به نهاده های دامی برای تولید مرغ 
را سالانه شش میلیون تن برآورد کرد و افزود: در حال حاضر موجودی مرغداری ها 
در زمینه نهاده های دامی به صفر رسیده است و این مسئله برای این واحد ها بسیار 

خطرناک است چراکه تبعات دیگری هم دامان آن ها را خواهد گرفت.
  

رئیس کل دادگستری استان قم  مطرح کرد:

اهتمام ستاد دیه قم برای  بخشش
 زندانیان جرائم غیر عمد 

رئیس کل دادگستری و هیات امنای ستاد دیه استان قم گفت: ستاد دیه تلاش 
می کند که با مشارکت خانواده زندانیان و گرفتن گذشت از شاکیان پرونده ها تعداد 

قابل ملاحظه ای از زندانیان جرائم غیر عمد را به آغوش خانواده خود بازگرداند.
به گزارش عصر یکشنبه روابط عمومی دادگستری قم حجت الاسلام والمسلمین 
علی مظفری در آیین تجلیل از اعضا برگزار کننده جشن گلریزان این استان ضمن 
قدردانی از اقدام های انجام شده در زمینه برپایی این جشن اظهار داشت: ستاد دیه 
در راستای کاهش جمعیت کیفری در جرائم غیر عمد اقدام های بسیار خوبی داشته و 

خیران و مردمی در این امر خداپسندانه نقش مهمی ایفا کردند.
وی در ادامه افزود: ستاد دیه تلاش می کند که با مشارکت خانواده زندانیان و گرفتن 
گذشت از شاکیان پرونده ها تعداد قابل ملاحظه ای از زندانیان جرائم غیر عمد را به 
آغوش خانواده خود بازگرداند. حجت الاسلام  سید علی تهامی مدیرکل زندان ها و 
نائب رییس هیئت امنا ستاد دیه قم نیز در این جلسه از حمایت ها و رهنمود های بی 
دریغ رییس کل دادگستری استان تشکر کرد و افزود: به طور حتم اگر حمایت های 
ایشان نبود به این میزان مشارکت های مردمی نمی رسیدیم و ابراز امیدواری کرد که با 
همت مضاعف تعداد بیشتری از زندانیان با این کمک ها از زندان آزاد گردند. در ابتدای 
این جلسه مرادی پور مدیر نمایندگی ستاد دیه قم نیز اقدام های انجام شده جهت 
برگزاری غیر حضوری جشن گلریزان ستاد دیه استان را قرائت کرد و افزود: با توجه به 
شیوع ویروس کرونا جشن گلریزان ستاد دیه امسال بصورت غیر حضوری برگزار شد 
و در این جشن مبلغ ۱۸ میلیارد و ۶۴۰ میلیون ریال جمع آوری شد که نسبت به سال 
گذشته حدود ۲ میلیارد ریال افزایش داشته است. در پایان رییس کل دادگستری و 
رییس هیئت امنا ستاد دیه قم با اهدا لوح از اعضا برگزار کننده این جشن تجلیل کرد.

  
معاون اجتماعی بهزیستی استان قم  خبرداد:

بازگشایی مهدهای کودک قم از ۲۴ خردادماه
معاون اجتماعی بهزیستی استان قم با اشاره به فعالیت ۷۶ مهد کودک تحت نظارت 
این اداره کل گفت: مهدهای کودک استان از ۲۴ خردادماه جاری بازگشایی خواهد 
شد.  مریم علیشیری روز دوشنبه در گفت وگویی افزود: با آغاز شیوع بیماری ناشی 
از ویروس کرونا از ابتدای اسفندماه پارسال، تمامی مهدهای کودک استان تعطیل 
شد. وی ادامه داد: با توجه به درخواست های مکرر خانواده های شاغل که امکان 
نگهداری کودکان خود در منزل را به واسطه تعطیلی مهدهای کودک در ایام کرونا 
نداشته و همچنین اعلام آمادگی مهدهای کودک استان جهت آغاز فعالیت با رعایت 
پروتکل های بهداشتی، بنا به تصمیم ستاد ملی مبارزه با کرونا مهدهای کودک کل 
کشور و همچنین استان قم از ۲۴ خردادماه فعالیت خود را آغاز خواهند کرد. وی با 
اشاره به تعطیلی مهدهای کودک گفت: این موضوع علاوه بر ایجاد مشکلاتی برای 
خانواده ها به خصوص والدین شاغل، مشکلات متعدد اقتصادی هم برای مدیران 
مهدهای کودک ایجاد نمود . وی اضافه کرد: خوشبختانه با مشارکت تعدادی از 
مالکین ساختمان های مهدهای کودک، در پویش همدلی بخشش بخشی از مبالغ 
اجاره بها، تا حدودی به مدیران مهدهای کودک مساعدت شد که از تمامی مالکین 
قدردانی می نماییم. علیشیری با اشاره به بازگشایی مجدد مهدها افزود: پروتکل های 
بهداشتی لازم همراه با آموزش کارکنان و مربیان مهدها در خصوص رعایت نکات 
بهداشتی مرتبط باکرونا از سوی ستاد ملی مبارزه با کرونا تدوین و ابلاغ خواهد شد و 

مهدهای کودک ملزم به رعایت کامل آن می باشند .
 

با حکم قضایی  صورت گرفت :

تخریب ساخت و ساز های 
غیر مجاز خلج آباد قم

با حکم قضایی در جهت مقابله با ساخت و ساز های غیر مجاز در روستای خلج آباد بخش 
سلفچگان قم ۱۵ واحد در اراضی کشاورزی این روستا و ۱۰ هزار متر از اراضی کشاورزی 
این روستا از کاربری مسکونی خارج شد. علت تخریب این واحد ها تغییر کاربری اراضی 
کشاورزی به مسکونی است که به صورت غیر مجاز انجام شده است. سعادتی رئیس 
جهاد کشاورزی شهرستان قم گفت: از ابتدای امسال تاکنون احکام قضایی برای آزاد 
به  اراضی کشاورزی روستا های ۳ بخش مرکزی، سلفچگان و خلجستان قم  سازی 
اجرا درآمده که در قالب اجرای این احکام بیش از ۳۰ هزار متر از زمین های کشاورزی 
از کاربری مسکونی که غیر قانونی بوده خارج شده اند و به چرخه تولیدات کشاورزی 
بازگشته اند. شهروندان می توانند هر گونه تغییر کاربری در اراضی کشاورزی روستا های 

خود را به سامانه ۱۳۱ اطلاع دهند تا از تخلف آن ها جلوگیری شود.
 

نماینده آستان قدس رضوی در استان قم خبرداد

توزیع5  هزار بسته معیشتی ارزاق بین 
نیازمندان قم

نماینده آستان قدس رضوی در استان قم گفت: ۵ هزار بسته معیشتی ارزاق برای 
نیازمندان قم در راستای اجرای فرمان مقام معظم رهبری برای مواسات و همدلی 
میان اقشار آسیب پذر توزیع شد. حجت الاسلام سیدمحمدباقر تکیه ای در نشست 
هم اندیشی مسئولان کانون های خادمیاری آستان قدس رضوی استان قم که در سالن 
جلست اداره کل تبلیغات اسلامی استان قم برگزار شد، با تاکید بر لزوم برنامه ریزی 
دقیق و منسجم برای برگزاری برنامه های جشن دهه کرامت اظهار داشت: برنامه های 
جشن میلاد حضرت فاطمه معصومه سلام الله علیها تا میلاد با سعادت امام رضا 
علیه السلام نقطه عطفی برای تجدید میثاق با اولیای الهی بوده و می تواند نقش مهمی 
در جبران خلا جشن های مذهبی در ایام شیوع ویروس کرونا باشد. وی با اشاره به 
کمک  برای  قم  در  رضوی  قدس  آستان  نمایندگی  توسط  گرفته  صورت  اقدامات 
به محرومین افزود: تهیه و توزیع ۵ هزار بسته معیشتی ارزاق برای نیازمندان قم در 
راستای اجرای فرمان مقام معظم رهبری برای مواسات و همدلی با اقشار آسیب پذیر 

جامعه از جمله این اقدامات است.

با حضور مدیرعامل شرکت مهندسی آبفای کشور و استاندار قم ؛

طرح ارتقا تصفیه خانه شماره ۲قم به بهره برداری رسید

اجتماعی

به  اشاره  با  قم  استان  و شهرسازی  راه  مدیرکل 
احداث کمربندی دوم شهر قم گفت: بیست و سوم 
خردادماه کلنگ زنی پروژه با حضور رئیس جمهور 

به صورت ویدئوکنفرانسی آغاز می شود.
پروژه های  بررسی  جلسه  در  صبوری  حسن    
اقتصاد مقاومتی در سالن کرامت استانداری، با 
اظهار  قم  شهر  دوم  کمربندی  احداث  به  اشاره 
داشت: بیست و سوم خردادماه، جمعه این هفته 
کلنگ زنی پروژه با حضور رئیس جمهور به صورت 

ویدئوکنفرانسی آغاز خواهد شد.
مدیرکل راه و شهرسازی استان قم با بیان اینکه 
امیدواریم  و  شروع شده  پروژه  اجرایی  عملیات 
انجام پروژه با جدیت بیشتری دنبال شود، گفت: 
مرتع دارانی که در مسیر این پروژه قرار دارند، یک 
باید  که  دارند  پروژه  این  اجرای  با  جدی  مشکل 
به صورت جدی در خصوص آن تصمیم گیری شود.
با  قم  جدید  کمربندی  تلاقی  به  اشاره  با  وی 
در  مشکل  این  گفت:  دمپایی  و  کفش  شهرک 
جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید حل شده و 

اولویت با احداث کمربندی بوده است.
کفاشان  بازارچه  ساماندهی  درباره  صبوری 
نیز ابراز کرد: انجام این پروژه در اختیار سازمان 
می توانیم  و  داده شده  قرار  مطهر  حرم  بهسازی 
منابع را در اختیار سازمان بگذاریم که پروژه را انجام 

دهند.

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم افزود: از ابتدا، 
فقط بحث کف سازی و جداره سازی پروژه مدنظر 
بود که با مطالعاتی که از سوی سازمان بهسازی 
و  بهسازی  اصلاح،  بحث  انجام شده  مطهر  حرم 

تأسیسات برق آن هم مطرح شده است.
وی ادامه داد: برآورد ساماندهی این بازارچه در 
سال گذشته ۷۰۰ میلیون تومان بود، درحالی که 
با منابع ناچیزی که به بازآفرینی شهری اختصاص 
می یابد عملًا اتفاق خاصی نمی افتد و عملًا بیش از 
یک پروژه بازآفرینی با منابع موجود نمی توانیم اجرا 
کنیم و باید سهم استان از منابع برای زیرساخت ها 

گرفته شود.
وی تأکید کرد: چطور می شود که منابع در وزارت 
نیرو به اکثر استان ها تعلق می گیرد و توزیع این 
منابع در کل استان ها اتفاق می افتد اما این منابع 
به استان قم اختصاص نمی یابد، فقط به اعتبار 
بازآفرینی نمی توان امیدوار به انجام پروژه ها بود و 

باید همه منابع و اعتبارات به استان تعلق بگیرد.
در بخشی از این جلسه مدیرعامل شرکت توزیع 
برق استان قم پیرامون پیگیری حمایت از اجرای 
نیروگاه های خورشیدی اظهار داشت: این پروژه ها 
پیگیری  تنها  و  برمی گردد  خصوصی  بخش  به 

مربوط به شرکت توزیع برق استان است.
مجوزهای  کرد:  بیان  آهنین پنجه  مهدی 
پروژه های نیروگاه خورشیدی در یک مقطعی صادر 

مشخصی  افق  اما  انجام شده  واگذاری ها  و  شد 
این پروژه ها نداشته و بنایی برای عملیاتی شدن 
ندارند درنتیجه باید این پروژه ها از کارگروه اقتصاد 

مقاومتی خارج شوند.
همچنین مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی 
اتصال شهرک صنعتی  این جلسه  استان قم در 
مورداشاره  را  گارمانوری  ایستگاه  به  شکوهیه 
وظیفه  قوانین،  چارچوب  در  گفت:  و  داد  قرار 
شهرک های صنعتی انجام زیرساخت های صنعتی 
است اما این پروژه خارج از شهرک بوده و خارج از 

شهرک ها در حوزه شرکت شهرک ها نیست.
اسرافیل شعاعی با تأکید بر اینکه تفاهم نامه این 
اتصال باید یک مبنای قانونی داشته باشد، افزود: 
هم ازنظر ایستگاه مسافری و هم ازنظر حمل بار 
انجام این پروژه نیاز شهرک صنعتی شکوهیه است 
اما ایجاد این اتصال باید از سوی راه آهن انجام شود 
و به لحاظ قانونی شرکت شهرک ها نمی تواند اقدام 

به اجرای این پروژه کند.
وی در پایان تلاقی کمربندی جدید قم با شهرک 
کفش و دمپایی را مورداشاره قرار داد و گفت: ۵ 
سال طول کشیده که تغییر کاربری در این منطقه 
صورت بگیرد و ایجاد شهرک در این منطقه اشتغال 
و ارزآوری برای استان دارد درنتیجه می طلبد که 
یک جلسه برای جمع بندی ایجاد و یا عدم ایجاد 

شهرک در این ناحیه برگزار شود.

با حضور رئیس جمهور به صورت ویدئوکنفرانسی ؛

کلنگ احداث کمربندی جدید قم ۲۳ خردادبر زمین زده می شود
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خدمات  قیمت  افزایش  میزان  درباره  اینترنتی  تاکسی  شرکت های  از  یکی   
حمل ونقل خود می گوید: با باز شدن مشاغل و افزایش تقاضا، قیمت ها به شرایط 
قبل از کرونا بازگشته و علاوه بر این، افزایش قیمت ۱۵ درصدی هم در سال جدید 
به آن اضافه شده است؛همین باعث شده کاربران برداشت کنند که قیمت ها 

افزایش بیشتری داشته است.
در روزهای اخیر، مشتریان همیشگی تاکسی های اینترنتی به طور محسوسی 
تا جایی که حتی  این سرویس ها شده اند،  نرخ کرایه خدمات  افزایش  متوجه 
برخی، از دو برابر شدن کرایه ها در برخی سفرهای صحبت کرده اند؛ هرچند گلایه 
راننده ها هم از عدم صرفه اقتصادی این فعالیت موضوع آشنایی است. گلایه دو 
ذی نفع اصلی این خدمات با توجه به سیستم قیمت گذاری شناور تاکسی های 
اینترنتی نمی تواند نتیجه روشنی از میزان افزایش قیمت تاکسی ها به ما دهد و 
برای این منظور لازم است وضعیت های مشابه با یکدیگر مقایسه شود؛ شرایطی 

که تنها در دسترس شرکت های اصلی خدمات دهنده مانند تپسی و اسنپ است.
فرید شهابی، مدیر تجاری اسنپ در این خصوص به ایرناپلاس گفت: کلیه  
تاکسی های اینترنتی تحت نظر دستورالعمل نظارتی شهرداری فعالیت می کنند. 

و  پویا  اینترنتی  طبق همین دستورالعمل، سیستم قیمت گذاری تاکسی های 
قیمت ها متغیر است.

به گفته وی، قیمت در هر سفر بر اساس چهار فاکتور »قیمت پایه«، »مسافت 
سفر«، »مدت زمان سفر« و »نسبت عرضه و تقاضا« تعیین می شود و از آنجایی که 
نسبت عرضه و تقاضا یکی از اهرم های تعیین قیمت است، زمانی که میزان تقاضا از 
عرضه سبقت بگیرد، قیمت ها افزایش پیدا می کند و افزایش قیمت فعلی به همین 

دلیل اتفاق افتاده است.
مدیر تجاری  شرکت اسنپ افزود: بنابراین قیمت در اسنپ یک فاکتور ثابت 
نیست و تغییرات افزایشی یا کاهشی با توجه به فاکتورهای مؤثر بر قیمت گذاری 
انجام می شود. به طور مثال، ابتدای امسال به دلیل کاهش تقاضا شاهد کاهش 
چشمگیر قیمت ها بودیم، در حالی که در همان زمان سیستم حمل ونقل عمومی 

افزایش قیمت سالانه داشت.
وی با بیان اینکه هدف اصلی ما در قیمت گذاری این است که تمامی درخواست ها 
را به سفر تبدیل کنیم، گفت: در حال حاضر، برای تبدیل درخواست ها به سفر، 
نسبت به سال قبل به طور میانگین حدود ۱۵ تا ۲۰ درصد افزایش قیمت داشتیم. 

به طور کلی این افزایش قیمت همچنان کمتر از میزان افزایش قیمت مصوب 
سرویس های حمل ونقل عمومی است.

شهابی همچنین درباره برخی قیمت های نامتعارف سفر با تاکسی اینترنتی 
توضیح داد: در مورد افزایش قیمت های پیش بینی  نشده و دور از انتظار در نظر 
داشته باشید که تمامی سامانه های هوشمند حمل ونقل در دنیا، بر اثر اتفاقات 
بیرونی نظیر تعطیلات یا شرایط جوی یا ایام خاص دچار تغییرات قیمت می شوند 
که این قیمت ها ممکن است از حالت نرمال و هر روزه آنها پایین تر یا بالاتر باشد، 
کاهش  اسنپ  قیمت های  کرونا،  شیوع  از  ناشی  محدودیت های  از  بعد  مثلًا 
چشمگیری داشت و الان هم به دلیل عدم توازن عرضه و تقاضا افزایش داشته 

است. اما به طور مشخص، این کاهش و افزایش خارج از عرف موقتی است.
رشد ۱۵ درصدی تعرفه

از سوی دیگر، شرکت تپسی هم افزایش نرخ کرایه ها را از منظر رشد تورم توضیح 
می دهد. البته این شرکت خدمات حمل ونقل اینترنتی عنوان کرد که هزینه سفرها 
تاکسی  این شرکت  روابط عمومی  مدیر  است.  داشته  افزایش  تنها ۱۵ درصد 
اینترنتی به ایرناپلاس گفت: قیمت های تپسی نسبت به سال گذشته و پیش از 
شروع کرونا، حدود ۱۵ درصد افزایش داشته که همچنان نسبت به افزایش ۲۵ 

درصدی هزینه های حمل و نقل عمومی، کمتر است.
به گفته نگار عرب در سال جدید، با در نظر گرفتن تورم، افزایش هزینه های 
معیشتی و افزایش شدید قیمت خودرو و قطعات آن که هزینه های مستقیم کار 
رانندگان را تشکیل می دهد، هزینه های رانندگان هم افزایش پیدا کرده است. 
با توجه به این موضوع، قیمت ها باید به شکلی باشد که انجام سفر برای آنها هم 
توجیه پذیر باشد و انگیزه قبول سفرها را داشته باشند. بنابراین در سال جدید، 

هزینه ها نسبت به سال قبل ۱۵ درصد افزایش داشته است.
وی در پاسخ به این سؤال که چرا کاربران برداشتشان این است که افزایش قیمت 
بیشتری اتفاق افتاده، گفت: در الگوریتم قیمت گذاری تاکسی های آنلاین، ایجاد 
تعادل بین عرضه و تقاضا یکی از پایه های اصلی است. این الگوریتم طی دو 
ماه قبل، به دلیل کاهش شدید تقاضا در دوران کرونا، قیمت ها را به شکل قابل 
ملاحظه ای کاهش داد. این کاهش قیمت در شرایط کرونا، هم به نفع مسافر بود 
چرا که می توانست در صورت نیاز به جابه جایی، با تاکسی آنلاین که نسبت به حمل 
و نقل عمومی ایمن تر بود، مسافرت کند و هم باعث می شد افرادی که مجبور به 
جابه جایی در شهر هستند، تاکسی های آنلاین را ترجیح بدهند و تقاضای سفر 
برای رانندگان ایجاد شود. در واقع الگوریتم ما با این کاهش قیمت، تعادل بین 

عرضه و تقاضا در شرایط قرنطینه و کاهش درخواست ایجاد کرد.
حالا با باز شدن مشاغل و افزایش درخواست ها، قیمت ها به شرایط قبل از کرونا 
بازگشته و افزایش قیمت ۱۵ درصدی در سال جدید به آن اضافه شده است. این 
موضوع باعث شده کاربران این طور برداشت کنند که قیمت ها افزایش بیشتری 

داشته است.

کرایه اسنپ و تپسی چقدر افزایش یافته است؟

اقتصادی

وزیر ارتباطات:

برای رشد بازار فناوری اطلاعات باید 
انحصار شکسته شود

بازدید  مراسم  در  ارتباطات  وزیر 
سهم  بر  تاکید  با  فناوری  پارک  از 
در  اطلاعات  فناوری  درصدی   ١۵.۵
کشورهای پیشرفته از رشد اقتصادی 
نیم  و  شش  ایران  در  رقم  این  گفت: 
درصد است که برای رسیدن به رشد 
مناسب باید موانع برداشته و انحصار 

شکسته شود.
جهرمی«  آذری  »محمدجواد 
صبح دیروز در بازدید از پارک فناوری 
تفاهم نامه ای  امضای  پردیس، ضمن 
برای افتتاح پارک اقتصاد دیجیتال، در 
جمع خبرنگازان گقت: رشد اقتصاد 

دانش بنیان و دیجیتال در کشور ما جهش مناسبی داشته است. پیشرفت نیاز به 
نمادسازی دارد و این مراکز به عنوان نمادهای پیشرفت باعث افتخار هستند.

و  یازدهم  در دولت های  و دیجیتال  دانش بنیان  این که رشداقتصاد  بیان  با  او 
دوازدهم رشد خوبی بوده، افزود: این حجم رشد بالا باید مستند شود و اندازه این 
اقتصاد در آمارها به صورت عدد و رقم مشخص و اعلام شود چراکه این پیشرفت در 

مراکز جهانی نیز موردتوجه قرار می گیرد.
وزیر ارتباطات با تاکید بر اینکه شرکت های دانش بنیان همیشه در بحران های 
مختلف مانند کرونا توانسته اند ظرفیت خود را در کمک به کشور نشان دهند، افزود: 
در شرایطی که دولت ترامپ فشار حداکثری به ایران وارد می کند و نیز اعلام جهش 
تولید از طرف رهبر انقلاب، پیام  کارهای انجام شده در این مراکز باید به صورت 
روشن به دنیا مخابره شود و به لحاظ سیاسی نیز نشان داده شود که فشار حداکثری 

کارساز نیست.
آذری جهرمی با اشاره به توسعه زیرساخت های مربوط به فناوری اطلاعات در 
دولت های یازدهم و دوازدهم  خاطر نشان کرد: اولویت ما در این دوره توسعه بازار و 
تثبیت قیمت ها بود به طوری که هم اکنون ۷۰ میلیون نفر به شبکه متصل هستند 

که همین دسترسی بازار بزرگی در حوزه فناوری اطلاعات ایجاد کرده است.
وی با تاکید بر سهم ١۵.۵ درصدی فناوری اطلاعات در کشورهای پیشرفته از نظر 
اقتصادی، افزود: این رقم در ایران شش و نیم درصد است که برای رسیدن به رشد 

مناسب باید موانع برداشته و انحصار شکسته شود.
  

بررسی آمارهای گزارش اقتصادی اردیبهشت ماه ؛

افزایش کارت های بانکی دارای تراکنش به 
1۰۸ میلیون کارت

 تعداد کارت های بانکی دارای تراکنش در اردیبهشت ۹۹ به ۱۰۸ میلیون کارت 
رسید که بیش از ۹۵ درصد آن به کارت های برداشت تعلق دارد.

بررسی آمارهای گزارش اقتصادی اردیبهشت ماه شبکه الکترونیکی پرداخت 
کارت )شاپرک( نشان می دهد که در این ماه حدود ۱۰۸ میلیون و ۵۳۱ هزار و ۸۵۰ 
کارت بانکی از جمله کارت های اعتباری، برداشت و هدیه و بن کارت حداقل یک 

تراکنش را داشتند.
در فروردین ماه ۹۸ تعداد ۹۶ میلیون و ۱۲۹ هزار و ۱۵۴ کارت بانکی تراکنش 
داشتند که نشان از افزایش ۱۲.۸۹ درصدی تعداد کارت های بانکی دارای حداقل 

یک تراکنش در اردیبهشت ۹۹ نسبت به سال گذشته دارد.
بیشترین تعداد کارت بانکی در ایران مربوط به کارت برداشت دارای حداقل 
یک تراکنش با تعداد ۱۰۳ میلیون و ۳۷۰ هزار عدد تا پایان اردیبهشت ۹۹ است 
که همین موضوع باعث شده تا کارت های برداشت سهم ۹۵.۲۴ درصدی از کل 

کارت های بانکی تراکنش دار داشته باشند.
بررسی ها نشان می دهد تعداد کارت های اعتباری دارای تراکنش در اردیبهشت 
ماه نسبت به فروردین ماه با افزایش ۱۲۱.۱۳ درصدی روبرو بوده است که باعث 
شده تا سهم کارت های اعتباری را از کل کارت های بانکی به ۰.۰۷ درصد برساند.

همچنین تعداد کارت های هدیه و بن کارت تراکنش دار در فروردین ماه ۴ میلیون 
و ۴۱ هزار کارت بوده که این آمار در اردیبهشت ماه با افزایش ۲۵.۷۲ درصدی به ۵ 
میلیون و ۸۰ هزار کارت هدیه و بن کارت افزایش یافته و سهم این کارت ها از تمام 

کارت های تراکنش دار به ۴.۶۸ درصد رسیده است.
 

بانک مرکزی اعلام کرد؛

رشد ۲۴ درصدی تسهیلات بانکی
آمارهای بانک مرکزی نشان می دهد که مانده تسهیلات بانکی در بهمن ۹۸ به 
۱۸۱۲ هزار میلیارد تومان رسیده که نسبت به مدت مشابه سال ۹۷ معادل ۲۴.۳ 

درصد رشد داشته است.
گزارش بانک مرکزی از وضعیت کل مانده سپرده ها و تسهیلات ریالی و ارزی 
بانک ها و موسسات اعتباری در پایان بهمن سال ۱۳۹۸ نشان می دهد که مانده 
کل سپرده ها حدود ۲۵۷۸ هزار میلیارد تومان شده که نسبت به مقطع مشابه سال 
قبل ۲۷.۵ درصد افزایش یافته است. همچنین مانده کل سپرده ها نسبت به پایان 

سال ۹۷ حدود ۲۴.۷ درصد افزایش داشته است.
بیشترین مبلغ سپرده ها مربوط به استان تهران با مانده ۱۳۷۳ هزار میلیارد تومان 
و کمترین مبلغ مربوط به استان کهگیلویه و بویراحمد معادل ۶ هزار و ۹۰۰ میلیارد 
تومان است. همچنین در دوره مورد بررسی، مانده کل تسهیلات بالغ بر ۱۸۱۲ 
هزار میلیارد تومان است که نسبت به مقطع مشابه سال ۹۷ معادل ۲۴.۳ درصد 
رشد داشته است. مانده کل تسهیلات در بهمن ۹۸ نسبت به اسفند ۹۷ معادل 

۲۰.۱ درصد افزایش یافته بود.
نسبت تسهیلات به سپرده ها بعد از کسر سپرده قانونی ۷۸.۴ درصد است که 
نسبت به مقطع مشابه سال قبل و پایان سال قبل، به ترتیب ۱.۸ و ۲.۹ واحد درصد 
کاهش نشان می دهد. بر اساس گزارش بانک مرکزی، یکی از علل مهم بالا بودن 
رقم تسهیلات و سپرده ها در استان تهران استقرار دفاتر مرکزی بسیاری از شرکت ها 
و موسسه های تولیدی سایر استان ها در استان تهران بوده و عمده فعالیت های 
بانکی آنها توسط شعب بانک ها و موسسه های اعتباری استان تهران انجام می شود.

ابلاغیه
برابر گزارش مرجع انتظامی و توسط تیم عملیاتی دادستانی قم یک دستگاه موتورسیکلت سنگین ۶۰۰ سی سی مشکی فاقد پلاک از ید شخصی به هویت محمد 
مهدی میرزای فرزند علی کشف که نامبرده متواری می گردد با توجه به بلاصاحب اعلام شدن موتورسیکلت مذکور طی دادنامه شماره ۱۳۹۷۰۰۲۳۰۰۱۱۰۰۰۶۷۰ مورخ 
۹۷/۱۲/۱۹ غیابا حکم به ضبط آن به نفع ستاد مأذون از سوی ولی فقیه )ستاد اجرایی حضرت امام )ره( و پرداخت دویست و پانزده میلیون یکصد و هفتاد و دو هزار و 
هفتصد و بیست ریال جزای نقدی در حق دولت صادر گردیده است بدینوسیله مراتب ابلاغ رأی صادره اعلام و به مالک موتور سیکلت مکشوفه ابلاغ می گردد ظرف مهلت 
یکماه پس از تاریخ نشر آگهی می تواند جهت اعتراض به رأی صادره به شعبه اول ویژه قاچاق کالا و ارز استان قم واقع در میدان مطهری – طبقه فوقانی بانک رفاه مراجعه 

نمایند در غیر اینصورت این آگهی به عنوان ابلاغ محسوب و پس از انقضاء مهلت قانونی قطعی اعلام خواهد شد.
دفتر شعبه اول بدوی قاچاق کالا و ارز-تعزیرات حکومتی استان قم

---------------------------------------
ابلاغیه

برابر گزارش مرجع انتظامی و توسط تیم عملیاتی دادستانی قم یک دستگاه موتورسیکلت سنگین ۱۰۰۰سی سی مشکی فاقد پلاک از ید شخصی به هویت آقای محمد 
مهدوی فرزند جواد کشف که نامبرده متواری می گردد با توجه به بلاصاحب اعلام شدن موتورسیکلت مذکور طی دادنامه شماره ۱۳۹۷۰۰۲۳۰۰۱۱۰۰۰۶۶۵ مورخ 
۱۳۹۷/۱۲/۱۹ غیابا حکم به ضبط آن به نفع ستاد مأذون از سوی ولی فقیه )ستاد اجرایی حضرت امام )ره( و پرداخت سیصد و بیست و هشت میلیون و یکصد و پنجاه و 

چهار هزار و سیصد و پنجاه ریال جزای نقدی در حق دولت صادر گردیده است بدینوسیله مراتب ابلاغ رأی صادره اعلام و به مالک موتورسیکلت مکشوفه ابلاغ می گردد 
ظرف مهلت یکماه پس از تاریخ نشر آگهی می تواند جهت اعتراض به رأی صادره به شعبه اول ویژه قاچاق کالا و ارز استان قم واقع در میدان مطهری – طبقه فوقانی بانک 

رفاه مراجعه نمایند در غیر اینصورت این آگهی به عنوان ابلاغ محسوب و پس از انقضاء مهلت قانونی قطعی اعلام خواهد شد.
دفتر شعبه اول بدوی قاچاق کالا و ارز- تعزیرات حکومتی استان قم

---------------------------------------
ابلاغیه 

با عنایت به گزارش شماره ۲۷۱۷/۳/۰۶/۵۷۶/۹۸ مورخ ۱۳۹۸/۱۲/۱۰ اداره مبارزه با قاچاق کالا و ارز استان قم موضوع کشف مقادیری کالای قاچاق )۷۰ عدد 
فلاکس با مارک رگال( در محور اراک به قم از حیث کشف قاچاق کالا طی دادنامه شماره ۸ مورخ ۱۳۹۹/۰۳/۱۱ به ضبط کالا به نفع ستاد ماذون از سوی ولی فقیه محکوم 
گردیده لذا مقرر است مالک یا مالکین ظرف مدت یکماه از تاریخ نشر آگهی جهت واخواهی در شعبه سوم ویژه قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی استان قم واقع در میدان 

مطهری، طبقه فوقانی بانک رفاه حاضر در غیر اینصورت برابر مقررات، رأی صادره حضوری و قطعی خواهد شد.
اسطلخی
رئیس شعبه سوم ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز
تعزیرات حکومتی استان قم

 یک کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه رشد بازار از این به بعد مانند دو ماه گذشته پرشتاب نیست، گفت: روند صعودی بازار 
حداقل تا پاییز ادامه دار است و از پاییز به بعد هم با توجه به نگاه اقتصادی موجود در کشور باید روند معاملات بازار را مورد ارزیابی 

قرار داد.
علی صادقین افزود: علت روند صعودی شاخص بورس در بازار چند روز گذشته علاوه بر ادامه ورود نقدینگی از سوی سرمایه 
گذاران حقیقی به بازار، با برخی از شفاف سازی ها زمینه کاهش ترس سرمایه گذاران از عرضه سهام عدالت در بازار فراهم شد. وی 
با بیان اینکه فعالان بازار نسبت به آزادسازی سهام عدالت ترس ناشی از افزایش عرضه را داشتند که در چندروز اخیر شاهد کمرنگ 
شدن این موضوع و  از بین رفتن آن بودیم، گفت: تثبیت شاخص بورس بر کانال یک میلیون واحد تا حدودی نگرانی های ناشی 
از اصلاح شدید بازار را از بین برد و اکنون بازار به دنبال اهداف بالاتری از رقم کنونی شاخص بورس است. صادقین به دیگر عوامل 
تاثیرگذار در رشد اخیر شاخص بورس اشاره و بیان کرد: رشد بیش از پنج درصد ارز نیمایی در ۱۰ روز گذشته از جمله عواملی بود 
که باعث افزایش دوباره شاخص بورس شد. این کارشناس بازار سرمایه افزود: اکنون ارز سامانه نیمایی به قیمتی بیش از ۱۶ هزار 
تومان رسیده است که این کاهش اختلاف در نرخ ارز نیمایی با سامانه سنا و بازار غیررسمی نویدبخش گزارش معقول شرکت ها در 
سه ماه نخست سال است که با توجه به چنین مسایلی در وضعیت کنونی اقبال خوبی نسبت به بازار صورت گرفته است. وی با بیان 
اینکه اکنون همه سطوح حاکمیتی و سیاست گذاران موجود در کشور به دنبال حمایت از سرمایه گذاری در بورس هستند، گفت: 
از معدود نقاط مشترک تصمیم گیری ها در مجلس جدید، قوه قضاییه و دولت تامین مالی و نیز رفع کسری بودجه به صورت مولد 
از مسیر بازار سرمایه است که این موضوع در کنار افزایش قیمت های جهانی، افزایش قیمت دلار و بهبود ورود نقدینگی باعث رشد 
بازار شده است. رحمتی خاطرنشان کرد: رشد بازار تا زمان افزایش انتظار برای قیمت ارز، رشد تورم، بهبود قیمت های جهانی و 
ورود نقدینگی از سمت حقیقی ها ادامه دار خواهد بود. این کارشناس بازار سرمایه با اشاره به اینکه ممکن است بازار در مقطعی از 
زمان و در میان رشدهایی که تجربه می کند شاهد ایجاد برخی اصلاحات در بازار باشد که این اصلاح، ارتباطی به ریزش شاخص 
بورس ندارد، گفت: بازار سرمایه امسال جایگزینی ندارد که بتواند این حجم از نقدینگی بخش حقیقی را به سمت خود جلب کند، 
به همین دلیل به نظر می رسد رشد شاخص بورس تا آبان امسال ادامه دار باشد.  این کارشناس بازار سرمایه با تاکید بر اینکه پیش 
بینی دقیق روند بازار از الان برای پاییز کمی دشوار به نظر می رسد، اظهار داشت: روند بازار برای چند ماه آینده وابسته به انتخابات 
ریاست جمهوری آمریکا است که این موضوع می تواند بر قیمت ارز، بازار جهانی و بازار داخلی ایران تاثیرگذار باشد.  وی اظهار 
داشت: با توجه به اینکه در اواخر معاملات روز گذشته فشار عرضه و ریزش سهم هایی که در ابتدای معاملات با صف خرید مواجه 
بودند شدت گرفت؛ بنابراین به نظر می رسد معاملات بورس در بازار امروز تا حدودی با افت همراه باشد به همین دلیل نمی توان به 
بازار امروز مانند روز گذشته نگاه کرد. رحمتی خاطرنشان کرد: در بازار امروز ممکن است شاخص کل مثبت باشد اما برخی از سهم 

ها در بازار امروز  و روز سه شنبه  وارد فاز اصلاحی می شوند یا هیچگونه صف خریدی را نخواهند داشت.

با توجه به اینکه بانک مرکزی تورم هدف برای یکسال آینده را ۲۲ درصد اعلام کرده است، یک کارشناس اقتصادی 
معتقد است که تحقق تورم ۲۲ درصدی به استقلال بانک مرکزی نیاز دارد و از آنجاکه مدیریت ساختار اقتصادی کشور 
از اختیارات بانک مرکزی خارج است، این امر امکان تحقق این هدف را کاهش می دهد اما اکثر کارشناسان اقتصادی 

تمایل دارند که این هدف محقق شود.
حیدر مستخدمین حسینی در گفت وگو ، درباره سیاست هدف گذاری تورم که به تازگی توسط بانک مرکزی در حال 
اجراست، اظهار کرد: هدف گذاری که در خصوص تورم صورت گرفته است، اکثر کارشناسان اقتصادی امیدوار هستند 
و تمایل دارند که این هدف محقق شود اما شرایط و ساختار اقتصادی کشور در زمینه نظام تصمیم گیری به گونه ای است 
که امکان تحقق آن را بسیار پایین می آورد، زیرا ساختار اقتصادی کشور تحت کنترل بانک مرکزی و این بانک از استقلال 

برخوردار نیست.
وی ادامه داد: باید عوامل موثر بر تورم در اقتصاد فعلی کشور مشخص شوند که این عوامل شامل بانک مرکزی، بانک ها 
به خصصوص بانک های خصوصی، رابطه بانک مرکزی با دولت و رابطه بانک ها با بانک های مرکزی می شود. این 
وضعیتی است که بانک مرکزی می تواند با تصمیماتی خود با دولت می گیرد بر میزان پایه پولی تاثیرگذار باشد تا اجازه 

ندهد که افزایش پیدا کند. در نتیجه، عدم تغییر و افزایش پایه پولی تورم کمتری را در اقتصاد تجربه خواهیم کرد.
در ادامه این تحلیلگر اقتصادی با طرح این پرسش که آیا بانک مرکزی قدرت اعمال محدودیت در خلق پول را دارد؟ 
گفت: عوامل موثر بر تورم شامل کسری بودجه هم می شود که بخش های مختلف بودجه تحت نظارت و مسئولیت رئیس 
کل بانک مرکزی نیست بنابراین هدف گذاریی که بانک مرکزی می کند، یک طرفه است و مسئولیت شکل گیری تورم 

فقط با بانک مرکزی نیست که هدف گذاری شود.
این استاد دانشگاه با بیان اینکه اقتصاد کشور از یک وحدت فرماندهی اقتصادی بهره مند نیست، افزود: به همین دلیل 
مشخص نیست که انواع بازارها اعم از پولی و مالی را چه کسی می تواند هدایت و راهبری کند. تا زمانی که یک فرمانده 

نظامی اقتصادی نداشته باشیم، نمی توانیم هدف گذاری در اقتصاد داشته باشیم.  
به گزارش ایسنا، رئیس کل بانک مرکزی به تازگی از آمادگی این بانک برای اجرای هدف گذاری تورم خبر داده بود که 
در قالب این سیاست، قطب نمای اصلی سیاست های پولی و ارزی بانک مرکزی، "تورم هدف" خواهد بود و برای رسیدن 

به آن، از ابزار مدیریت نرخ سود در بازار باز استفاده خواهد شد.
پس از این، همتی اعلام کرد که بیانیه چارچوب هدف گذاری تورم ششم خرداد ماه منتشر خواهد شد که این بیانیه 
منتشر شد و طبق آن هدف نرخ تورم بانک مرکزی برای بازه زمانی یک ساله ۲۲ درصد با دامنه مثبت و منفی دو واحد 

درصد تعیین شد.

کارشناس بازار سرمایه:

روند معاملات بورس تا پاییز صعودی است
یک تحلیلگر اقتصادی  مطرح کرد:

دوگانگی تردید و تمایل در تحقق تورم ۲۲ درصدی

 معاون توسعه کارافرینی و اشتغال وزارت تعاون گفت: بنگاه های اقتصادی متقاضی 
دریافت تسهیلات کرونایی که پرونده آنها به بانک معرفی شده از شنبه آینده تسهیلات شان 
پرداخت می شود.  »عیسی منصوری دیروز در نشست خبری اظهار داشت: برای مقابله با 
تأثیرات شیوع ویروس کرونا بر اقتصاد و بنگاه های کشور، مقرر شد از سوی ۲۰ بانک مبلغ 
۴۹ هزار میلیارد تومان تسهیلات با سود ۱۲ درصد اعطا شود که تاکنون مکانیزم عملی 
۴۴ هزار میلیارد تومان این رقم طی شده است. معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
افزود: میزان تسهیلات به ازای هر فرد کارکن برای بنگاه های شدیداً آسیب دیده ۱۲ 
میلیون تومان است. بنگاه هایی که بالاجبار تعطیل شدند به ازای هر کارکن ۱۶ میلیون 
تومان می گیرند و رانندگان مسافری )درون شهری و برون شهری( خویش فرما نیز مشمول 
وام ۶ میلیون تومانی شده اند. وی ادامه داد: در حال حاضر با ۱۴ رسته اصلی و ۵۵۰ 
زیررسته مواجه هستیم که یک میلیون و ۲۰۰ هزار بنگاه می شوند. منصوری گفت: 
تاکنون ۲۲۸ هزار بنگاه در سامانه کارا ثبت نام و ۱۲۶ هزار بنگاه واجد شرایط بوده اند که 
۲۳۸ هزار نفر اشتغال مشمول حمایت شده اند و حدود ۷۵ هزار پرونده در بانک های ۲۰ 
گانه تشکیل شده است. از روز شنبه افراد متقاضی ثبت نام شده که پرونده شان به بانک 
ارسال شده به شعب منتخب خود مراجعه و تسهیلات را دریافت خواهند کرد. وی افزود: 
با رایزنی های انجام شده در اخذ ضمانت آسان گرفتیم. برای وام زیر ۱۶ میلیون تومان 
فقط سفته یا چک، بین ۱۶ تا ۴۸ میلیون سفته با یک ضامن، تا ۱۶۰ میلیون سفته با 
دو ضامن، ۱۶۰ تا ۲۰۰ میلیون سفته با سه ضامن و بالای ۲۰۰ میلیون سفته و ضامن 

با بانک است. منصوری در ادامه با بیان اینکه یک برنامه پساکرونا تدوین کرده ایم، اظهار 
داشت: بنا به نظر رئیس جمهور و وزیر تعاون مبنی بر تدوین یک بسته حمایت از کسب و 
کار برای دوران پساکرونا، بررسی ها را انجام دادیم و دوران پساکرونا را در سه سناریو تعریف 
کردیم. معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: سناریوی نخست اینکه ممکن است 
واحدهای اقتصادی همراه با رونق به حالتی بهتر از حالت قبل از کرونا برگردند؛ سناریوی 
دوم پیش بینی یک دوره افول و سپس بازگشت سریع به رونق است و سناریوی سوم 
بازگشت به روال قبل اما درگیر شدن دوباره با کرونا است. بر اساس این سه سناریو ۱۱ 

مؤلفه در قالب برنامه پساکرونا تدوین کردیم که پس از تصویب اطلاع رسانی می شود.
دو میلیون و ۸۰۰ هزار نفر بیمه ندارند

منصوری در ادامه گفت: از ۶ میلیون نفری که متأثر از کرونا هستند دو میلیون و ۸۰۰ 
هزار نفر بیمه ندارند. این افراد چند دسته هستند به این صورت که یا خویش فرما هستند 
یا رابطه کارکنی-کارفرمایی وجود دارد اما قابل اثبات نیست و یا رابطه کارکنی-کارفرمایی 
وجود داد و قابل اثبات است. وی افزود: برای حمایت از این افراد دستورالعملی را تهیه و 
امروز در ستاد ملی مقابله با کرونا به تصویب نهایی خواهیم رساند. منصوری تصریح کرد: 
ما به سراغ کسانی می رویم که امکان احصاء شاغل بودنشان وجود داشته باشد. مثلًا اگر 
یک دستفروش در نمایشگاهی حضور داشته و اطلاعاتش توسط وزارت کشور یا شهرداری 
ثبت شده باشد، شغل این فرد برای ما قابل احصاء است اما صرف ادعای فرد نمی تواند 
قابل قبول باشد زیرا در این صورت افرادی که هیچ گونه شغلی ندارند می توانند با معرفی 

کذب خود سیستم را دچار مشکل کنند. منصوری تاکید کرد: باید قابلیت احصاء اشتغال 
به صورت فعال وجود داشته باشد که ما برای این موضوع با همه دستگاه های زیربط 
همچون وزارت میراث فرهنگی، وزارت ورزش و جوانان، وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 

و وزارت صنعت، معدن و تجارت هماهنگی های لازم را انجام داده ایم.
بیمه بیکاری ۲۶۰ هزار نفر تا ۱۰ روز دیگر واریز می شود

معاون وزیر کار در مورد بیمه بیکاری نیز گفت: طبق آخرین آمار ۸۴۰ هزار برای بیمه 
بیکاری ثبت نام کرده اند که ثبت نام ها روند نزولی داشته است. به عنوان مثال در خرداد 
ماه فقط دو هزار و ۸۰۰ نفر ثبت نام داشتیم در حالی که این عدد برای اسفند ماه ۳۰۰ 
هزار نفر بود. این مساله نشان می دهد تعداد بیکاران کاهشی شده است. وی افزود: از 
۸۴۰ هزار نفر ۷۰۳ هزار نفر مشمول بیمه بیکاری شده اند که تاکنون برای ۱۰۳ هزار نفر 
بیمه بیکاری واریز شده است و برای ۲۶۰ هزار نفر دیگر ظرف ۱۰ روز آینده این مبلغ واریز 
می شود. منصوری در رابطه با کم بودن مبلغ بیمه بیکاری ناشی از کرونا گفت: علیرغم 
پیشنهاد وزارت کار نظر سازمان برنامه و بودجه این بود که میزان کار در ماه این افراد در 
قیاس با فردی که تمام وقت کار می کند آنقدری نیست که بیمه بیکاری را دریافت کند 
از این رو سازمان برنامه میزان بیمه بیکاری ناشی از کرونا را تعدیل کرد. منصوری افزود: 
تمایل وزارت کار این بود که بیمه بیکاری ناشی از کرونا به روال همیشه واریز شود اما به هر 
حال جمع بندی ها این بود که این بیمه را بر اساس شرایط کرونا واریز کنیم چرا که بسیاری 

از این افراد مجدد به کار خود بازخواهند گشت.

معاون وزیر تعاون اعلام کرد:

پرداخت تسهیلات کرونایی کسب و کارها از شنبه آینده 
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سرپرست هیأت فوتبال استان قم :

دفتر هیأت را تحویل  ندهند شکایت می کنیم
سرپرست هیأت فوتبال استان قم گفت: 
اموال  و  دفتر  ندادن  قرار  اختیار  در  بابت 
این هیأت از مسوولان سابق هیأت فوتبال 
دارند،  این موضوع  با  ارتباط  آنهایی که  و 
شکایت می کنیم. بیش از ۱۰ روز از صدور 
فدراسیون  توسط  باقری  قدرت الله  ابلاغ 
هیأت  سرپرستی  مسوولیت  برای  فوتبال 
فوتبال استان قم می گذرد اما با توجه به 
برگزاری  پیرامون  افتاده  اتفاق  حواشی 
ورزشی،  هیأت  این  فوق العاده  مجمع 
همچنان هیأت فوتبال قم در تعطیلی به 
سر می برد. در واقع می توان گفت بعد از 
پایان ماجرای کرونا، تنها هیأت ورزشی که همچنان تعطیل است و هیچ گونه فعالیتی در آن 
انجام نمی شود، هیأت فوتبال استان قم است، هیاتی که ساختمان آن در بزرگترین مجموعه 
ورزشی شهر قم به نام شهید جعفر حیدریان قرار گرفته ولی در روزهای اخیر هیچ کس به آن 
تردد ندارد. در واقع بعد از برگزاری مجمع فوق العاده ۲۸ اردیبهشت ماه هیأت فوتبال قم که 
منجر به برکناری کریم بهرامی از مسوولیت ریاست این هیأت و سپس صدور ابلاغ سرپرستی 
قدرت الله باقری برای اداره این هیأت ورزشی شد، اختلاف  نظرها راجع به این موضوع برقرار 
است و هنوز ساختمان و اموال هیأت فوتبال به سرپرست جدید تحویل نشده است. این 
موضوع منجر به تعطیلی تمام فعالیت های پرمخاطب ترین رشته ورزشی در قم شده است، 
اتفاقی که البته در قم با واکنش های مختلفی مواجه شده و مهمترین سوژه این موضوع 
قدرت الله باقری سرپرست هیأت فوتبال استان قم است که مرتب مورد سئوال علاقمندان 
به فوتبال قرار می گیرد. سرانجام سکوت مسوول جدید هیأت فوتبال استان قم شکسته شد 
قدرت الله باقری در گفت وگویی راجع به عدم تحویل ساختمان هیأت فوتبال و همچنین در 
اختیار قرار ندادن اسناد و مدارک این هیات،اظهارداشت: وسایل ما تصرف عدوانی شده، 
وسایل مال ما است و باید به ما بدهند، اگر دفتر هیأت را ندهند شکایت می کنیم. سرپرست 
هیأت فوتبال استان قم افزود: ما از مسوولان هیأت قبلی که آمدند و در را بسته اند و آنهایی 
که ارتباط با این موضوع دارند، شکایت می کنیم، اگر وسایل را ندهند شخصا دفتری در قم 
اجاره کردم  و کارهای هیأت را آنجا انجام می دهیم، ولی این شرمندگی می ماند برای یکسری 

که نمی خواهند ورزش قم رشد پیدا کند.

برای حضور در مسابقات قهرمانی آسیا و جهان ؛

سکان هدایت تیم ملی کشتی جوانان به 
مربی قمی واگذار شد

سکان هدایت تیم ملی کشتی فرنگی 
مسابقات  در  حضور  برای  ایران  جوانان 
قهرمانی آسیا و جهان به قهرمان خوشنام 

کشتی استان قم واگذار شد.
کشتی  خانه  که  است  زیادی  سال های 
در  سلیمانی  قاسم  حاج  شهید  سپهبد 
منطقه  الائمه  جواد  ورزشی  مجموعه 
نیروگاه جولانگاه جمع زیادی از استعدادها 
نیروگاه  قهرمان پرور  منطقه  نخبه های  و 
و  آسیا  قهرمانان  آن  از  که  مکانی  شده، 
جهان و مربیان تیم ملی سر در آورده اند. 
خانه کشتی شهید سلیمانی با حضور قهرمان اسبق کشتی فرنگی قم در میادین داخلی 
و بین المللی یعنی روح الله میکائیلی به پرورش نونهالان، نوجوانان و جوانان مستعد این 
رشته می پردازد، مکانی که هر ساله چندین قهرمان مسابقات کشوری، بین المللی، آسیایی 
و جهانی به ورزش قم معرفی می کند. روح الله میکائیلی بعد از سال ها حضور حرفه ای در 
کشتی فرنگی، چند سالی است که تجربیات ارزشمند خود را به نخبه های این رشته انتقال 
می دهد، به طوری که هم شاگردان وی در میادین مختلف می درخشند و هم اینکه میکائیلی 
به یکی از مربیان طراز اول و شاخص کشتی فرنگی ایران تبدیل شده است. مزد سال ها تلاش 
میکائیلی این است که فدراسیون کشتی در مراسمی ویژه حکم سرمربیگری تیم ملی کشتی 
فرنگی جوانان را به وی تقدیم می کند، به همین منظور با حضور حمید سوریان قهرمان 
صاحب نام کشتی فرنگی کشورمان در المپیک و مسابقات آسیایی و جهانی، سرمربیگری 
تیم ملی به میکائیلی اهداء شد. حمید سوریان در این مراسم که با حضور رئیس فدارسیون 
کشتی و مسوولان هیأت کشتی استان قم برگزار شد، با اشاره به جایگاه ویژه مربیان سازنده، 
اظهار کرد: مربیان سازنده کشتی در استان های سراسر کشور بدانند که فدراسیون کشتی 
اهمیت ویژه ای به کار آنها می دهد و این مربیان با تلاش و حضور موفق در کشتی می توانند 

حتی مسوولیت هدایت تیم های ملی کشتی را برعهده بگیرند.

گزارش و تحلیل از مجید روان ستان

در دوران »پسا کی روش« از گزینه های بسیاری برای جانشینی او نام برده شد 
و در یک غافل گیری، ناگهان قرعه به نام مارک ویلموتس خورد، آن هم با »به به« و 
»چه چه«  فراوان! آن روزها مهدی تاج در برابر اهالی فوتبال و رسانه ها خبر از بزرگ 
شدن فوتبال ما داد، اما وقتی قرارداد ویلموتس فسخ شد، در درگیری فدراسیون 
فوتبال و این مربی بلژیکی مشخص شد قرارداد او هم مثل قراردادهای قبلی بدون 
تدبیر و بیشتر به ضرر فدراسیون بسته شده است؛ به گفته وزیر ورزش و جوانان 
تمام مسوولیت قرارداد ویلموتس با فدراسیون فوتبال است و قطعا خودشان به 
نهادهای نظارتی پاسخ خواهند داد. اینکه چه کسی یا چه کسانی در این قرارداد 
ذی نفع بودند، بماند! اما نتایجی که تیم ملی با ویلموتس گرفت نه تنها صعود ما به 
جام جهانی ۲۰۲۲ قطر را به اما و اگر کشاند، بلکه حضور در جام ملت های آسیای 

۲۰۲۳ چین را هم به مخاطره انداخت. 
سالی دو میلیون و ۲۵۰ هزار یورو

و  فوتبال  فدراسیون  از  ویلموتس  مارک  شکایت  حقوقی  پرونده  که  حالی  در 
همچنین شکایت فدراسیون فوتبال از این مربی بلژیکی در فیفا جریان دارد، زوایای 
جدیدی از قرارداد ویلموتس با فدراسیون فوتبال منتشر شده که نشان می دهد 
رئیس وقت فدراسیون قراردادی به مراتب بدتر از قرارداد کارلوس کی روش با این 
مربی بلژیکی منعقد کرده که در صورت بازنده شدن فدراسیون فوتبال در این 
پرونده، باید میلیون ها یورو غرامت پرداخت کنیم. فدراسیون باید برای هر سال مبلغ 
دو میلیون و ۲۵۰ هزار یورو را به او پرداخت  می کرد! این در حالی است که کی روش 
در چهارساله دوم فعالیتش برای هر سال مبلغ یک میلیون و ۴۰۰ هزار یورو دریافت 

می کرد.
چه قرارداد خوبی، چه مربی بزرگی!

بر این اساس، مبلغ کل دریافتی ویلموتس از فدراسیون تا پایان جام جهانی 
۲۰۲۲ قطر، به هفت میلیون و ۸۷۵ هزار یورو می رسید که باید به صورت سالانه 
و هر سه ماه یک قسط به او پرداخت می شد. حال این سؤال مطرح می شود که 
چرا نیمکت تیم ملی را با هزینه های سنگین به مربیان درجه چندم می سپاریم؟ 
وقتی کی روش رفت، ناظمی روابط عمومی وقت وزارت ورزش و جوانان از اسم هایی 
همچون کلینزمن، زیدان و مورینیو برای نیمکت تیم ملی کشورمان سخن گفت، 
اما پس از کش و قوس های فراوان یک مربی بیکار و ارزان قیمت پیدا کردیم و با 
گران ترین قیمت ممکن او را سکان دار هدایت تیم ملی کردیم و با بوق و کرنا گفتیم 

چه قرارداد خوبی، چه مربی بزرگی!
ویلموتس انتخاب درستی بود؟

او  از نظر  با هماهنگی کارشناسان زبده دانست و  مهدی تاج، این انتخاب را 

ویلموتس انتخاب درستی بود، همه نیز از حضور این مربی روی نیمکت تیم ملی 
استقبال کردند. نکته اینجاست که هیچ کس نفهمید این کارشناسان زبده چه 
کسانی بودند! آن زمان مهدی تاج گفت که ما قرارداد خوبی با ویلموتس بستیم، اما 
در آن ذکر کرده ایم مبلغ قرارداد شفاف سازی نشود! چرا همه از مبلغ قرارداد برترین 
مربیان جهان چه در رده باشگاهی و چه در رده ملی خبر دارند، اما برای ما باید 
مخفی باشد؟! البته اکنون می فهمیم چرا باید مبلغ قرارداد ویلموتس شفاف سازی 

نشود، زیرا قرارداد او یک رقم غیرمنصفانه و کارشناسی نشده بود.
تبدیل دلار به یورو

تاج در آن زمان که گفته شد قرارداد ویلموتس سه میلیون دلار است، مدعی شد 
رقم قرارداد او بین یک تا دو میلیون دلار است. حتی ادعا کرد این رقمی که شما 
می گویید باعث تشویش اذهان عمومی می شوید! رقم قرارداد ویلموتس حتی با 
دستیارانش سه میلیون دلار نمی شود. رقم قرارداد او یک رقم منطقی است. تازه 
معنی رقم منطقی را هم بسیار سلیس و روان بیان کرده است؛ بین یک تا دو میلیون 
دلار، اما نمی دانیم چرا شد ۷ میلیون و ۸۷۵ هزار یورو! اولین بار در زمان علی 
کفاشیان متوجه بستن یک قرارداد خوب شدیم. تمدید قرارداد کی روش با همان 
رقم سابق! اما بعد فهمیدیم رقم همان رقم قبلی بود، اما فقط دلار تبدیل به یورو 

شده بود.
مالیات ویلموتس بر عهده فدراسیون

مهدی تاج پس از رفتن مارک ویلموتس گفت که او گزینه سوم ما بود! در قرارداد 
این مربی قید شده که مالیات بر عهده فدراسیون فوتبال است و این فدراسیون باید 
اسناد و مدارک کامل پرداخت مالیات را به ویلموتس ارائه دهد! همچنین در این 
قرارداد اشاره شده که علاوه بر حقوق، فدراسیون فوتبال متعهد می شود مبالغی 
را نیز به عنوان پاداش به او پرداخت نماید. در تبصره یک این قرارداد آمده است که 
مبلغ ۶ هزار یورو بابت هر برد و مبلغ ۳ هزار یورو بابت هر تساوی در راه رسیدن به جام 
جهانی ۲۰۲۲ قطر به این مربی بلژیکی پرداخت می شود. جالب اینکه قید شده 

است مبلغ فوق باید قبل از بازی رسمی بعدی به او پرداخت می شد.
دریافت ۱۰ درصد پاداش های فیفا

در تبصره دو این بخش هم آمده که فدراسیون فوتبال باید ۱۰ درصد از مبالغ 
دریافتی از فیفا را به مارک ویلموتس بدهد! در تبصره سه این بخش هم آمده است 
که در ایام جام جهانی، فدراسیون فوتبال باید ۱۰ درصد پاداش های پرداختی فیفا را 
در همان ایام به او پرداخت نماید! از طرفی، دستیاران ویلموتس هم به طور جداگانه 
با فدراسیون فوتبال قرارداد امضا خواهند کرد و هرکدام نیز مبلغ قراردادشان را 
به صورت جدا دریافت خواهند کرد. در این قرارداد قید شده بود که اگر فدراسیون 
فوتبال بخواهد قرارداد خود را یک طرفه و بر اساس قوانین مورد پذیرش فیفا و دادگاه 
بین المللی ورزش فسخ کند، مارک ویلموتس می تواند حقوق ثابت سه ماه خود را 

به عنوان خسارت دریافت کند!
از ویلموتس خسارت می گیریم!

جالب است بدانید مهدی تاج، با حضور در مجلس شورای اسلامی همچنان 
می گفت که رقم قرارداد ویلموتس و همکارانش دو میلیون و ۲۰۰ هزار دلار است و 
حتی این اطمینان را داد که ما به مدت سه ماه از ویلموتس خسارت خواهیم گرفت! 
اما اکنون همه چیز برخلاف گفته های او دارد رقم می خورد. رقم قرارداد مربیان درجه 
دو و سه نظیر ویلموتس بین ۵۰۰ تا ۶۰۰ هزار یورو است که با حضور در ایران می توان 
به این رقم ۲۰۰ هزار یورو نه ۴۰۰ هزار یورو اضافه کرد. اما ما دست کم یک میلیون 
و ۲۵۰ هزار یورو بیشتر از حد معمول به ویلموتس بها دادیم! البته تاج در جدیدترین 
مصاحبه خود همچنان مدعی بود قرارداد دو میلیون و ۲۰۰ هزار دلار در سال است!

تکذیب معرفی ویلموتس ازسوی وزیر ورزش
مهدی تاج مدعی شد ویلموتس برای پنج ماه فعالیتش شما بخوانید ۳۰ روز 
حضورش در نیمکت تیم ملی یک میلیون و ۳۰۰ هزار دلار گرفته که باید ۳۰۰ هزار 
دلار را برگرداند. او با جدیت گفت که ویلموتس نمی تواند از ما غرامت بگیرد و مدعی 
بود که ویلموتس را وزیر ورزش به فدراسیون معرفی کرد. روابط عمومی وزارت ورزش 
در واکنش به اظهارات تاج توضیح داد: »وزیر ورزش و جوانان، ویلموتس یا هر مربی 
دیگری را به فدراسیون فوتبال معرفی نکرده، بلکه وزیر ورزش و جوانان صرفاً نامه 
انجمن فرهنگی ایران و هلند که در آن سه مربی خارجی با سابقه در تیم های ملی و 
باشگاهی کشورهای مختلف معرفی شده بودند را جهت بررسی به فدراسیون فوتبال 

ارجاع داد.«
توضیح وزارت ورزش و جوانان

به گفته روابط عمومی وزارت ورزش و جوانان این یک رویه معمول است؛ برخی 
افراد، نهادها یا سازمان ها در مورد فدراسیون ها پیشنهاد یا درخواستی دارند که 
برای وزارت ورزش و جوانان ارسال کرده و وزارت ورزش و جوانان این نامه ها را به 
اینکه هر کسی  ارجاع می دهد. »ضمن  بررسی  فدراسیون های مختلف جهت 

کمترین آشنایی با نامه نگاری و ادبیات اداری داشته باشد می داند عبارت »بررسی« 
به معنای دستور اقدام نبوده، بلکه برای بررسی جوانب امر و اتخاذ تصمیم توسط 
آن فدراسیون است و طبعاً انتخاب و عقد قرارداد با افراد و مربیان تیم های ملی از 
اختیارات و مسئولیت های کامل فدراسیون هاست و وزارت ورزش و جوانان هیچ 

دخالتی در انتخاب مربیان نداشته و ندارد.«
۱۰۰ مربی برتر تاریخ

مجله معتبر FourFourTwo در شماره ۲۶ می ۲۰۲۰ خود اقدام به معرفی ۱۰۰ 
مربی برتر تاریخ فوتبال جهان کرد. با دیدن فهرست این مربیان متوجه می شویم 
نه تنها هیچ یک از آنها روی نیمکت ما ننشسته اند، بلکه باب مذاکره با این مربیان 
را هم باز نکرده ایم! اینکه متراژ انتخاب مربی خارجی توسط فدراسیون ما چیست، 
جای سؤال دارد! البته در این سیاهه نام تومیسلاو ایویچ که سال ۲۰۱۱ در سن ۷۷ 
سالگی درگذشت، در جایگاه شصتم به چشم می خورد. ایویچ فقید بعد از صعود تیم 
ملی به جام جهانی ۱۹۹۸، جانشین والدیر ویرا شد. او در دی ماه ۱۳۷۶ به ایران آمد 
و تا آستانه جام جهانی ۱۹۹۸ سرمربی تیم ملی بود، اما هیچ گاه به صورت رسمی 
روی نیمکت ننشست و در شکست عجیب و جنجالی ۷ بر یک مقابل  رم که گفته 

می شد حتی جنبه سیاسی نیز داشته، برکنار شد و طالبی جانشین او شد.
سرآلکس فرگوسن، رینوس میشل، یوهان کرایوف، بیل شنکلی، پپ گواردیولا، 
آریگو ساچی، مت بازبی، هلینو هررا، ارنست هاپل، والری لوبانوفسکی، برایان 
کلوف، ژوزه مورینیو، مارچلو لیپی، جیووانی تراپاتونی و ویسنته دل بوسکه ۱۵ مربی 
اول این سیاهه هستند. در واقع شما نام هیچ یک از مربیانی که تاکنون به کشور 
ما آمده اند را در بین این ۱۰۰ نفر نمی بینید و این بیانگر این بوده که ما هیچ گاه به 
دنبال آنها نرفتیم. این امر نه به خاطر نداشتن پول بوده، زیرا ما پول های زیادی را 
هزینه کی روش، ویلموتس، شفر، برانکو و ... کردیم. در بین صد مربی برتر جهان نام 
سه مربی زن به نام های جیل الیس، کریستینا توینه و سلیویا ناید دیده می شود، اما 

نامی از کارلوس کی روش و مارک ویلموتس نیست!

بازهم بی تدبیری در انعقاد قرارداد با مربیان خارجی؛ 

قرارداد ویلموتس
 ویرانه تاج بر سر فوتبال ایران

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون، تعیین تکلیف را بر اساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آرای ذیل 

تایید نموده اند.
۱- رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۹۱۰ پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۰۹۵ عاقله امیری فرزند غلامحسین 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره ۱۱۱۸۸/۲ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمد بزرگ زاده صادره در دفتر ۵۲۱ صفحه ۳۲۱ )م الف ۶۲۸۴(
۲- رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۸۲۷ پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۹۳۲ اعظم جانه فرزند حسین در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۶۵/۴۷ مترمربع پلاک شماره ۱۱۲۳۷ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از علی سزاوار. )م الف ۶۲۹۲(
۳- رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۷۲۷ پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۴۵۴ محمد حسین زاده فرزند 
عسگر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۰/۸۸ مترمربع پلاک شماره ۱۱۰۴۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 

ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سید ناصر میری. )م الف ۶۲۹۷(
۴- رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۶۱۱ پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۷۶۱ زهرا یگانه پورخوش قلب فرزند 
محمدتقی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۰۰ مترمربع پلاک ۱۱۱۳۵/۱۰۱۷ اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی ۱۳۹۸۲۰۳۳۰۰۰۱۰۲۳۱۳۷. )م الف ۶۲۶۹(
۵- رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۸۲۸ پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۳۸۱ سید محسن سیداسمعیلی 
فرزند سید حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۷۷/۳۰ مترمربع پلاک شماره ۹۱۸ فرعی از باقیمانده 
۱۱۵۱۲ اصلی واقع در بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حسین امیدی بیدگلی سند 

صادره در دفتر ۴۲۲ صفحه ۲۵۱. )م الف ۶۲۷۲(
۶-  رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۲۴۴ پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۸۰۶ محمد دانائیان فرزند غلامرضا 
در دو سهم مشاع از هشت سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۳۳ مترمربع پلاک ۹۵۱۴/۱۳ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سهم الارث متقاضی به موجب گواهی حصر وراثت به شماره دادنامه   
۹۴۰۹۹۷۲۵۲۴۰۰۲۵۲ مورخ ۱۳۹۴/۱۰/۵ شعبه ۴۰ شورای حل اختلاف قم نسبت به سهم الارث غلامرضا دانائیان به 
موجب گواهی حصر وراثت ۱۹۵ مورخ ۱۳۵۱/۰۴/۱۸ دادگستری قم از مالکیت محمد دانائیان صادره در دفتر ۱۱۱ صفحه 

۴۳۹. )م الف ۶۲۷۳(
۷-  رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۲۴۸ پرونده ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۸۰۸ احمد دانائیان فرزند غلامرضا در 
دو سهم مشاع از هشت سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۳۳ مترمربع پلاک ۹۵۱۴/۱۳ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سهم الارث متقاضی به موجب گواهی حصر وراثت به شماره دادنامه 
۹۴۰۹۹۷۲۵۲۴۰۰۲۵۲ مورخ ۱۳۹۴/۱۰/۵ شعبه ۴۰ شورای حل اختلاف قم نسبت به سهم الارث غلامرضا دانائیان به 
موجب گواهی حصر وراثت ۱۹۵ مورخ ۱۳۵۱/۴/۱۸ دادگستری قم از مالکیت محمد دانائیان صادره در دفتر ۱۱۱ صفحه 

۴۳۹. )م الف ۶۲۷۴(
فرزند  دانائیان  علی   ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۸۰۷ کلاسه  پرونده   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۲۴۷ شماره  رای    -۸
غلامرضا در دو سهم مشاع از هشت سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۳۳ مترمربع پلاک ۹۵۱۴/۱۳ 
اصلی واقع در بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سهم الارث متقاضی به موجب گواهی حصر وراثت به شماره دادنامه 
۹۴۰۹۹۷۲۵۲۴۰۰۲۵۲ مورخ ۱۳۹۴/۱۰/۵ شعبه ۴۰ شورای حل اختلاف قم نسبت به سهم الارث غلامرضا دانائیان به 
موجب گواهی حصر وراثت ۱۹۵ مورخ ۱۳۵۱/۴/۱۸ دادگستری قم از مالکیت محمد دانائیان صادره در دفتر ۱۱۱ صفحه 

۴۳۹. )م الف ۶۲۷۵(
۹-  رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۲۵۳ پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۸۱۰ مونا دانائیان فرزند غلامرضا 
در یک سهم مشاع از هشت سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۳۳ مترمربع پلاک شماره ۹۵۱۴/۱۳ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سهم الارث متقاضی به موجب گواهی حصر وراثت به شماره دادنامه 
۹۴۰۹۹۷۲۵۲۴۰۰۲۵۲ مورخ ۱۳۹۴/۱۰/۵ شعبه ۴۰ شورای حل اختلاف قم نسبت به سهم الارث غلامرضا دانائیان به 
موجب گواهی حصر وراثت ۱۹۵ مورخ ۱۳۵۱/۴/۱۸ دادگستری قم از مالکیت محمد دانائیان صادره در دفتر ۱۱۱ صفحه 

۴۳۹. )م الف ۶۲۷۲(
۱۰-  رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۲۵۱ پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۸۰۹ میناء دانائیان فرزند 
غلامرضا در یک سهم مشاع از هشت سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۳۳ مترمربع پلاک شماره ۹۵۱۴/۱۳ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سهم الارث متقاضی به موجب گواهی حصر وراثت به شماره دادنامه 
۹۴۰۹۹۷۲۵۲۴۰۰۲۵۲ مورخ ۱۳۹۴/۱۰/۵ شعبه ۴۰ شورای حل اختلاف قم نسبت به سهم الارث غلامرضا دانائیان به 
موجب گواهی حصر وراثت ۱۹۵ مورخ ۱۳۵۱/۴/۱۸ دادگستری قم از مالکیت محمد دانائیان صادره در دفتر ۱۱۱ صفحه 

۴۳۹. )م الف ۶۲۷۷(
۱۱-  رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۷۲۲ پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۲۹۷ صدری دهقانی فرزند علی 
یار در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۸۰/۷۱ مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی از ۱۰۸۴۵ اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی شماره ۸۴۶۸۴ مورخ ۱۳۷۳/۱۱/۱۶ دفترخانه ۲۰ قم. )م الف ۶۲۷۸(
که مورد تایید قرار گرفته و از آنجایی که مقرر گردیده پس از نشر آگهی و انقضای مورد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف مدت یک ماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم 
و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول:  ۱۳۹۹/۳/۲۰ تاریخ انتشار نوبت دوم :۱۳۹۹/۴/۴
محمود مهدوی – سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم 

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون، تعیین تکلیف را بر اساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آرای ذیل تایید نموده اند.

۱- رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۹۴۰۱ پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۳۳۹۹ خدیجه مرادی وقار فرزند یوسف 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده است به مساحت ۴۷/۵۰ مترمربع پلاک شماره ۱۹۳۹/۶۸ اصلی 
واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از بهرام شوندی دفتر ۱۶۳ صفحه ۲۰۵. )م 

الف ۶۲۹۱(
۲- رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۸۶۱۵ پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۸۷۳ محمود نصیری مرفه فرزند حسین 
در قسمتی از / سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن آحداث بنا شده به مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره فرعی 
از ۲۲۹۵/۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم سند رسمی به نام میباشد متقاضی انتقالی ۲۶۲۸۶ مورخ 

۹۴/۱۲/۲۳ دفتر ۵۴ قم. )م الف ۶۲۹۳(
۳- رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۸۶۱۰ پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۸۷۲ زین العابدین نصیری مرفه فرزند 
محمود در قسمتی / از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۲۲۹۵/۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم سند رسمی به نام می باشد متقاضی انتقالی ۲۶۲۸۶ مورخ 

۹۴/۱۲/۲۳ دفترخانه ۵۴ قم. )م الف ۶۲۹۴(
۴- رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۸۴۸۹ پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۸۷۴ علی نصیری مرفه فرزند محمد در 
قسمتی از/ سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از 
۲۳۰۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم سند مالکیت مشاعی به نام محمد مطلب مثبوتی ۳۰۶ ص ۵۴۴ و 

۵۴۷ می باشد. )م الف ۶۲۹۵(
۵- رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۸۴۹۰ پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۸۷۶ خدیجه رشیدی مرفه فرزند محمد 
در قسمتی از / سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره فرعی 
از ۲۳۰۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم سند مالکیت مشاعی به نام محمد مطلب مثبوتی ۳۰۶ ص ۵۴۴ و 

۵۴۷ می باشد. )م الف ۶۲۹۶(
در  احمد  فرزند  ایران مولائی  پرونده کلاسه ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۳۱۱  رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۹۱۲۵   -۶
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره ۲۴۵۵/۱ اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از عبداله و اصغر و بتول و معصومه همگی زرین اقبال و 

احمد قزوینی ثبت دفتر ۱۱۰ صفحات ۱۴ و ۲۰ و ۵ و ۱۱ و ۲۲۱. )م الف ۶۲۹۸(
۷- رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۹۴۰۹ پرونده کلاسه ۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۶۶۵ مختار نوروزی فرزند اسمعیل در 
قسمتی از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۶/۶۰ مترمربع پلاک شماره ۲۰۹۸/۲ اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از سید حسن میری ثبت دفتر ۲۶ صفحه ۷۰. 

)م الف ۶۲۷۰( 
۸- رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۷۴۴۶ پرونده کلاسه ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۲۳۱ روح اله نوروزی فرزند اسماعیل 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۵۸/۶۳ مترمربع پلاک شماره ۱۹۹۳/۱ اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از اسماعیل صفری ثبت دفتر ۶۷۴ صفحه ۲۴. 

)م الف ۶۲۷۱(
۹- رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۳۳۷ پرونده کلاسه ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۶۷ مریم برادری آلانق فرزند حاجی 
آقا در ۴ دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۵۰ مترمربع پلاک شماره ۱۹۴۳/۱۰۶ اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از مرتضی شاکری و ابراهیم شاکری ثبت 

دفتر ۱۶۵ صفحه ۵۲۵. )م الف ۶۲۷۹(
آلانق  پیغمبری  احد  سید  کلاسه ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۶۸  پرونده  شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۳۳۹  رای   -۱۰
فرزند سید صادق در ۲ دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۵۰ مترمربع پلاک شماره 
۱۹۴۳/۱۰۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از مرتضی شاکری و 

ابراهیم شاکری ثبت دفتر ۱۶۵ صفحه ۵۲۵. )م الف ۶۲۸۰(
۱۱-  رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۳۹۸ پرونده کلاسه ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۶۹ سید احد پیغمبری آلانق فرزند 
سید صادق در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۶/۰۷ مترمربع پلاک شماره ۱۹۵۵ 

اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی افسر.)م الف ۶۲۸۱(
۱۲-  رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۵۰۲ پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۱۴ سعادت سالاری فرزند صحبت 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۴ مترمربع پلاک شماره ۱۹۷۳ اصلی واقع درقم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از فاطمه امینی ثبت دفتر ۴۰ صفحه ۶۷. )م الف 

)۶۲۸۲
۱۳-  رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۳۱۷۳ پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۳۷۷۴ یوسفعلی افشاری مهر فرزند 
جانعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۱/۵۰ مترمربع پلاک شماره ۱۹۴۷/۱۵۳ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند مالکیت مشاعی ثبت دفتر ۳۳۸ صفحه ۱۷۹. 

)م الف ۶۲۸۳(
که مورد تایید قرار گرفته و از آنجایی که مقرر گردیده پس از نشر آگهی و انقضای مورد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و 
ظرف مدت یک ماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم و گواهی آن 
را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۳۹۹/۳/۲۰ تاریخ انتشار نوبت دوم :۱۳۹۹/۴/۴
عباس پور حسنی حجت آبادی – رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم 

آگهی موضوع ماده ۳ قانون ماده 1۳ آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف و وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون ماده 1۳ آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف و وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
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با  ایرانی  عزیز  زندانیان  تبادل  گذشته  هفته  :در  گفت  دولت   سخنگوی 
آمریکایی هایی که جرمی مرتکب شده بودند را شاهد بودیم. خبر خوب این بود 
که موفق شدیم سه دانشمند ایرانی - دکتر سلیمانی، طاهری و عسگری- که 

سعی زیادی برای رفع موانع علمی کشور داشتند، آزاد کنیم.
علی ربیعی« ظهر دیروز در نشست خبری با اصحاب رسانه اظهارداشت :: 
امیدوارم روند آزادی کامل همه زندانی های در آمریکا ادامه یابد و همانگونه که 
بارها اعلام کردیم ایران آمادگی کامل برای تبادل همه زندانیان را دارد و مسئولیت 

این تعلل برعهده دولت آمریکا است.
وی ادامه داد: کماکان اصلی ترین و مهمترین مسئله ای که دولت در تمامی 
جلسات خود به آن اهتمام دارد، مبارزه با کرونا است. کرونا نه تنها اصلی ترین 
رشد  کرونا،  اقتصادی  جوانب  و  آثار  دولت هاست.  و  جوامع  بلکه  ما  موضوع 
اقتصادی کشورها و دنیا را تحت تاثیر خود قرار داده و مسئله بیکاری و فقر ناشی 

از کرونا حتی در کشورهایی که پیشرفته مورد توجه قرار گرفته است.  
سخنگوی دولت افزود: پس از شیوع کرونا در ایران و اعلام سریع این موضوع 
توسط دولت، سیاستگذاری های صورت گرفته و پیش بینی هایی که ما انجام 
دادیم، آنهم در شرایط اقتصادی ناشی از تحریم که خیلی ها تحلیل می کردند 
تحریم و کرونا اقتصاد ایران را خواهد شکست و جامعه ایران فروخواهید پاشید اما 

خوشبختانه مردم و دولت کارنامه قابل قبولی را در پیشروی جهانیان قرار دادند.
وی با بیان اینکه اقدامات پیشینی در نظام سلامت و تمرکز نظام درمان کشور در 
مواجهه با شوک اولیه از عوامل موفقیت آمیز ما بوده است، اظهار داشت: عوامل 
محدودکننده در اسفند و فروردین مانند ایجاد فاصله گذاری اجتماعی موجب شد 
تا توامان سیاست حفظ جان در مقابل تنگناهای معیشتی و فقر را به پیش ببریم.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهور ادامه داد: ستاد ملی کرونا در آخرین 
جلسات خود با توجه به آنکه چشم انداز نزدیکی از پایان ویروس کرونا در پیش رو 
ندید. گزارش های کارشناسی و مطالعات جهانی هم نشان می دهد چشم انداز 

نزدیک و قابل پیش بینی برای پایان بیماری کووید ۱۹ وجود ندارد.
ربیعی با بیان اینکه چرخ اقتصادی زندگی مردم باید بچرخد و خللی در زندگی 
روزمه مردم وارد نشود، تصریح کرد: با اعتقاد به این امر، موضوع استانداردسازی 
زندگی، کار و حرکت اجتماعی مبتنی بر بهداشت و سلامت و مقابله با کرونا 
استراتژی اساسی مرحله جدید مواجه ستاد کرونا با آثار و عواقب و همچنین 

بیماری کووید ۱۹ است.
روبه روست،  مشکلاتی  با  دنیا  در  سیاست ها  این  اعمال  اینکه  بیان  با  وی 
خاطرنشان کرد: اقتصادهای با رشد بالا هم در اعمال این سیاست ها با مشکلات 
زیادی روبه رو هستند اما معتقدیم با گسترش آموزش و فرهنگ سازی، همکاری 
مردم و سیاستگذاری به موقعی بر حفظ توامان جان و کار تاکید می شد، می توان 

با کمترین آسیب جامعه، مردم و مجموعه کشور را از این مرحله عبور داد.
سخنگوی دولت افزود: تصمیمات ستاد ملی کرونا هم بر همین مبنا است. 
بازگشایی مراکز فرهنگی، سینماها، کنسرت ها، مراکز تفریحی، کلاس های 
آموزشی، آموزشگاه های تخصصی و خصوصی، مهدکودک ها، مراکز گردشگری 
و... براساس همین استراتژی است اما آنچه مهم است پروتکل های سخت گیرانه 
لازمه این مرحله است و با پروتکل های متعدد و نظارت های سخت گیرانه را اتخاذ 

کرده ایم و آنها را دنبال خواهیم کرد.
غربالگری و تست هوشمند برنامه مداوم نظام سلامت 

ربیعی با اعلام اینکه این تصمیم گیری ها به مثابه عادی شدن اوضاع نیست، 
گفت:  در مرحله جدیدی از مبارزه با کرونا، سیاست های سخت گیرانه نظارتی 

و کنترلی را همراه با راه اندازی معیشت و زندگی اقتصادی در دستور کار داریم.
وی اظهار داشت: هدف کلی ما در مبارزه با کرونا را حفظ جان مردم در مقابل 
بیماری، افزایش ظرفیت مراکز درمانی بر میزان شیوع و همینطور راه اندازی 
اقتصاد و مقابله با بیکاری های ناشی از کرونا است. به همین منظور پنج وظیفه 
را همزمان دنبال کردیم که در تمام جلسات دولت و جلسات ستاد ملی مقابله با 

کرونا این وظایف در حال پیگیری است.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری تامین نیازهای بهداشت و درمان 
و افزایش آزمایشگاه ها را نخستین اقدام برشمرد و گفت: طبق برنامه ریزی های 
انجام شده تعداد آزمایشگاه ها از ۱۲۰۰ به ۲۰۰۰ مورد افزایش خواهد یافت. 
گسترش امکانات زیرساختی مانند تخت های آی سی یو و سی تی اسکن ها 
در همه استان ها در حال پیگیری است. علاوه بر این ۵۰ هزار متخصص و فوق 
تخصص و اعزام سه هزار متخصص در بخش های مختلف در مناطق محروم و 

تقویت شبکه بهداشت از استراتژی های ما است که به جد دنبال خواهد شد.
ربیعی با بیان اینکه غربالگری و تست هوشمند برنامه مداوم نظام سلامت 
خواهد بود، خاطرنشان کرد: این زیرساخت ها ما را نه تنها در برابر موج های جدید 

کرونا بلکه در برابر بیماری های ناشناخته مجهز خواهد کرد.
خدمت رسانی به مردم دچار کاستی نخواهد شد

سخنگوی دولت به اقدام دوم دولت در دوران کرونا اشاره کرد و افزود: در این 
مرحله استقرار و گسترش خدمات ضروری جامعه از تامین امنیت تا  و برق و 
گاز مسائلی است که در دسور کار دولت و ستاد مقابله با کرونا قرار دارد و به هیچ 
عنوان خدمات اصلی جامعه دچار کاستی نخواهد شد بلکه به سمت تقویت 

خواهد رفت.
وی تامین کالاهای ضروری را اقدام سوم دولت در دوران کرونا عنوان کرد و 
افزود: دولت با محاسباتی که انجام داده و پیش بینی ارز مورد نیاز، تامین امنیت 
و حمایت غذایی و تامین کالاهای اساسی از کل جامعه به ویژه اقشار آسیب پذیر و 
افراد نیازمند کالاهای ارزان، انجام داده و ادامه می دهد. و در تمام جلسات دولت 

همواره بررسی و بازبینی و مورد تصمیم گیری قرار می گیرد.
ربیعی با بیان اینکه ارزیابی ستاد کرونا چشم انداز نزدیکی را از پایان کرونا نشان 
نمی دهد؛ تصریح کرد: همه تلاش دولت بر اساس پیش گیری از غافل گیری 
درمقابل بوجود آمدن موج های جدید کرونا است برنامه ریزی در این زمینه به 
نحوی خواهد بود که همواره امادگی لازم برای غلبه به موج جدید وجود داشته 

باشد که استراتژی بخش سلامت کشور  همین است.
هنوز در موج اول کرونا هستیم

ربیعی درباره احتمال موج دوم و سوم شیوع ویروس کرونا در کشور و برنامه های 
دولت برای مقابله و جلوگیری از این مسئله ابراز داشت: نظر کارشناسان وزارت 
بهداشت این است که ما هنوز در موج اول کرونا هستیم. آنها هیچ اعتقادی ندارند 
که ما وارد موج دوم شده ایم. آنچه در برخی از استان های جنوبی مشاهده شد، 
استان هایی بودند اساسا هیچ پیکی را تجربه نکردند لذا ما این شیوع را هیچ پیک 

و موج جدیدی محسوب نمی کنیم.  
وی با بیان اینکه متوسط نمودار ما یک شیب نرمال را نشان می دهد، عنوان 
آمده و موجب برخی نگرانی ها شده است، یعنی  آمارها  آنچه در  کرد: علت 
آمار افزایش مبتلایان باید توضیح بدهیم که علت آن، بیماریابی فعال ماست. 

تست های ما به روزی ۲۵ هزار تست رسیده است.  
سخنگوی دولت با بیان اینکه کشف و ایزوله کردن در مرحله نخست انجام 
می شود، یادآور شد: به علت بیماریابی فعال، آمار مبتلایان هم بیشتر شده است. 
این به معنای موج دوم نیست. در استان خوزستان، مشارکت مردم و توصیه ها 
زیر ۵۰ درصد بوده است. مراسم های شادی و عزای خود را جمعی برگزار کردند. 

اخبار زیادی در این رابطه داشتند و مراعات هم نکردند.  
ربیعی اضافه کرد: در یکی از استان جنوبی هم در بازار ماهی فروشان ملاحظات 
لازم رعایت نشده بود. باید توصیه های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی را 

رعایت کنیم.  
هم  ناچاریم  کرد:  خاطرنشان  رییس جمهور  اجتماعی  ارتباطات  دستیار   
بازگشایی را انجام دادیم که مسیر گریزناپذیر مقابله با کرونا است و هیچ کشوری 
سیستم های خود را تعطیل نکرده است. به نظرم، ما به موقع سیستم ها را بسته 
فاصله گذاری  فردی،  بهداشت  نکات  رعایت  مثلث  باز کردیم.  موقع هم  به  و 

اجتماعی و استفاده از ماسک باید توسط همگان رعایت شود.  
وی با تاکید بر اینکه هر استانی که شبیه خوزستان شود ما در آنجا به تصمیمات 
این  کرد:  بیان  می شود،  بیشتر  محدودیت ها  و  می گرددیم  باز  سخت گیرانه 

استراتژی ماست که به سایر استان ها هم ابلاغ شده است.

سخنگوی دولت خاطرنشان کرد: نظام رفاهی و بانک رفاه ایرانیان بیش از 
گذشته تقویت شده و هر روز هم بانک جدید به آن می پیوندد. ما این ۴ میلیون نفر 
را از بانک های اطلاعاتی که در هیچ کجا بیمه نبودند پیدا کردیم و تحت پوشش 

قرار دهیم.
ربیعی افزود: شهرداری ها و وزارت کشور هم به ما کمک کردند، حتی روی 
شناسایی دستفروشان و پیک های موتوری حرکت کردیم و الان این بانک، بانک 
کاملی است اما با قطعیت نمی توانیم بگوییم که می تواند همه را تحت پوشش قرار 

بدهد. ولی در هر حال امروز بانک ما بسیار بهتر از قبل عمل می کند.
فوت مبتلایان به کرونا روند کاهشی دارد 

افزایش  رغم  به  امروز  گفت:  جمهوری  رییس  اجتماعی  ارتباطات  دستیار 
عددی مبتلایان که ناشی از غربال گری و بیماریابی فعال در کشور و همچنین 
فرهنگ سازی و آموزش و ایجاد حساسیت میان مردم بوده،  آنچه مهم است اینکه 
در پایان خط مبارزه با کرونا کاهش مرگ ومیر مبتلایان به کووید ۱۹ است که 

اکنون با یک شیب رو به پایین در حال حرکت است.  
اگر آمریکا مشتاق به گفت و گو با ایران است، به برجام بازگردد

سخنگوی دولت در پاسخ به این پرسش که ترامپ دوباره موضوع مذاکره با ایران 
را مطرح کرده و تبادل زندانیان را مقدمه ای برای آن می داند آیا ایران این مذاکره و 
پیشنهاد مذاکره را جدی تلقی کرده و برای آن برنامه دارد یا خیر؟ گفت: یادآوری 
می کنم که مسائل انتخاباتی آمریکا موضوع داخلی آن کشور بوده و ما کاری به آن 
نخواهیم داشت و بر اساس منافع ملی خود و با توجه به رفتارهای خلاف عرف 

مقامات آمریکا و بدون توجه به مسائل داخلی آنها تصمیم گیری خواهیم کرد.
ربیعی با یادآوری اینکه بنای ما تصمیم گیری بر اساس انتخابات آمریکا و اینکه 
چه کسی رای خواهد آورد نیست و مبنای ما منافع ملی است، اظهارداشت:  
ما هیچ نشانه ای از واقعی بودن توییت های رییس جمهوری آمریکا مشاهده 
نمی کنیم، تمایل دولت آمریکا برای مذاکرات جدی و ثمربخش علائمی دارد 
که در این اظهارات دیده نمی شود. پیش از این هم اعلام شده است در صورتی 
که آمریکا مشتاق گفت و گو و با ایران است می تواند با به میز مذاکرات با حضور 

کشورهای باقیمانده در برجام که خود آن را ترک کرده بازگردد.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری با بیان اینکه نسبت به دعوت آقای 
ترامپ به مذاکره و توافق چیزی بیشتر از یک نمایش سیاسی باشد، خوشبین 
نیستیم، گفت: آمریکا هم می داند برای رسیدن به شرایط مساعد و هرگونه 
دیپلماسی موفق با ایران چه کارهایی باید انجام دهد و خود آنها واقف هستند. 
ما بارها اعلام کردیم در سال های گذشته اعتماد ما نسبت به صداقت و جدیت 
و همچنین نتیجه بخش بودن مذاکرات از بین رفته است برای اصلاح آن باید هر 

آنچه را که یک جمله به تخریب کرده اند از نو بسازند.
دولت برنامه ای برای افزایش قیمت گازوئیل ندارد

سخنگوی دولت در پاسخ به سوالی درباره برنامه دولت برای افزایش قیمت 
گازوییل اظهار داشت: دولت برنامه ای در این زمینه ندارد و براساس قانون بودجه 
سال ۹۹، هنوز پیش بینی در این زمینه صورت نگرفته لذا دولت نیز برنامه ای در 

این خصوص ندارد.
 واردات کالاهای غیرضروری ممنوع می شود

خبرنگاری درباره برنامه های وزارت صنعت، معدن و تجارت برای جهش تولید 
پرسید که سخنگوی دولت پاسخ داد: یکی از استراتژی های چهار گانه وزارت 
صمت در بحث جهش تولید، تامین و توسعه ساخت داخل بوده است. براساس 
این استراتژی، واردات کالاهای دارای مشابه داخلی، قطعات و کالاهایی که 
امکان ساخت آنها با تکیه بر توان داخلی وجود دارد، ممنوع و ثبت سفارش آنها 

متوقف شده است.  
به گفته ربیعی، فهرستی از کالاهای غیرضروری هم در دست تهیه است که این 
فهرست برای بررسی به دولت خواهد آمد و واردات آنها ممنوع می شود. واردات 
ایران صرفا کالاهای واسطه ای است یا کالاهایی است امکان تولید نداشته یا برای 
تولید در داخل، مقرون به صرفه نیست. سیاست مبارزه با قاچاق در این زمینه 

مکمل خواهد بود.  
براساس منافع ملی خودمان تصمیم می گیریم 

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری در پاسخ به این پرسش که تبادل 
زندانیان به ایران و آمریکا براساس چه رویکرد و معیاری بوده که همزمان در سایه 
بحران کرونا و بحران نژاد پرستی بار دیگر امکان گفت وگو را بین دو کشور مطرح 
کرده است، گفت: کاری به انتخابات داخلی آمریکا نداریم. ما براساس منافع ملی 

خودمان تصمیم می گیریم.  
وقت  چه  که  است  مربوط  ترامپ  آقای  دولت  سیاست  به  کرد:  اضافه  وی 
می خواهد خشونت و چه موقع می خواهد مقاومت به خرج دهد. از خشونت به 
خرج دادن آنان واهمه ای نداریم و همچنین به قول معروف سیاست "در باغ سبز 

نشان دادن" شان برای ما مهم نیست.
سخنگوی دولت خاطرنشان کرد: هر گاه منافع ملی ایجاب کند براساس 
شرایطی که گفتیم، تصمیمات خود را اتخاذ خواهیم کرد. تهدیدات شان در 
شورای امنیت برای قطعنامه تمدید دستیابی به تسلیحات را ناقض قطعنامه 
۲۳۳۱ می دانیم و هیچ حقی برای تمدید محدودیت دستیابی به تسلیحات قائل 

نیستیم.
ربیعی تصریح کرد: هر کشوری هم در شورای امنیت بخواهد برای تغییر زمان 
بندی برای تمدید قطعنامه تلاش کند عواقب خطیری خواهد داشت و اعلام می 

کنم آمریکا و همکارانش باید عواقب کلی آن را برعهده بگیرند.
 با افزایش حق مسکن هشت درصد به مزد کارگران اضافه شد

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری همچنین در پاسخ به سوالی 
درباره افزایش حق مسکن کارگران به ۳۰۰ هزار تومان و کاهش حق سنوات 
کاهش اظهارداشت: آنچه که صورت گرفته به نفع کارگران و مورد درخواست آنان 
بوده است. نمایندگان کارگران در شورای عالی کار در جلساتی که با آنها داشتم 

درخواست داشتند.
وی با بیان اینکه این افزایش به کارگران جدید و بدون سابقهکمک می کند، 
گفت: این پایه سنوات است جابجا می شود و این در بازنشستگی و اضافه کار به 

نفع جامعه کارگری است.

 ربیعی گفت: با تصمیمی که اتخاذ شد و با افزایش حق مسکن، مزد کارگران 
حدود ۸ درصد افزایش پیدا کرد. الان حداقل دستمزد به یک میلیون و ۹۱۱ هزار 
تومان رسید و مجموع دریافتی کارگران با دو فرزند ۴۴.۴ درصد افزایش پیدا کرد. 
اگر درست محاسبه کرده باشم یک کارگر با یک اولاد دو میلیون و ۹۰۰ هزار تومان 

و با دو اولاد سه میلیون و ۹۲ هزار تومان حقوق خواهد گرفت.
سخنگوی دولت با اشاره به اینکه میزان اثر تصمیمی که گرفته شده بر سنوات 
بازنشستگی و اضافه کار هم بیشتر شد، گفت: مجموع دریافتی کارگران با دو 
فرزند افزایش قابل توجهی داشت و ما خوشحال هستیم که این اتفاق صورت 

گرفت و رضایت نسبی کارگران را به دنبال داشت.
 ربیعی در عین حال گفت: دولت می داند و توجه دارد که زندگی کارگران مانند 
بازنشستگان دولت زندگی سختی است در دوران کرونا هم بسیاری از کارگران 
آسیب خوردند. مطمئن هستیم که این تصمیم همه مشکلات جامعه کارگری را 
نمی تواند برطرف کند اما تا حدودی به ترمیم مزدشان کمک کرد و پایه هم شد اگر 

سال آینده افزایش یافت، بتواند حالت بهتری برای کارگران داشته باشد.
وی گفت: این تصمیم یک جلسه ۸ ساعته شورای عالی کار و با  درخواست 
کارگران بوده که خوشبختانه کارفرمایان هم در ساعات پایانی آن را پذیرفتند که 

کمک بیشتری به کارگران کنند و خوشبختانه سه جانبه هم امضا کردند.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری خاطرنشان کرد: این تبعات تعین 
۱۷۵,۰۰۰ تومان برای حق سنوات در  طبقه بندی مشاغل هم تاثیر دارد و در 
طبقه بندی مشاغل هم بدون افزایش در کل پرداخت، با جابجایی شاید ۷۵ هزار 
تومان از حق سنوات و افزودن این آیتم به حداقل مزد آثار مفید دیگر آن در افزایش 

مزد سال آینده هم بیشتر دیده خواهد شد.
 بیمه بیکاری مشمول کارگران  ساختمانی خواهد شد

ربیعی در پاسخ به پرسشی درباره گله کارگران ساختمانی از بیکاری، دریافت 
نکردن وام معیشتی و بیمه و برنامه دولت در این مورد، گفت: شورای عالی کار 
جایی نیست که در آن درباره حقوق بازنشستگان تصمیمی گرفته شود. من 
نماینده کارگران و هم وزیر کار در این شورا بودم. حداقل دستمزد کارگری در 
حداقل دریافتی بازنشستگی تاثیر میگذارد. البته خود سازمان تامین اجتماعی با 
شرکای خودش باید توافق کند که چگونه در سطوح آن را اعمال کند یعنی اساس 

چانه زنی روی این موضوع در جای دیگر است نه در شورای عالی کار.
سخنگوی دولت افزود: درباره کارگران ساختمانی سعی کردیم وام ۳ میلیونی 
معیشت به افرادی که در جایی بیمه نبودند اختصاص دهیم. براساس اینکه چه 
کسانی بیمه دارند یا ندارند کار آماری صورت گرفت و متناسب با پولی که سازمان 
هدفمندی به تامین اجتماعی می دهد، باید بیمه شوند ولی سازمان تامین 

اجتماعی معطل این پول نماند و بیمه آنها کماکان ادامه یافته است.
وی ادامه داد: آنها در سبد معیشتی قرار گرفتند و هم روز گذشته در ستاد 
اقتصادی دولت تصمیمی گرفتیم که این تصمیم به ستاد ملی مقابله با کرونا 
می رود. براساس چارچوبی که قانون تامین اجتماعی برای بیمه بیکاری تعیین 
کرده است فقط به افرادی میتوانستیم بیمه بیکاری بدهیم که این افراد سه 
درصدشان توسط کارفرما پرداخت شده باشد و در حوزه مشخصی باشند. با 
تصمیمی در ستاد که دیروز گرفته شد و فکر میکنم شنبه آینده آن را تصویب کنیم 

بیمه بیکاری مشمول این کارگران خواهد شد.
آمار پزشکی قانونی درباره حوادث آبان ماه دقیق است 

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری درباره آمار قطعی جانباختگان و 
مصدومان آبان ۹۸ از سوی وزارت کشور و همزمانی آن با زمان شیوع کرونا گفت: 
آمار و ارقام که در دوران کرونا و یا خارج از آن تغییر نمی کند؛ واقعا نیاز بود که 

سازمان پزشکی قانونی آمار را به تفکیک و دقیق اعلام کند.
سخنگوی دولت با  اشاره به گزارش آماری )عبدالرضا رحمانی فضلی( وزیر 
کشور در رسانه ملی آمار افزود: رییس جمهوری هم پیش تر گفته بودند مسئولیت 
اعلام این آمار به عهده قوه قضاییه است، اما برای آن که افکارعمومی در این زمینه 
روشن شود، وزیر کشور در رسانه ملی آمار را کامل با تناسب ها و بر اساس آمار 

استخراجی، گزارش داد.
وی افزود: البته بهتر بود یک دستگاه نظارتی آمارها را  اعلام کند که »مجتبی 
ذوالنوری« رییس کمیسیون امنیت ملی وقت مجلس شورای اسلامی به عنوان 
یک دستگاه نظارتی آمار را اعلام کرد؛ و مبنای اصلی آن نیز بر اساس گزارش 
پزشکی قانونی بود و ناظر به حوادث، درگیری ها، جزییات و دسته بندی شرایط 

منجر به جانباختن افراد، ارائه شده است.
ربیعی، آمار پزشکی قانونی درباره حوادث آبان ۹۸ را دقیق و قابل اتکا دانست 
و گفت: البته آمارهای مختلفی وجود دارد، اما آمار آنها دقیق است و بر اساس آن 
مشخص است که چه تعدادی و به چه شیوه ای در حوادث آبان ماه جان باخته 

اند.
۳۷۴ فقره آتش سوزی از اوایل فروردین تا ۱۷ خرداد

سخنگوی دولت در پاسخ به سوالی درباره آتش سوزی های اخیر اظهار داشت: 
این موضوع در جلسه یکشنبه و جلسه قبلی دولت مورد بحث قرار گرفت چرا که 
حادثه بسیار مهمی بود.  ما از اوایل فرورین تا ۱۷ خرداد، ۳۷۴ فقره در عرصه های 
این حریق ها عمدتا در استان کهگیلویه،  از  طبیعی حریق داشتیم. ۶ مورد 
خراسان و منطقه گچساران، بهبهان، خوزستان و دشتستان بوشهر اتفاق افتاده 
بود که مناطق صعب العبوری بودند و حریق به سختی در این مناطق مهار شدند، 

وزش باد هم وجود داشت و امکانات خیلی مهیا نبود.
وی ادامه داد: با تمهیداتی که در مراحل مختلف صورت گرفت و ۱۵ میلیارد 
تومان اعتبار برای تامین هزینه  اطفای حریق جنگل ها به سازمان جنگل ها داده 
شد. ۵۰ میلیارد تومان هم برای سوخت هواپیماها و هلی کوپترها به وزارت دفاع 

داده شد.
ربیعی خاطرنشان کرد: به استانداران به استناد ماده ۱۸ قانون سازمان مدیریت 
بحران مبنی بر استفاده از اعتباراتی که به جز حقوق و دستمزد می توانند هزینه 

کنند اجازه داده شد از اطفای حریق نیز استفاده کنند.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری افزود: هفته گذشته هم جلسه ای  
با مشارکت سازمان جنگل ها و مراتع و سازمان حفاظت محیط زیست برگزار شد 
که مدیرکل های همه استان ها در آن جلسه حضور داشتند و در این باره تبادل 

نظر صورت گرفت.
سخنگوی دولت از اختصاص ۲ میلیارد تومان برای خرید ایستگاه ویژه حمل 
آب خبرداد و گفت:  اگر بخواهم از عددهای آماری صرفنظر کنم، ۱۰ هزار نیروی 
واکنش سریع الان از مجموع نیروهای نظامی، بسیج، مردمی، جنگلبانی و 
محیط زیست پیش بینی شده آموزش ببینند و لباس های مخصوص اینها هم 

خریداری شده و در اختیارشان قرار گرفت.
پرداخت یارانه به موالید جدید تغییر نکرده است

ربیعی با اشاره به مصوبه دولت درباره »یارانه موالید جدید« و انتقادهای که 
برخی رسانه ها کرده اند، گفت: شاید برخی رسانه ها در این زمینه نظراتی هم 
داشته باشند و نقد کنند، هیچ اشکالی هم ندارد، اما اظهار نظر برخی مقام های 
مسئول، جای تعجب دارد که مصوبه را کامل نمی خوانند و نظرات غیرکارشناسی 
بیان می کنند، زیرا هدف از این مصوبه مواردی نیست که آنها در رسانه ها و 

مصاحبه بیان کردند.  
سخنگوی دولت افزود: در این مصوبه نحوه پرداخت یارانه به موالید جدید مانند 

سال های گذشته است و تغییر نمی کند و جای نگرانی هم نیست.  
وی گفت: آنچه که در این مصوبه وجود دارد موضوع شناسایی و تایید مشمولان 
دریافت یارانه نقدی است، که مثلا اگر پرداخت یارانه به خانواده حذف شود، اما 
قصد داریم به فرزند جدید خانواده یارانه پرداخت شود این موضوع در وزارت 
کار، تعاون و رفاه بررسی شود که اگر در فهرست حذفی خانواده هایی که مجلس 

تصویب کرده است، قرار دارند، از هم اکنون یارانه پرداخت نکنیم.  
ربیعی با اشاره به این که وزارت رفاه مسئول بررسی حذف دهک ها و صدک ها 
و خانواده ها از فهرست یارانه بگیران است، گفت: آیین نامه اجرایی تبصره ۱۴ 
بودجه این موضوع را به این وزارتخانه واگذار کرده است و سال های قبل هم به 
همین روش انجام شده و تغییری صورت نگرفته است و جای هیچ گونه نگرانی 

هم نیست.

سخنگوی دولت :

مسئولان افغانی  تحت تاثیر القائات رسانه های معاندقرار نگیرند؟برای تبادل زندانیان ایرانی در آمریکا، آمادگی کامل داریم

فرصت طلبان در پی تخریب روابط
 کابل- تهران

رفتارهای نه چندان سازنده مسئولان افغانستانی در دو حادثه ای که اخیرا 
برای اتباع این کشور که ورود غیرقانونی به ایران داشتند، رخ داد، می تواند 
موجب شکل گیری سوءتفاهم در روابط دو کشور و برهم خوردن امنیت روانی 

چند میلیون مهاجر افغانستانی ساکن در ایران شود. 
 طی دو ماه گذشته، دو رخداد مشکوک، فرصت طلبان را بر آن داشت تا 
در روابط میان ایران و افغانستان اختلال ایجاد کنند. در نخستین حادثه که 
بیش از ۴۰ روز پیش رخ داد بر اساس ادعای طرف افغانستانی شماری از 
اتباع این کشور که قصد ورود غیرقانونی به ایران را داشتند در رودخانه هریرود 
غرق شدند. در آن حادثه که به مدد رسانه های معاند فارسی زبان بازتاب 
گسترده ای پیدا کرد، جمهوری اسلامی ایران از همان ابتدا تمام تلاش خود 
را به کار بست تا ابعاد کامل و دقیق موضوع، فارغ از هیاهوی رسانه ای بررسی 

و واقعیت ماجرا مشخص شود.
حادثه دوم اما ۱۴ خرداد در یزد اتفاق افتاد و یک خودروی حامل اتباع 
افغانستانی که به صورت غیرقانونی وارد کشور شده و توسط قاچاقچیان 
انسان در حال انتقال به شهرهای دیگر بودند، پس از مشکوک شدن پلیس 
و بی توجهی راننده به فرمان ایست از ناحیه چرخ عقب مورد اصابت گلوله 
ماموران قرار گرفت و به دلیل سرعت بسیار بالا نهایتا پس از طی ۸ کیلومتر 
چند  و  شد  آتش سوزی  دچار  آسفالت  با  خودرو  رینگ  اصطکاک  بدلیل 

سرنشین آن کشته و مجروح شدند.
این واقعه نیز بلافاصله از سوی رسانه های معاند و برخی اکانت های وابسته 
به آنها در شبکه های اجتماعی تبدیل به موجی سنگین علیه کشورمان شد و 
با واکنش غیر دیپلماتیک مسئولین افغانستانی، فضایی هیجانی ایجاد کرد.

این در حالی است که در اتفاق قبلی، مسئولین ایرانی ضمن ابراز همدردی 
با سانحه دیدگان، تمام تلاش خود را برای بررسی اصولی موضوع به شکل 
مشترک و به دور از هیجانات کاذب القایی از سوی رسانه های مغرض به کار 

بستند اما متاسفانه جریانی در داخل افغانستان مانع از تحقق این مهم شد.
با توجه به وجود اسناد و شواهد متعدد در رد هرگونه کوتاهی قانونی یا 
اخلاقی از سوی ماموران ایرانی و البته موضع گیری های نه چندان دوستانه 
برخی  فشارهای  با  ارتباط  بدون  می رسد  نظر  به  که  افغانستان  مقامات 
کشورهای معاند جمهوری اسلامی نیست لازم است برخی ملاحظات در 

این خصوص مورد توجه قرار بگیرد:
اول؛ موضوع احترام به اتباع بیگانه در ایران به ویژه مردم افغانستان به 
عنوان همسایگان هم زبان و هم فرهنگ، همواره مدنظر مسئولین و مردم 
ایران بوده است. نباید از نظر دور داشت که مهاجران افغانستانی ساکن ایران، 
همچون یک شهروند ایرانی از تمامی حقوق انسانی و شهروندی از جمله 
آموزش، بهداشت، تحصیل رایگان، خدمات اجتماعی، یارانه های پنهان و... 
برخوردارند تا جایی که رهبر انقلاب سال ها قبل حتی دستور ایجاد امکان 

تحصیل برای کودکان مهاجر غیرقانونی را نیز صادر کردند.
با دقت انجام شده و سردار  دوم؛ تحقیقات در خصوص حادثه هریرود 
حسین اشتری فرمانده ناجا نیز مجددا توضیحاتی را در مورد رخداد منطقه 
مرزی هریرود ارائه کرد و گفت: »با توجه به شرایط سیاسی حاکم بر کشور 
دوست و همسایه افغانستان و فشارهای احتمالی به این کشور در عدم 
همکاری با کمیته کارشناسی، احساس می شود عملا قصدی برای بررسی 
ندارد. غرق شدن  ابعاد حادثه وجود  و روشن شدن  ادله موجود  مشترک 
چند تبعه افغانستانی در رودخانه مشترک مرزی و در خاک کشور افغانستان 
ارتباطی با مرزبانی نداشته و در بررسی ها مشخص شد که قصوری از سوی 

مرزبانان ایران، صورت نگرفته است.«
موضع گیری رسمی عالی ترین مقام انتظامی جمهوری اسلامی ایران در 
کنار تحقیقات گسترده و متعددی که در این رابطه از سوی نهادهای مسئول 
صورت پذیرفته، نشان دهنده اهمیت رخدادهای اخیر برای ایران است اما 
آنچه که این روزها با آن مواجه هستیم بیانات تند مقامات رسمی افغانستان 
درباره این حوادث و جابجا شدن جایگاه طلبکار و بدهکار در وقایع اخیر 

است.
سوم؛ باید به مسئولین افغانستان یادآوری کرد راه حل مشکلاتی از این 
دست، همکاری دوستانه و مشترک میان دو کشور و به دور از جنجال های 
رسانه ای و القائات دشمنان مشترکی است که به دنبال بر هم زدن روابط میان 
این دو همسایه هستند. سرویس های بیگانه در تمامی این سال ها نشان 
داده اند به دنبال فرصتی هستند تا با بر هم زدن روابط استراتژیک میان ایران 
و همسایگانش از جمله افغانستان بحران های ساختگی را بر روابط گرم دو 
کشور حاکم نمایند. به همین دلیل باید مقامات سیاسی توجه داشته باشند 
که در بازی طراحی شده از سوی دشمنان وارد نشده و مستقلًا در جهت رفع 
ابهامات و اتخاذ تمهیدات مشترک برای جلوگیری از وقوع رخدادهای مشابه 

اقدام کنند.
چهارم؛ هر دو حادثه که منجر به حساسیت هایی در دو کشور شده است 
به موضوع مشترک ورود غیرقانونی اتباع افغانستانی به داخل خاک ایران 
مرتبط است. در این خصوص باید یادآور شد که عبور افراد از مرزها باید توسط 
هر دو کشور کنترل شود و مرزبانی ناجا دقیقا به وظیفه اش مطابق قوانین 
داخلی و بین المللی عمل کرده و خواهد کرد. این در حالی است که مرزبانان 
افغانستان به بهانه های واهی از عمل به وظایف خود در این حیطه سر باز 

زده اند.
نباید از نظر دور داشت که عبور غیرقانونی از مرزهای یک کشور در هر 
نقطه ای از دنیا جرم محسوب می شود و تمامی نیروهای مرزبانی در سراسر 
دنیا مانع از وقوع آن می شوند. ضمن اینکه این حق برای ایران محفوظ است 
که برای جلوگیری از ورود مواد مخدر، گروه های تروریستی و... به دقت و با 

حساسیت از مرزهای خود دفاع کند.
پنجم؛ از آنجا که اصل اخلاق و حفظ حقوق انسان ها همواره یک اصل و 
اولویت برای ایران بوده در مرزبانی ایران تحقیقات کاملی در این زمینه انجام 
شد تا در صورت هرگونه خطا یا کوتاهی از سوی مامورین ایران با آن مطابق 
قانون برخورد شود و بر همین اساس مشخص شد که هرگونه خطا یا قصوری 
از طرف ایران منتفی است، لذا بدیهی است که دولت افغانستان نیز باید با 

ارائه اسناد و شواهد محکمه پسند مدعیات خود را ارائه و پیگیری نماید.
ششم؛ به طور طبیعی اینگونه رفتارهای نه چندان سازنده از سوی مسئولین 
افغانستانی میتواند پیچیده ترشدن موضوع را بدنبال داشته و در طول زمان 
موجبات برهم خوردن امنیت روانی چند میلیون مهاجر افغانستانی ساکن در 

ایران را نیزبه مخاطره بیاندازد.
طی سال های پس از انقلاب، ایران بهترین میزبان برای همسایگان شرقی 
خود بوده و این مسئله به خوبی در جامعه قابل مشاهده است. حضور اتباع 
رسمی افغانستانی در محیط های کاری و تحصیلی در کنار مردم ایران موید 
این نکته است که ایران بر اساس اصل نوع دوستی و تکریم همسایگان، 
همواره مقصدی امن برای اتباع همسایگان خود بوده و این رویکرد هیچگونه 

مشابهی در سایر کشورهای مدعی دفاع از حقوق مهاجرین ندارد.



توییت امیرآبادی درباره شفاف سازی ساخت یک مدرسه علمیه 
 احمد امیرآبادی فراهانی نماینده قم در مجلس در توییتی خواستار شفاف سازی ساخت 
مدرسه علمیه متعلق به آیت الله صادق آملی لاریجانی، رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام 
در شهر قم شد. وی در این توییت با بیان این که در دوران ریاست آیت الله آملی لاریجانی بر قوه 
قضاییه مدرسه علمیه ولی عصر در قم بازسازی شد، خواستار انتشار ریزهزینه های ساخت این 
مدرسه شده است.امیرآبادی پیش تر هم در برنامه تلویزیونی در شبکه مجازی به نام »به وقت 
قم«، در پاسخ به سوال مجری که از وی پرسید: نقد شما به ساخت این مدرسه چیست؟ پاسخ 
داد: اگر نماینده مجلس برای اظهارنظر در امور کشور آزاد است،  چرا باید در مساله ساخت و 
ساخت رییس قوه قضاییه در شهر قم نتواند نظر دهد؟ با وجود این که این مدرسه علمیه تخلف 
ساختمانی دارد.وی افزود: همچنین مجموعه ای که پشت کوه خضر ساخته می شود، تخلف 
ساختمانی دارد، چرا نباید بگوییم؟ ما نگوییم دشمن می گوید؛ باید بگوییم تا اصلاح شود. البته 
این موارد را قبلا به افرادی که لازم بوده گفته ام، وقتی توجه نمی شود حتما جایی مطرح می کنم 
تا توجه شود.امیرآبادی گفت: شفاف به مردم بگویند منابع مالی این ساختمان از کجا تامین 
شده است،  چطور است که از من نماینده مجلس بارها می پرسند که دارایی و سرمایه شما چه 

میزان است و صدها شایعه برای من درست می کنند.

واگذاری امتیاز نماینده فوتسال قم در لیگ برتر به زنجان
 تیم فوتسال اسپیناس زنجان امتیاز تیم لیگ برتری محمد سیمای قم را خریداری کرده 
است.به گزارش پایگاه خبری فوتسال ایران، تیم فوتسال محمد سیمای قم که در دو فصل 
اخیر لیگ برتر فوتسال به جمع هشت تیم برتر پلی آف راه یافت امتیاز خود را واگذار کرد.رسول 
قلی زاده مالک و مدیرعامل این باشگاه پس از پایان بازی های این فصل لیگ برتر از عدم حمایت 
مسئولان شهر قم و فروش امتیاز این تیم به یکی از متقاضیان برای پرداخت بدهی های این 
باشگاه خبر داد. شنیده می شود امتیاز این باشگاه در قبال دریافت مبلغ یک میلیارد تومان به 
باشگاه اسپیناس زنجان که در لیگ دسته اول فوتسال حضور دارد واگذار شده است. البته این 
انتقال امتیاز هنوز نهایی نشده و اداره کل ورزش و جوانان قم باید خروج امتیاز این تیم از استان 
را تائید کند که هنوز این اتفاق رخ نداده است اما به نظر می رسد عزم مالک باشگاه قمی برای 

واگذاری امتیاز این تیم با توافقی که با زنجانی ها داشته جدی است.

همتی نامزد نمی شود؟
فرید مدرسی فعال سیاسی اصلاح طلب درباره کاندیداتوری همتی رئیس کنونی بانک مرکزی 
در صفحه توئیترخود اذعان کرد که »آقای عبدالناصر همتی نامزد انتخابات ۱۴۰۰ نیست.« و 
گفت که نه او و نه هیچ یک از اعضای هیئت دولت آقای روحانی »تمایلی برای کاندیداتوری 
ریاست جمهوری ندارند.«همزمان با این گفته مدرسی، سایت اقتصاد نیوز بدون این که از 
همتی یا شخصی دیگر اسم بیاورد، مدعی شد که »یکی از مقام های اقتصادی دولت حضورش 

در انتخابات ریاست جمهوری قطعی شده و ستاد های خود را در کشور فعال کرده است.« 

صدر رییس خانه احزاب ایران شد
شهاب الدین صدر با کسب اکثریت آرا به ریاست خانه احزاب انتخاب شد. به گزارش ایسنا، 
در جلسه عصر دیروز شورای مرکزی خانه احزاب شهاب الدین صدر، جمشید ایرانی و قدرت 
الله حشمتیان کاندیدای ریاست دوره ای این مجموعه شدند که در نهایت با انصراف حشمتیان 
دو کاندیدای دیگر با یکدیگر رقابت کردند.در نهایت شهاب الدین صدر دبیرکل جبهه پیشرفت، 
رفاه و عدالت با کسب ۸ رأی و در رقابت با جمشید ایرانی دبیرکل حزب فرزندان ایران با ۶ رأی به 

عنوان رئیس خانه احزاب انتخاب شد.

هشدار آذری جهرمی نسبت به کلاهبرداری تلفنی از مردم 
محمدجواد آذری جهرمی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در توئیتی نسبت به کلاهبرداری 
تلفنی از مردم هشدار داد. آذری جهرمی بامداد دوشنبه در این توئیت افزود: امروز ۳ تماس 
داشتم. همه قربانی کلاهبرداری تلفنی. ۵میلیون تومان از آنها دزدی شده بود.او گفت: دزدها 
خود را مجری رادیو جا زده  و گفته اند باحضور وزیر جوان قرعه کشی شده و جایزه ای برده اید. 
شماره کارت بانکی گرفته  و حسابشان را خالی کرده اند.وی تاکید کرد: لطفا دیگران را هم آگاه 

کنید تا کلاه سرشان نرود.

مسئول پروژه باغ پرندگان قم :

باغ پرندگان تا نیمه دوم امسال
 تکمیل می شود

مسئول پروژه باغ پرندگان قم با بیان اینکه از اوایل نیمه دوم سال این مجموعه 
برای استفاده عموم آماده سازی می شود، گفت: تاکنون ۲۱ میلیارد تومان برای 
احداث این پروژه هزینه شده است. سید مهدی هاشمی با بیان اینکه جانمایی 
باغ پرندگان قم از سال ۹۵ با دستور شهردار قم آغاز شده است، افزود: مساحت 
این مجموعه ۱۲ هکتار است که از این میزان ۶ هکتار فنس کشی شده و داخل 
آن طرح باغ پرندگان اجرا شده است. وی بیان کرد: تاکنون ۲۱ میلیارد تومان برای 
احداث باغ پرندگان هزینه شده که این هزینه به جز فضای سبز است و شامل 
عمران، ابنیه، برق، تأسیسات و قفسه های کوچک و بزرگ می شود. مسئول پروژه 
باغ پرندگان قم گفت: این مجموعه شامل ۱۱ قفسه است که ۹ قفسه ۲۰ متر 
مربع، یک قفسه ۸۰ متر مربع و یک قفسه ۱۰۰ متر مربع است. وی اظهار داشت: 
یک سوله بزرگ به مساحت دو هزار و ۷۰۰ متر مربع به ارتفاع هشت متر به صورت 
دومنظوره احداث شده که شامل گلخانه گرمسیری گیاهان گوشتی و کاکتوس ها 
و همچنین پرندگان حاره ای می شود و داخل سوله پرندگان آزادانه حرکت می کنند. 
هاشمی گفت: مجموعه ۶ هکتاری باغ پرندگان شامل کافی شاپ، رستوران، 

ساختمان اداری، نمازخانه، سرویس بهداشتی و غرفه تنقلات است.
اختصاص ۶۵ درصد مساحت باغ پرندگان به فضای سبز

وی ابراز کرد: ۶۵ درصد از این مجموعه به فضای سبز اختصاص داده شده که 
در آن فضای سبز به شکل خاصی طراحی شده است.

مسئول پروژه باغ پرندگان قم با بیان اینکه از ماه گذشته کاشت فضای سبز در 
این مجموعه آغاز شده است، افزود: قطعات بزرگ فضای سبز کاشته شده و تا 
یک ماه آینده کاشت مجموعه به اتمام می رسد. وی تصریح کرد: پیمانکار برای 

نگهداری پرندگان زینتی در نظر گرفته شده و قرارداد در مرحله انعقاد است.
وجود ۳۷۰۰ قطعه پرنده در باغ پرندگان قم

هاشمی همچنین با بیان اینکه از اوایل نیمه دوم سال باغ پرندگان برای استفاده 
عموم آماده سازی می شود، افزود: ۱۰۰ گونه پرنده در این پروژه به تعداد سه هزار 
و ۷۰۰ قطعه شامل طاووس، گروه پرندگان شکاری شامل عقاب، جغد و شاهین و 
پرندگان آبچر شامل غاز، اردک و پلیکان و گروه طوطی سانان، قرقاول و شتر مرغ وجود 
خواهد داشت که اکثر پرندگان در محوطه آزادانه در حرکت خواهند بود. وی بیان کرد: 
در مجموعه باغ پرندگان برکه ای واقع شده که آبشار انتهای پارک را تا ورودی پارک 
به طول ۵۳۰ متر مربع متصل می کند و عملیات احداث آن به اتمام رسیده است. 
مسئول پروژه باغ پرندگان قم در پایان گفت: مجموعه باغ پرندگان در میدان مفید، بعد 
از بلوار شهید آوینی، به سمت شهرک قدس بعد از موزه دفاع مقدس واقع شده است.

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم:

پارکومترهای هوشمند در قم نصب می شود
مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم از اجرای پارکومترهای 
هوشمند در قم خبر داد و گفت: در چهار خیابان اصلی شهدا، بلوار نیایش، بلوار 

محمدامین)ص( و ۱۹دی به زودی سیستم پارکومترهای هوشمند نصب می شود
 علی نیک با اشاره به مطالبه مردم برای ایجاد پارکینگ در هسته مرکزی شهر و 
معابر اصلی، اظهار داشت: باید بپذیریم ایجاد پارکینگ یک عامل تشویقی برای 

استفاده از خودروی شخصی و درنتیجه ایجاد ترافیک بیشتر است.
مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم با توصیه به مردم برای 
ناوگان  سیستم  گذشته  سال  یک  در  افزود:  عمومی،  حمل ونقل  از  استفاده 
پارک  جای  دغدغه  بدون  می توانند  مردم  و  پیداکرده  ارتقاء  بسیار  اتوبوسرانی 
سفرهای درون شهری خود را با ناوگان حمل ونقل عمومی انجام دهند. نیک از 
اجرای پارکومترهای هوشمند در قم خبر داد و گفت: پارکومتر یکی از سیستم های 
این  به روزرسانی  از سال گذشته  مدیریت پارک در معابر اصلی بوده و سازمان 
سیستم را در دستور کار قرار داده است. وی تصریح کرد: از سال گذشته سیستم 
قدیمی پارکومترهای در سطح شهر جمع آوری شده و در حال آماده سازی معابر 
برای نصب سیستم های جدید هستیم و تا پایان سال با مجوز شورای ترافیک ۳۲ 
معبر به سیستم پارکومتر جدید مجهز می شود. مدیرعامل سازمان حمل ونقل 
و ترافیک شهرداری قم از آماده سازی چهار خیابان اصلی شهدا، بلوار نیایش، 
بلوارمحمد امین)ص( و ۱۹دی خبر داد و خاطرنشان کرد: این چهار خیابان اصلی 
در حال رنگ آمیزی برای نصب پارکومتر بوده و به زودی سیستم های جدید نصب 
خواهد شد. نیک عملکرد سیستم های جدید را تشریح و بیان کرد: مبنای عملکرد 
سیستم های جدید پلاک خودروها بوده و هر نیم ساعت یک بار از پلاک خودرو 

عکس گرفته می شود و ۲۰ روز تا یک ماه فرصت پرداخت هزینه پارک وجود دارد.
وی ادامه داد: در این سیستم جدید کارت اشتراک حذف شده و هزینه پارک از 
طریق اپلیکیشن پرداخت می شود و همچنین نیم ساعت ابتدای پارک نیز رایگان 
خواهد بود. مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم هدف از اجرای 
این طرح را جابه جایی سریع خودروها در محل پارک دانست و ابراز کرد: هزینه 
تعیین شده به درجه بندی معابر بستگی داشته و درجه معابر را میزان تردد خودروها 
و تقاضای پارک مشخص می کند. نیک خیابان هدف را معبر درجه یک و خیابان 
شهدا را درجه دو معرفی و تصریح کرد: هزینه معابر درجه یک بعد از نیم ساعت 

رایگان هزار و ۲۰۰ تومان، درجه دو یک هزار تومان و درجه سه ۸۰۰ تومان است.

معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم  خبرداد:

صدور حکم تخریب برای تخلف اضافه 
طبقات در ساختمان ها

معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم گفت: افرادی که براساس پروانه اضافه 
طبقات دارند مشمول حکم تخریب کمیسیون ماده ۱۰۰ می شوند.  غلامرضا جانقربان 
، با بیان اینکه افرادی که براساس پروانه اضافه طبقات دارند مشمول حکم تخریب 
کمیسیون ماده ۱۰۰ می شوند، گفت: به همین خاطر موارد زیادی آرای تخریب داریم 
که در دوره های مختلف تجدید نظر هم تایید شده و باید تخریب صورت گیرد. معاون 
شهرسازی و معماری شهرداری قم با تاکید بر اینکه با افزایش کنترل ساخت و ساز 
شاهد کاهش چشمگیر تخلف در طبقات بوده ایم، اظهار کرد: از نظر فنی در حوزه 
ساخت و ساز وضعیت خوبی در شهر قم وجود دارد و از نظر رعایت ۲۴ مبحث مقررات 
ملی ساختمان که بخش های مختلف ساختمان را در بر می گیرد وضعیت قابل قبولی 
شکل گرفته است. جانقربان ادامه داد: البته از نظر شهرسازی شرایط مورد قبول ما 
نیست و نیاز است که مردم همکاری بیشتری با شهرداری داشته باشند و مطابق با 
ضوابط و طرح تفضیلی ساخت و ساز داشته باشند تا سرانه های مختلف مورد نیاز شهر 
محقق شود. وی گفت: اگر مردم مطابق پروانه ساخت و ساز داشته باشند قطعا کیفیت 
زندگی در شهر هم افزایش خواهد یافت و شاهد شاخص های مطلوب شهرنشینی 

خواهیم بود و سیما و منظر مطلوب شهری محقق می شود.

مدیر منطقه چهار قم تاکید کرد:
لزوم افزایش فضاهای ورزشی در محیط شهری 

مدیر منطقه چهار قم از احداث اولین سالن ورزشی چند منظوره در خیابان شهدای 
ناجا در منطقه خبر داد.  مهدی اصفهانیان مقدم با اشاره به اینکه توسعه زیرساخت های 
ورزشی از اولویتهای مدیریت شهری می باشد، اظهار داشت: به طور حتم ساخت 
سالن ها و فضاهای ورزشی در سطح شهر و ایجاد امکانات مطلوب و مناسب ورزشی 
جهت استفاده شهروندان، نشان از عزم بالای این مجموعه در افزایش میانگین سرانه 
ورزشی برای هر شهروند دارد. مدیر منطقه چهار قم با تأکید بر لزوم افزایش فضاهای 
ورزشی در محیط شهری، از پیشرفت ۶۰ درصدی سالن ورزشی منطقه ۴ خبر داد 
زمینه  در  و خدماتی  از وظایف عمرانی  بر طیف وسیعی  افزود: شهرداری علاوه  و 
توسعه فضاهای ورزشی نیز به منظور تأمین فضاهای لازم برای گذراندن اوقات فراغت 
شهروندان و ارتقاء سطح سلامت جسمی و روانی آنان و پرداختن به امر ورزش در محیط 
شهری اقدامات متعددی را عملیاتی کرده است و در حال حاضر عملیات عمرانی 
احداث سالن ورزشی چند منظوره در منطقه ۴ در زمینی به مساحت ۲۴۰۰ متر مربع 
در اواخر سال ۹۶ آغاز و با اعتباری بالغ بر ۱۰۰ میلیارد ریال در حال احداث می باشد 
که با پیشرفت ۶۰ درصدی اقداماتی از قبیل فنداسیون، اسکلت بندی، کرسی چینی، 
نبشی کشی، عایق کاری و دیوارکشی ساختمان اداری، کف سازی، نازک کاری و اجرای 

نمای دو طرفه دیواره های پیرامونی انجام شده است.

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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نمای ویژه اکبر طبری با لباس زندان!

 مدیر حوزه های علمیه با بیان اینکه حوزه باید 
و  انقلابی تر  اجتماعی تر،  بیدارتر،  پاسخگوتر، 
مجموعه ای  عالی  شورای  افزود:  باشد،  علمی تر 
از اسناد مدیریت حوزه را به تصویب نهایی رسانده 

است.
آیت الله علیرضا اعرافی ظهر دوشنبه در اجلاسیه 
مدیران استانی و معاونین و مدیران مدارس علمیه 

مرکز استان با اعضای شورای عالی حوزه های علمیه 
به صورت  علمیه  حوزه های  مدیریت  مرکز  در  که 
ویدئو کنفرانس برگزار شد، با بیان اینکه حوزه با 
وجود پیشرفت های خود، برخی از ظرفیت هایش 
به فعلیت نرسیده است، افزود: آینده تشیع، مکتب 
اهل بیت )ع(، اسلام و بشریت به کار حوزویان گره 

خورده است.
وی با بیان اینکه حوزه باید پاسخگوتر، بیدارتر، 
افزود:  باشد،  علمی تر  و  انقلابی تر  اجتماعی تر، 
شورای عالی مجموعه ای از اسناد مدیریت حوزه را 
به تصویب نهایی رسانده است. عضو شورای عالی 
راه  جامع  نظام  ترسیم ۱۵  به  اشاره  با  حوزه های 
طی دراز مدت برای حوزه تصریح کرد: در شورای 
گسترش صدها مصوبه گذرانده شده و بسیاری از 
مجوزهای اصولی یا موقت تبدیل به دائم شده است 

و بخش هایی از قوانین این شورا نیز اصلاح شد.
وی بیان کرد: در شورای گسترش قلمروی تازه ای 
برای صدور مجوزهای حوزوی برای مراکز فرهنگی، 
تبلیغی و هنری در حوزه گشوده شده است که از 
جمله می توان به صدور هزار و ۲۰۰ مدرک برای 

ایثارگران اشاره کرد.
به  پژوهش  شورای  در  گفت:  اعرافی  الله  آیت 
عنوان یکی از شوراهای فعال نزدیک به ۵۰ طرح به 

تصویب رسیده است.
بخش های  با  ما  ارتباطات  داشت:  اظهار  وی 
افکار  از  گیری  بهره  برای  باید  حوزوی  مختلف 
در  حوزه  شدن  فعال تر  و  رسانی  اطلاع  دیگران، 

عرصه های مختلف بیشتر شود.
از  یکی  را  دیجیتال  ارتباط  باب  گشودن  وی 
اقدامات انجام گرفته نامید و افزود: بهره گیری از 
امکانات فضای مجازی در ارتباطات حوزوی بسیار 

اهمیت دارد.
مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور بیان کرد: در 
طرح آمایش کار ویژه های روحانیت شناسایی شد و 
بیش از ۵۰ نهادی که باید محصول حوزه را به کار 

بگیرند، شناسایی و نشانه گذاری شده است.
وی با اشاره به ایجاد درختواره دانشی در حوزه 
این  درختواره  این  در  مهم  نکته  افزود:  آموزش 
است که افق های دانشی حوزه تصویر شده و برای 
نخستین بار متن و قلب حوزه به تمام رسالت هایش 
توجه کرده است که این اقدام با همکاری نزدیک به 

۵۰۰ نفر از اساتید انجام شد.
آموزش  اینکه در حوزه  بیان  با  اعرافی  الله  آیت 
بیش از ۶۰ عنوان متن جدید پایه ریزی شد، تصریح 
کرد: در حوزه آموزش ارزیابی از مدارس و مراکز و 

رتبه بندی ها کلید خورده است.

آیت الله اعرافی:

حوزه علمیه باید پاسخگوتر و بیدارتر از گذشته باشد

مدیر مخابرات قم دردیدار با  سردار میرفیضی مطرح کرد:
نفش برجسته ارتباطات وفناوری اطلاعات در بحران کرونا

مدیر مخابرات قم با اشاره به بحران کرونا  گفت:در بحران کرونا نفش ارتباطات وفناوری اطلاعات 
برجسته شد و نشان داد هرچقدر در این زمینه بیشتر کار شود مردم در آسایش بیشتری بسر میبرند.

مهندس سید اسدالله دهناد در دیدار با فرماندهی جدید نیروی انتظامی استان قم اظهارداشت: 
با استفاده از تکنولوژی های جدیدارتباطی و مخابراتی میتوان امنیت را در تمامی زمینه ها ازجمله  
اجتماعی و اقتصادی در جامعه پایدار کرد. وی  در ادامه به بسترهای ارتباطی موجود دراستان اشاره 
کرد وگفت این شرکت آمادگی دارد با همکاری نیروی انتظامی در جهت استفاده حداکثری از این بستر 
برای افزایش امنیت جامعه استفاده شود. سردار میرفیضی فرمانده جدید نیروی انتظامی استان قم 
نیزدراین دیدار گفت:پلیس برای برقراری امنیت و نظم اجتماعی نیاز مبرم به استفاده حداکثری از 
فناوری های نوین اطلاعات وارتباطات داردو برای رسیدن به جامعه ایی امن استفاده حداکثری از 

فناوری اطلاعات وارتباطات از اولویت های ستاد نیروی انتظامی است.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم:

جهش تولید در گرو رعایت ملاحظات
 زیست محیطی است

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: دستیابی به جهش تولید و توسعه پایدار در گرو 
رعایت ضوابط و ملاحظات زیست محیطی در واحدهای صنعتی و خدماتی است.

سید رضا موسوی مشکینی در بازدید از تعدادی از واحدهای صنعتی در شهرک شکوهیه قم به 
مناسبت هفته محیط زیست در سخنانی اظهار داشت: بدون تردید دستیابی به جهش تولید و توسعه 

پایدار در گرو رعایت ضوابط و ملاحظات زیست محیطی در واحدهای صنعتی و خدماتی است. 
وی با بیان اینکه خوشبختانه توجه و آگاهی نسبت به مسائل زیست محیطی در جامعه بسیار بهبود 
یافته است، خاطرنشان کرد: باید بر اساس ضوابط و قوانین زیست محیطی، با قاطعیت در برابر افراد 

معدودی که به دنبال منافع و سودهای مقطعی و کوتاه مدت هستند، ایستادگی کنیم. 
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم بر ضرورت قدردانی از فعالان صنعتی که نسبت مسائل 
زیست محیطی مسؤولیت پذیر و دغدغه مند هستند تأکید کرد و گفت: باید در استان قم به دنبال 

توسعه صنایع و کسب و کارهای سبز و محصولات منطبق با اصول محیط زیستی باشیم. 
وی با بیان اینکه برای کنترل و کاهش آلودگی های زیست محیطی در واحدهای صنعتی، نوسازی 
خطوط تولید و بهره مندی از تجهیزات مدرن بسیار اهمیت دارد، تصریح کرد: امیدواریم با رعایت هرچه 
بیشتر اصول و ضوابط زیست محیطی در واحدهای صنعتی، بتوانیم از محیط زیست و سلامت عمومی 

جامعه به خوبی پاسداری کنیم. 

دردیدار شهردارقم و سردار فیضی تاکید کرد :
ضرورت تقویت همکاری ها برای ارائه خدمات بهتر به مردم 
در دیدار شهردار قم و فرمانده جدید نیروی انتظامی استان قم بر ضرورت تقویت همکاری ها برای ارائه 

خدمات بهتر به مردم تاکید شد.
انتظامی استان  با سیدمحمود میرفیضی فرمانده جدید نیروی  دکتر سیدمرتضی سقائیان نژاد 
قم دیدار و گفت وگو کرد. شهردار قم در این دیدار، با اشاره به خدمات مطلوبی که در پرتو همکاری 
و مشارکت شهرداری و نیروی انتظامی به مردم ارائه می شود اظهار کرد: تلفیق خدمات این دو نهاد 
موجب شده آرامش مردم در شهر بیش از پیش تامین شود. وی خاطرنشان کرد: شهرداری هزینه های 
سنگینی را در بخش های مختلف متحمل می شود و انتظار این است که در بخش هایی که نیازمند 
حمایت استانی و هزینه های قانونی مصوب مجلس شورای اسلامی است مساعدت لازم صورت گیرد.

فرمانده جدید نیروی انتظامی استان نیز دراین جلسه با اشاره به نقش همکاری شهرداری و ناجا 
در راستای تقویت خدمت رسانی به مردم گفت: کمک و حمایت شهرداری در راستای توسعه امکانات 

فناورانه و پیشرو در حوزه نظارت و کنترل ترافیک در شهر می تواند بسیار اثرگذار باشد.

مدیر دفتر مصرف شرکت توزیع نیروی برق استان قم گفت: مشترکین صنعتی که 
نسبت به کاهش پیک بار در ساعات اوج مصرف اقدام نمایند، پاداش دریافت می کنند.

داود سلیمانیان افزود: این طرح از ۱۷ خردادماه آغاز  شده و تا پایان مردادماه امسال 
واحدهای صنعتی  از صاحبان  این طرح  در  کرد:  اضافه  ادامه خواهد داشت. وی 
درخواست می شود مصرف خود را از ساعت ۱۳ تا ۱۷ کاهش دهند تا از خاموشی های 
اضطراری و ناخواسته در استان جلوگیری شود. به گفته وی،  پاداش این صنایع به میزان 
اختلاف مصرف در ساعات اوج بار نسبت به مصرف یک ماه گذشته این شرکت ها 
بستگی داشته و از طریق نرم افزار سامانه مدیریت پیک بار کشور محاسبه می شود. 
سلیمانیان بیان کرد: تاکنون یک هزار و ۳۰۰ تَن از صاحبان صنایع اقدام به عقد 
تفاهم نامه با شرکت توزیع نیروی برق استان نموده اند تا در ساعات اوج مصرف، نسبت 
به کاهش مصرف برق اقدام نمایند. وی با اشاره به این که سال گذشته بیش از ۴۱ 

میلیارد ریال تشویقی در قبوض مشترکین صنعتی اعمال شد، افزود: در صورت اعمال 
خاموشی اضطراری و عدم ثبت نام مشترکین، به آن ها پاداشی پرداخت نخواهد شد. 
وی گفت: شرکت هایی که دارای دیزل ژنراتور برق هستند، در صورتی که شماره سریال 
ژنراتور را در اختیار شرکت برق قرار دهند، این شرکت نسبت به درخواست گازوییل به 
نرخ دولتی از شرکت نفت اقدام می کند. مدیر دفتر مصرف شرکت توزیع نیروی برق قم 
افزود: از صاحبان صنایع بزرگ درخواست داریم نسبت به انعقاد تفاهم نامه با شرکت برق 
اقدام و به مفاد تفاهم نامه عمل کنند تا بتوانیم بدون خاموشی از پیک بار تابستان عبور 
کنیم. در حال حاضر بیش از ۵۷۰ هزار مشترک برق در استان قم وجود دارد؛ ۱۳ درصد 
برق قم در بخش کشاورزی، ۲۸.۴ درصد در بخش صنعت، ۳۶.۵۵ درصد در بخش 
خانگی، ۱۰.۴ درصد در بخش عمومی، ۹.۷۸ درصد سایر مصارف و ۱.۸۳ در بخش 

روشنایی معابر مصرف می شود.

مدیر دفتر مصرف شرکت توزیع نیروی برق استان قم:
مشترکین صنعتی با کاهش مصرف پاداش دریافت می کنند

ظرفیت های  از  بهره گیری  و  قانون  بر  منطبق  اقدام  گفت:  قم  استاندار   
اولویت کاری سازمان همیاری شهرداری های استان  سرمایه گذاری مهم ترین 

باشد.
بهرام سرمست در جلسه شورای سازمان همیاری شهرداری های استان در سالن 
جلسات استانداری قم، با اشاره به لزوم فعالیت دستگاه های استان در چارچوب 
قوانین و دستورالعمل های مشخص، اظهار کرد: سازمان همیاری شهرداری ها با 
در نظر گرفتن موارد قانونی و مسائل حقوقی در مسیر دستیابی به اهداف تعیین 

شده گام بردارد.
وی به اشاره به اهمیت توسعه و پیشرفت درمسیر خدمت رسانی متوازن درتمام 
نقاط استان، اضافه کرد:  استفاده از نظرات کارشناسی در این زمینه و افزایش 
سرانه بهره مندی استان از خدمات سازمان همیاری شهرداری ها در دستور کار 

قرار گیرد.

سرمست با بیان ضرورت ایجاد انگیزه برای پرسنل سازمان همیاری شهرداری ها، 
و  رفاهی  خدمات  طرح  ارائه  لزوم  بر  استان  وشهرداری های  شهر  شورای های 
معیشتی تاکید کرد. وی با تاکید بر اهمیت افزایش روحیه کار آفرینی، ارتقاء و 
بهبود عملکرد سازمان همیاری شهرداری ها، ادامه داد: دستیابی به اهداف از 
پیش تعیین شده و اثرگذاری در اهداف کلان استان نیازمند عزم و تلاش مضاعف 
سازمان است. استاندار قم به هدف گذاری های این سازمان در سال جاری در 
راستای درآمد زایی و اجرای پروژه های عمرانی اشاره و خاطرنشان کرد: مدیریت 

استان حامی توسعه این سازمان، برای نیل به اهداف مشخص شده است.
های  شهرداری  همیاری  سازمان  عامل  مدیر  جلسه  این  در  است  گفتنی 
استان،گزارشی از روند فعالیت های این سازمان در سال۹۸ و پروژه های اجرا شده 
توسط این سازمان ارائه نمود . همچنین در این جلسه اعضای هیات مدیره سازمان 

همیاری شهرداری های استان تعیین شدند.

استاندار قم: 

اقدام منطبق بر قانون اولویت سازمان همیاری باشد

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار قم گفت: 
نباید این گونه فرض شود که عده ای زمین گرفته اند 
اما پروژه هیچ پیشرفتی نداشته است؛ درنتیجه باید 
این زمین ها تعیین تکلیف شوند و مجوز شرکت ها لغو 

و زمین به دولت برگردانده شود.
پروژه های  بررسی  جلسه  در  بهشتی  محسن 
اقتصاد مقاومتی پیرامون احداث شهرک حمل ونقل 
کالا و دهکده لجستیک در نزدیکی پادگان نظامی 
درگیر  نباید  را  خصوصی  بخش   : اظهارداشت 
چه بسا  و  کنیم  اطلاعاتی  و  امنیتی  نهادهای  با 
با  دارند  نظامی  دستگاه های  که  حساسیت هایی 
هم پوشانی  جاده ای  حمل ونقل  و  راهداری  سازمان 
عدم  راهداری  سازمان  باید  درنتیجه  باشد؛  داشته 
فعالیت یک شرکت را برای احداث شرکت تأیید کند و 

نباید بخش خصوصی را درگیر با پادگان کرد.
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار قم با بیان 
اینکه وجود پادگان در کنار یک مرکز اقتصادی ضریب 
امنیت منطقه و پروژه را بالا می برد، تأکید کرد: سازمان 
باید هماهنگی بین  حمل ونقل جاده ای و راهداری 
شرکت بخش خصوصی و پادگان به وجود آورد و نباید 

بخش خصوصی را درگیر با دستگاه نظامی کرد.
وی خاطرنشان کرد: بخش خصوصی باید حداقل 
ارتباط با سیستم نظامی داشته باشد؛ درنتیجه باید 
نظامی  و دستگاه های  بین بخش خصوصی  واسط 
سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای باشد و ارتباط 
سازمان با پادگان باید تعریف شده باشد و موارد بخش 
و  پادگان  به  راهداری  سازمان  طریق  از  خصوصی 

سیستم نظامی ارجاع داده شود.
بهشتی سپس در خصوص پیگیری حمایت از اجرای 
نیروگاه های خورشیدی ابراز کرد: مجوزهای پروژه های 
نیروگاه خورشیدی در یک مقطعی صادر و واگذاری ها 
اما افق مشخصی این پروژه ها نداشته و  انجام شده 

بنایی برای عملیاتی شدن ندارند.
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار قم ادامه داد: 
نباید این گونه فرض شود که عده ای زمین گرفته اند اما 
پروژه هیچ پیشرفتی نداشته است؛ درنتیجه باید این 
زمین ها تعیین تکلیف شوند و مجوز شرکت ها لغو و 

زمین به دولت برگردانده شود.
بهشتی سپس به اتصال شهرک صنعتی شکوهیه 
به ایستگاه گارمانوری اشاره و تأکید کرد: این پروژه 

بلاتکلیف بوده و بهتر است این پروژه را از تعهد کارگروه 
به اداره کل  را  اقتصاد مقاومتی خارج کرده و پروژه 
سرمایه گذاری استانداری ارجاع دهیم و در افق چند 
سال آینده از ظرفیت بخش خصوصی برای تکمیل 
کمربندی  تلاقی  به  بهشتی  کنیم.  استفاده  پروژه 
جدید قم با شهرک کفش و دمپایی اشاره کرد و گفت: 
همچنان بیشترین تقاضا برای احداث کفش ماشینی 
وجود  کاشان  جاده  در  دمپایی  و  کفش  به خصوص 
کفش  تولیدی  واحدهای  ایجاد  اگر  بنابراین  دارد؛ 
ماشینی در جاده کاشان جذابیت دارد دلیل نمی شود 
که لکه دیگری در کنار کمربندی انجام دهیم. معاون 
هماهنگی امور عمرانی استاندار قم خاطرنشان کرد: 
به دلیل اینکه عمده سرمایه گذاران در جاده کاشان به 
دنبال سرمایه گذاری کفش ماشینی هستند درنتیجه 
و  کفش  شهرک  ایجاد  و  سرمایه گذاری  برای  دلیلی 
دمپایی که تلاقی با کمربندی دارد وجود ندارد. وی 
در ادامه ساماندهی بازارچه کفاشان را موردتوجه قرار 
در حال حاضر شرکت ها مشکلات  کرد:  ابراز  و  داد 
مالی پیداکرده اند، نمی توان خیلی امیدوار به بهسازی 

و اصلاح این بازارچه از سوی شرکت ها بود.

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار قم :

باید پروژه های بدون پیشرفت تعیین تکلیف شوند


